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جمال رزاقی
خبرهای مذاکرات برجامی همچنان در هفته گذشته 
عامل مسلط بر بازار بوده است و تا زمانی که سرنوشت 
این مذاکرات مشخص نشــود، معامله گران ریسک 
بزرگ نخواهند کرد و تقاضا در بازار معنی دار نخواهد 
بود. این موضوع انتظارات کاهشی را در بازار فعال کرد 
و دلار با افت قابل توجه ۶۴۰ تومانی مواجه شــد و تا 

مرز حمایتی ۲۳ هزار و ۸۰۰ تومانی نزول کرد.
این در حالی اســت که عده بر این باورند با توجه به 
اینکه آمریکایی ها حاضر به ارائه ضمانتی مبنی بر عدم 
خروج دوباره از برجام ندادند، ممکن اســت تقاضای 
احتیاطی در بازار فعال شود. سکه نیز به پیروی از دلار 
هفته گذشــته با افت ۴۳۰ هزار تومانی آغاز کرد و تا 
نقطه ۱۰ میلیون و ۳۰۰ هزار تومانی پایین رفت. پایین 
اومدن ارزش اونس طلای جهانی عامل نزول قیمت 
سکه و کاهش ورود سکه بازان در این بازار بوده است. 
به طور کلی دلار و سکه پس از یک افت هیجانی در 
اولین روز هفته تقریبا روند ثابتی را پشت سر گذاشتند 
و دلار مجددا به بالای مرز ۲۴ هزار تومان رســید. اما 
چنانچه تعیین وضعیت توافق برجامی به طول بیانجامد 
ایــن احتمال وجود دارد که معاملــه گران خرید را در 
بازار افزایش دهند. از طرفی، دلار در هفتههای گذشته 
توانایی عبور پرقدرت از مــرز ۲۴ هزار و ۲۰۰ تومان 
را نداشته است و همین مسئله احتیاط معاملهگران را 
افزایش داده است. با توجه به مدت زمان یکماه پیش 
رو تا تحویل دولت به رییس جمهور جدید به نظر می 
رسد ، دلار همچنان که نمیتواند چندان در بالای مرز 
۲۴ هزار تومان پیشــروی کند، در عین حال در بالای 
مرز حمایتی ۲۳ هزار و ۸۰۰ تومان در نوســان خواهد 
بود. عــلاوه بر این، در این هفتهها فاصله بین قیمت 
فروش دلار توسط صرافیهای بانکی و بازار آزاد بسیار 
کاهش یافته است و عرضه ارز توسط بازارساز همچنان 

ادامه دارد.
خوش بینی ها به صعودی بودن بازار ســهام در هفته 
های اخیر افزایش یافته اما تجربه تلخ چند ماه گذشته، 
ریسک خرید را افزایش داده است. هر چند که ابهامات 
در توافق برجام ممکن اســت منجر به تداوم خروج از 
بازار و عدم اطمینان ســرمایه گذار به این بازار شود، 
اما افزایش قابل توجه حجم معاملات بورســی، ثبات 
نسبی در قیمت دلار، بهبود چشم انداز اقتصاد جهانی 
و رکود در بازارهای موازی بورسی امیدها به بهبود بازار 
سهام افزایش داده است. شاخص کل سهام رشد ۲.۲ 
درصــدی را تجربه کرد و پس از پنج هفته مجددا به 
بالای کانال یک میلیون و ۲۰۰ هزار واحدی رســید. 
مواضع و سیاســت های دولت جدید منجر به تغییر 
انتظارات تورمی خواهد شــد که پیش بینی بلندمدت 

در بازار سهام را سخت می نماید.
بهبود چشم انداز اقتصاد جهانی در کنار افزایش سرعت 
واکسیناسیون باعث شد تا قیمت نفت خام آمریکا در 
کانال ۷۳ دلار وارد شود. کاهش فراتر از انتظار مجموع 
حجم ذخایــر نفت خام آمریکا و افــت ارزش دلار از 
عوامل عمده رشــد قیمت نفت بوده است. تردیدهای 
جهانی در خصوص موضوع برجام و رویکرد محتاطانه 
اوپــک برای بازگرداندن نفت خود به بازار نیز از جمله 
عوامل دیگر بوده اســت. نفت برنت و نفت اوپک به 
ترتیب قیمت ۷۵.۴۳ و ۷۴.۰۱ دلار در هر بشــکه در 

پایان هفته گذشته به ثبت رساندند.
با کاهش ارزش جهانی شــاخص دلار، اونس جهانی 
طلا افزایش یافت اما نتوانست به مرز هزار و ۸۰۰ دلار 
برسد. از آنجا که سوددهی اوراق قرضه کاهش یافته 
است، احتمال افزایش خریدها کاهش خواهد یافت و 
افزایش قیمت اونــس جهانی اندکی دور از ذهن می 
رسد.چین بر حوزه فعالیت رمز ارزها محدودیت اعمال 
کرده و باعث شده تا بیت کوین روند نزولی خود را در 
هفته گذشــته ادامه داده و از مرز ۳۵ هزار دلار پایین 
تر رود. با توجه به تضاد سیاســت کشورهای مختلف 
در خصوص بیت کوین و سایر رمز ارزها، نااطمینانی 
در این بازار به شدت افزایش یافته است و تا مشخص 
شدن شــرایط آینده بسیاری از معامله گران همچنان 
احتیاط را در دســتور کار قرار داده اند. بیت کوین برای 
ورود به فاز صعودی می بایستی مرز مقاومتی ۴۰ هزار 

دلار را پشت سربگذارد.
تمامی فلزات اساسی به جز سنگ آهن در هفته گذشته 
رشد مثبت را رقم زدند. به طوری که نیکل به کانال ۱۸ 
هزار دلار برگشت. تضعیف ارزش دلار آمریکا عامل 
محرکی برای قیمت فلزات پایه بوده اســت. به نظر 
می رسد با توجه به اینکه رشد اقتصادی چین اندکی 
کاهش یافته و نرخ تورم در بیشــتر کشورهای دنیا به 
دلیل اعمال سیاست های حمایتی رو به افزایش است، 
احتمال آن که در هفتــه های آتی قیمت فلزات پایه 

کاهش یابد، وجود دارد.

پالس مثبت تالار شیشه ای

 هیچ کشوری
 در منطقه به اندازه ایران مزیت 

صادراتی ندارد

اجرای مصوبه حذف چهار صفر 
از پول ملی در شرایط تورمی 

امکان پذیر نیست

برنامه ریزی برای کاهش 1۹.۶ 
درصدی برداشت  های آب 

زیرزمینی و سطحی

 جذب نیروی 
 چند هزار نفری 

در شهرداری کذب است

برنامه ریزی برای کاهش 
1۹.۶ درصدی برداشت  های 

آب زیرزمینی و سطحی
 عضو هیات رئیسه اتاق ایران با بیان اینکه هیچ 
کشوری در منطقه به اندازه ایران مزیت صادراتی 
ندارد، خاطرنشان کرد: تعدد کشورهای همسایه، 

مسیرهای زمینی و دریایی متعدد در...

 مشــاور علمی نظــام پولی و بانکــی  مرکز 
تحقیقات اســلامی مجلس پیرامــون مصوبه 
حذف چهار صفر از پول ملی و ایرادات شورای 

نگهبان بر این مصوبه گفت: با...

وزیر نیرو با تشریح برنامه ها و اقدامات مدیریت منابع آب 
در ایران، گفت: در برنامه ســازگاری با کم آبی، کاهش 
۱۹.۶ درصدی به ترتیب از برداشت  های آب زیرزمینی و 

سطحی، برنامه  ریزی برای مصارف...

معاون برنامه ریزی، توسعه ســرمایه انسانی و 
امور شورا شهرداری تهران گفت: متاسفانه طی 
روزهای گذشته خبری مبنی بر جذب چند هزار 

نفری نیروی انسانی در شهرداری تهران در...

وزیر نیرو با تشریح برنامه ها و اقدامات مدیریت منابع آب 
در ایران، گفت: در برنامه ســازگاری با کم آبی، کاهش 
۱۹.۶ درصدی به ترتیب از برداشت  های آب زیرزمینی و 

سطحی، برنامه  ریزی برای...

 هشدار: موج پنجم کرونا کشور را محاصره کرد!
با سرخ شدن پایتخت، شیوع کرونای دلتا، وضعیت وخیم بستری و افزایش تعداد قربانیان

پیش بینی بازار سرمایه در ماه های آینده

بورس دوباره اوج می گیرد؟ 

 »همانطور کــه بارها گفتم مســتقل به میدان 
آمدم و برای تشکیل دولت، خود را در مقابل خدا 
مســئول می دانم و در مقابل ملت وامدار خواهم 
بــود و برای تشــکیل دولت بــه انقلابی بودن، 
خواهم داشت.  توجه  فسادستیزی  و  کارآمدبودن 
توصیه من به رســانه ها این است که گمانه زنی 

نکنید.«
این ســخنان را ابراهیم رئیســی در نخســتین 
نشســت خبری خود در قامــت رئیس جمهوری 
منتخب گفته بود. البته که مستقل آمدن رئیسی 
با توجه به گروه های حامی او و همینطور ســابقه 
خود رئیســی آنچنان پذیرفتنی نیست ولی به هر 
حال رئیســی بر این نکته تاکیــد دارد و احتمالا 
این تاکید برای آن اســت که زمان بستن کابینه 

با دردسر ســهم خواهی گروه های اصولگرا روبرو 
نشود.

اما رئیســی چه بخواهد چــه نخواهد گروه های 
سیاسی حامی اش چشــم انتظار چگونگی بستن 
کابینــه و تیم اطرافش هســتند. یکــی از این 
گروه ها که فعالیت زیادی برای رئیســی داشت 
و از او حمایت کرد، جبهه پایداری بود. جبهه ای  
که به تندروی سیاســی مشهور است و خاستگاه 

فکری شان مرحوم مصباح یزدی است.
سال ۹۲ این گروه از ســعید جلیلی حمایت کرد 
ولی او از ســوی دیگــر اصولگرایان به خصوص 
ریش  سفیدشــان مرحــوم مهدوی کنــی مورد 
حمایــت قــرار نگرفــت و باعــث شــد اقبال 

محافظه کاران نسبت به او کمتر شود.

 روزهای سخت رئیسی برای تشکیل کابینه فراجناحی

سهم خواهی پایداری و نامزدهای 
 پوششی ادامه دارد 
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روحانی در جلسه روسای کمیته های تخصصی ستاد ملی مقابله با کرونا :

واکسیناسیون تسریع شود
لاوروف: 

مذاکرات وین پیشرفت چشمگیری داشت
رئیــس جمهور گفت: با رفع کمبود واکســن از طریق 
واردات واکسن خارجی و استفاده از واکسن های تولید 
داخل ، عملیات واکسیناســیون براســاس سند ملی و 

اولویت های تعیین شده تسریع یابد.
به گزارش مهر به نقل از پایگاه اطلاع رســانی ریاست 
جمهوری، جلســه روسای کمیته های تخصصی ستاد 
ملــی مقابله با کرونا روز پنج شــنبه در حضور حجت 
الاسلام حســن روحانی رئیس جمهور برگزار شد و در 
این جلسه کمیته بهداشــت و درمان گزارش کاملی از 
شیوع ســویه جدید ویروس موسوم به »دلتا ویروس« 
یا ویروس هندی در برخی از اســتان های جنوبی که 
موجب قرمز شــدن وضعیت تعداد از شهرهای کشور و 
احتمال مواجه شــدن با موج پنجم درکشور شده است، 

ارائه کرد.
براساس این گزارش با توجه به بالابودن سرعت شیوع 
و گســترش دلتا ویروس، رعایت دســتور العمل های 
بهداشــتی همچنان بهترین راه برای مهار و مقابله با 
این بیماری و جلوگیری از گسترش آن در دیگر مناطق 
کشــور اســت و در کنار افزایش رعایت پروتکل های 
بهداشــتی، تسریع در واکسیناســیون نیز می تواند در 
جلوگیری از مواجه شدن با موج پنجم بیماری در کشور 

موثر و مفید باشد.
رئیس جمهور در این رابطه با تاکید بر ضرورت رعایت 
کامل دســتورالعمل های بهداشــتی از سوی مردم و 
اعمال نظارت های جدی و دقیق در این زمینه از سوی 
دستگاه های مسئول و نظارتی بر استفاده از تجربیات 
گذشته در زمینه مهار موج های قبلی این بیماری تاکید 
و ابراز امیدواری کرد بدون اینکه وارد خیز بعدی شویم، 
توقف ســیر نزولی را بهبود ببخشــیم و بتوانیم با موج 
پنجم ســریع تر مقابله کنیم که این در ســایه رعایت 

پروتکل ها خواهد بود.
روحانی افزود: با توجه به فضایی که در آن قرار داریم، 
برای اینکه دچار محدودیت های قبلی نشویم و شهرها 
دوباره تبدیل به وضعیت قرمز نشــوند نیازمند رعایت 
کامل پروتکل ها هســتیم تا دوبــاره مجبور به اعمال 

محدودیت های شدید نباشیم.
در این جلســه کمیته بهداشت ودرمان با ارائه گزارشی 
از تسریع در روند واکسیناسیون با توجه به از سرگیری 
واردات واکســن خارجی و ورود محموله های واکسن 
خارجی به کشور با پیگیری وزارت امور خارجه و بانک 
مرکزی برای رفع موانع و همچنین ورود واکسن داخلی 
به چرخه واکسیناسیون، خبر داد و همچنین روند تولید 

چند نوع واکسن داخلی دیگر را تشریح کرد .
کمیته بهداشت و درمان همچنین با اشاره به بروز برخی 
بی نظمی ها و ازدحام متقاضیان تزریق واکسن در برخی 
از مراکز واکسیناســیون بدلیل مشکلات ایجاد شده در 
زمینه تامین واکسن خارجی، تاکید کرد که با همکاری 
کمیته اطلاع رســانی با بخش هــای مختلف دیگر در 
کمیته بهداشــت و درمان این معضل به ســرعت رفع 
شده بوده و عملیات واکسیناسیون با همان روال و نظم 

سابق ادامه خواهد یافت.
رئیــس جمهور تاکیــد کرد: با رفع کمبود واکســن از 
طریق واردات واکســن خارجی و اســتفاده از واکسن 
هــای تولید داخل که مجوز تزریق عمومی را کســب 
کرده اند، عملیات واکسیناســیون براساس سند ملی و 
اولویت های تعیین شــده تســریع یافته و وعده دولت 
برای واکسیناســیون گروه هدف تا پایــان این دولت 

محقق خواهد شد .
روحانــی همچنین به کمیته تبلیغات و اطلاع رســانی 
مأموریت داد نســبت به آگاهی بخشــی در این زمینه 
که واکسیناســیون نمی تواند دلیلی برای عدم رعایت 
پروتکل ها باشــد و همچنین پرهیــز از عادی انگاری 
درمورد این بیماری اقدام و اطلاع رسانی و آگاهی بخشی 

مؤثر را انجام دهد.
در این جلســه همچنین قرارگاه عملیاتی ســتاد ملی 
مقابلــه با کرونا،درمورد تمهیدات اندیشــیده شــده و 
محدودیت های ایجاد شــده بــرای ورود اتباع خارجی 
از مرزهای کشــور بویژه مرزهایی کــه احتمال ورود 
مسافران با ویروس دلتای هندی داده می شود، گزارشی 
را ارایه و تاکیــد کرد که با همکاهنگی کمیته حمل و 
نقل ستاد ملی و وزارت راه و شهرسازی نظارت جدی و 
دقیق در زمینه رعایت کامل پروتکل ها اعمال می شود.

رئیس جمهور با تأکید بر اینکه باید با هماهنگی کامل 
بین دستگاه ها نسبت به این ماجرا با جدیت و قاطعیت 
برخورد شود، تاکید کرد: به هیچ عنوان نباید اتباعی که 
آلوده به این ویروس هســتند وارد کشور شوند و ضمن 
اطلاع رســانی شفاف و کامل در این زمینه، پروتکل ها 
و اقدامــات نظارتی باید به طور دقیق رعایت شــود تا 
مبادا مســافران خارجی و ایرانی در این خصوص دچار 

مشکل شوند.
در این جلسه همچنین گزارش کمیته بهداشت و درمان 
ســتاد ملی کرونا درخصوص واکسیناســیون استادان 
دانشگاه و معلمان تا پایان مرداد ماه برای آماده سازی و 
بازگشایی دانشگاه ها و مدارس ارایه شد که این برنامه 
با هماهنگی کمیته آموزش تدوین شده و با جدیت اجرا 

و دنبال خواهد شد.
بر اساس این گزارش روند تامین و تزریق واکسیناسیون 
از مردادماه ســرعت بیشــتری خواهد گرفت و جای 

نگرانی نخواهد بود.

وزیر امور خارجه روسیه در یک کنفرانس خبری، 
ضمن اشاره به پیشرفت های حاصل شده در روند 
مذاکرات احیــای توافق هســته ای، از انتظارات 
غیر برجامی کشــورهای غربــی از ایران در این 

انتقاد کرد. مذاکرات 
به گزارش ایســنا به نقل از پایــگاه خبری اردو 
پوینت، ســرگئی لاوروف وزیر انور خارجه روسیه 
روز جمعــه در یک کنفرانــس مطبوعاتی پس از 
مذاکرات بــا عبداللطیف الزیانی وزیر امور خارجه 
بحرین درباره روند مذاکرات احیای توافق هسته 
ای در وین گفت: پیشــرفت آن چشمگیر است و 
بر ســر بســیاری از چیزها اما نه همه چیز توافق 

شده است. 
لاوروف همچنین با توجه به موانع موجود در این 
مذاکرات گفت: اگــر آمریکا به طور یک جانبه از 
توافق هسته ای خارج شــده و در نتیجه، آشکارا 
از قطعنامه شــورای امنیت ســازمان ملل تخطی 
کرده، احتمالا بازگشــت آمریکا به برجام متضمن 
احیــای کامل و بی قید و شــرط تمامی تعهدات 

است. 
وزیر امور خارجه روســیه ادامــه داد: از نظر من، 
صریح ترین رویکرد احیای کامل تمام آن چیزی 
است که به اتفاق توســط اعضای شورای امنیت 
امضا و تایید شــده اســت اما شرکای غربی ما به 

هر طریق ممکن در تلاشند از این وضعیت برای 
تغییــر برجــام، به طوری که شــامل مفاد آن در 
گذشته شود اســتفاده کرده و تعهدات جدیدی بر 

کنند.  اعمال  ایران 
بر اســاس این گزارش، اظهــارات لاورف در پی 
این مطرح می شــود که در مدت اخیر، مذاکرات 
در زمینــه احیــای توافق هســته ای میان هیئت 
های دیپلماتیک اعضای اصلی توافق هســته ای 
در وین در جریان بوده اســت. آمریــکا و ایران 
مذاکرات مســتقیم یا غیرمســتقیمی نداشــته اند 
و نماینــدگان دولــت آمریکا با نمایندگان ســایر 

اعضــای برجام در این زمینه رایزنی می کنند.

فراخوان مناقصه عمومي يك مرحله اي )نوبت اول(
واگذاري امورنگهباني و نگهداري از فضاي سبز و خدمات شهرك هاي صنعتي سطح استان و مديريت
 و تامين نيروهاي تصفيه خانه و نيروهاي دفتر مركزي وامورمالي  شركت شهرك هاي صنعتي استان

 شركت شهرك هاي صنعتي كرمانشاه در نظر دارد مناقصه واگذاري امور نگهباني و نگهداري از فضاي سبز و خدمات 
شهركهاي صنعتي سطح استان و مديريت و تامين نيروهاي تصفيه خانه و نيروهاي دفتر مركزي شركت  شهركهاي 
صنعتي استان به شماره )2000001115000015( را از طريق سامانه تداركات الكترونيكي دولت برگزار نمايد.كليه 
مراحل برگزاري مناقصه از دريافت اسناد مناقصه تا ارائه پيشنهاد مناقصه گران وبازگشايي پاكت ها از طريق درگاه سامانه 
تداركات الكترونيكي دولت)ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت 
عدم عضويت قبلي، مراحل ثبت نام در سايت مذكور و دريافت گواهي امضاي الكترونيكي را جهت شركت در مناقصه 

محقق سازند.
 تاريخ انتشار مناقصه در سامانه تاريخ 1400/04/10 مي باشد.

 مهلت زماني دريافت اسناد مناقصه از سايت : ساعت 14:30 روز پنجشنبه تاريخ 1400/04/10 تا 1400/04/16 
ساعت 14:30

 مهلت زماني ارائه پيشنهاد : ساعت 14:30 روز شنبه تاريخ 1400/04/26
 زمان بازگشايي پاكت ها : ساعت10 صبح روز يكشنبه تاريخ 1400/04/27

بيشتر در خصوص اسناد مناقصه  اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دريافت اطلاعات   
و ارائه پاكت الف: آدرس: سه راه 22 بهمن ابتداي بلوار نوبهار شركت شهركهاي صنعتي كرمانشاه و تلفن : 

08338246100)داخلي204(
 اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضويت در سامانه : مركز تماس 41934 -021دفتر 

ثبت نام:  02188969737و02185193768

مدت محل اجراشرح پروژه
اجرا

مبلغ 
مبلغ ضمانتبرآورد)ريال(

واگذاري امور نگهباني و نگهداري از فضاي سبز و خدمات 
شهركهاي صنعتي سطح استان و مديريت و تامين نيروهاي 
تصفيه خانه و نيروهاي دفتر مركزي  وامور مالي شركت  

شهرك هاي صنعتي استان

دفترمركزي شركت 
وشهرك ها  و نواحي 
صنعتي سطح استان

12ماه 
46/328/239/1042/320/000/000شمسي

 شركت شهرك هاي صنعتي كرمانشاه

 شركت شهركهاي صنعتي كرمانشاه
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

اخبارسیاست

سخنان روحانی، مذاکرات 
وین را سخت تر می کند

یک کارشناس سیاسی با بیان اینکه اظهارات روحانی در 
مورد موانع داخلی رفع تحریم ها، کار مذاکره کنندگان را 
سخت تر می کند گفت: طرف غربی در مذاکرات به این 

اظهارات استناد خواهد کرد.
فواد ایزدی کارشناس مسائل سیاسی در گفتگو با خبرنگار 
مهر ضمن تاکید بر عدم جدیت امریکایی ها برای بازگشت 
به برجام گفت: اصولًا برجــام از اول نیازی به این همه 
رفت و آمد نداشت. اگر واقعاً آمریکایی ها می خواستند به 
برجام برگردند، می توانستند، مانند کاری که بایدن در روز 
اول ریاست جمهوری کرد و با امضای یک دستور اجرایی 
به پیمان پاریس بازگشت، لذا می توانستند نسبت به برجام 

نیز همین کار را انجام دهد.
این کارشناس مسئل بین الملل ادامه داد: لذا همانطوری 
که ترامپ دستور را امضا کرد و از برجام خارج شد، بایدن 
نیز می توانست در روز اول و در هفته اول، دوباره به برجام 
برگردد. بایدن این کار را نکرده است، چون نمی خواهند به 

متن فعلی برجام برگردند.
ایزدی تصریح کرد: بر اساس بند ۲۹ برجام، طرف مقابل 
متعهد شــده اســت که در روند تجارت و فعالیت های 
اقتصادی ایران اخلالی ایجاد نکند، لذا اگر امریکایی ها اگر 
بخواهند به متن فعلی برجام برگردند، بر اساس این باید 

همه ی تحریم های دوران ترامپ را بردارند.
این استاد دانشگاه تهران در ادامه افزود: ترامپ نیز خودش 
اعلام کرد که فشــار حداکثری بر ایران برای اخلال در 

روند تجارت بین المللی و اقتصاد ایران است.
وی ادامــه داد: دموکرات ها و افــرادی که الان در دولت 
آمریکا هســتند نیز پس از اعلام تصمیم ترامپ، تاکید 
داشــتند که هدف از این تحریم ها این اســت که دولت 
بعدی این کشــور نتواند به برجام رجــوع کند و برجام 
کاملًا نابود شــود. از این دولت بایدن جهت نمی  خواهند 

تحریم های دوران ترامپ لغو شود.
ایزدی گفــت: آمریکایی هــا می گویند که مــا توافقی 
طولانی تر و قوی تــر می خواهیم. یعنی می خواهند متن 
برجام را عوض کنند و محدودیت هایی که بعد از یک بازه 
زمانــی طبق برجام باید پایان یابد را ادامه داده و افزایش 

دهند.
این کارشناس مسائل سیاسی تصریح کرد: امریکایی ها 
می گویند توافق قوی تر می خواهیم، یعنی فراتر از برجام 
و در حوزه های مختلف از جمله سیاست خارجی و حوزه 
دفاعی کشور، امتیاز می خواهند.این مسائل همه فراتر از 
برجام اســت. لذا آمریکایی ها چون نمی خواهند به برجام 
برگردند، این معطلی را ایجاد می کنند و با مذاکره به دنبال 

گرفتن امتیاز بیشتر هستند.
ایزدی همچنیــن تاکید کرد: همانطور که از طرف ایران 
اعلام شده است، باید تحریم ها لغو شود و در همچنین در 
مورد این موضوع راستی آزمایی انجام شود که امریکایی ها 
این را قبــول ندارند. امریکایی ها لغــو را قبول ندارند و 
منظورشان تعلیق بعضی از تحریم ها است. راستی آزمایی 

را نیز قبول ندارند.
این استاد دانشــگاه تهران افزود: وزیرخارجه آمریکا در 
کنگره گفت که بــه اندازه کافی از تحریم نگه می داریم 

که اهرم فشار اقتصادی بر ایران حفظ شود.
وی ادامــه داد: دموکرات ها و جمهوری خواهان معتقدند 
ایران همیشه باید ذیل تحریم باشد و همیشه محدودیت ها 

علیه ایران اعمال شود.
ایزدی ضمن اشاره به اختلاف عقیده بین جمهوری خواهان 
و دموکرات ها در مورد اعمال تحریم ها علیه کشــورمان 
تصریح کرد: دعوای دموکرات ها و جمهوری خواهان بر 
این اساس که دموکرات ها ترامپ را نقد می کردند که شما 
راحت از برجام خارج شــده است و اگر ما بودیم در برجام 
می ماندیم و امتیاز بیشتری از ایران می گرفتیم. لذا آن ها 
به دنبال این هستند که به بخشی از برجام برگردند و بعد 
از آن که سیســتم مدیریت کشور اسیر برجام شد بتوانند 

امتیاز بیشتری بگیرند.
این کارشــناس مسائل سیاسی در پاســخ به سوالی در 
خصوص پیامدهای احتمالی پس از پاک کردن فیلم های 
دوربین های آژانس انرژی اتمی گفت: این موضوع هیچ 
مشکلی برای کشور ایجاد نمی کند. البته برای طرف مقابل 
نیز مشکلی ایجاد نخواهد کرد. چون طرف مقابل می داند 

که ما به دنبال ساخت سلاح هسته ای نیستیم.
وی در ادامه تاکید کرد: لذا کاری که آن ها باید انجام دهند 
این است که به جای تعلل و فرسایشی کردن مذاکرات، به 
تعهدات خودش عمل کند. در صورتی کهطرف غربی به 
تعهداتشان عمل کند، ایران نیز به تعهداتش عمل می کند. 

و دوربین ها شروع به فعالیت می کنند.
این کارشناس مسائل سیاسی با تاکید بر اینکه طرف های 
غربی از عدم حرکت جمهوری اســلامی ایران به سمت 
سلاح اتمی آگاه هســتند، گفت: اگر ما به دنبال سلاح 
هسته ای بودیم آن ها، یک کاری می کردند که این توافق 
ادامه پیدا کند. البته هیاهوی رسانه انجام می دهند اما در 
عمل کاری انجام نمی دهند.وی ادامه داد: مصوبه مجلس، 
مصوبــه خوبی بود اما اینکه الان بــه صورت دوره های 
ماهیانه آن را معلق نگه داشته اند روند خوبی نیست. زیرا 
طرف مقابل احساس فشار نمی کند و می داند مجلس هر 
چیزی را که تصویــب کند به قوه مجریه می رود و آنجا 
اجرا نمی شود.ایزدی همچنین در واکنش به صحبت های 
وزیر امور خارجه امریکا در خصوص اینکه احیای برجام 
منوط به تصمیم مقامات ارشد کشورمان است، گفت: این 
حرف ها حرف های جدید نیســت. قبلًا نیز می گفتند.وی 
ادامه داد: ما در داخل کشور یک مشکلی داریم و آن این 
اســت که، برخی از مقامات ارشد دولت، هر روز از برجام 
صحبت می کنند و مدعی هستند آمریکایی ها توبه کردند 
و مشــکلی نداریم. لذا می خواهند به این شکل موضوع 
را برای مخاطب طرح کنند.این اســتاد دانشــگاه تهران 
تصریح کرد: شــک نکنید که در آن طرف میز مذاکره، 
طرف غربی خواهد گفت که فلان مقام ارشد شما در قوه 
مجریه می گوید اگر مجوز صادر شود، تحریم ها برداشته 
شده اســت. لذا می گویند، همانطور که مقامات خودتان 
می گویند، مشکل ما نیستیم و مشکل در داخل خودتان 
است.ایزدی افزود: این صحبت ها، کار مذاکره کنندگان را 
سخت می کند.این کارشناس مسائل سیاسی تصریح کرد: 
در برجام و مذاکرات، یک بعد داخلی، سیاســت داخلی و 
رقابت داخلی داشته است که این قطعاً در راستای منافع 

ملی کشور نیست.

اخبار

میرتاج الدینی: کسری تراز 
بودجه از چالش های دولت 

سیزدهم است
 نایــب رییــس کمیســیون برنامــه، بودجه و 
تراز  محاسبات مجلس شورای اسلامی، کسری 
عملیاتــی بودجه را یکــی از چالش های دولت 
جدیــد عنوان کــرد و گفت: لازم اســت دولت 
سیزدهم با ایجاد منابع پایدار این مشکل را حل 
کند تا به بازتولید تورم افسارگســیخته سال های 

اخیر منجر نشود.
ســید محمدرضا میرتاج الدینــی در گفت وگو با 
خبرنگار سیاســی ایرنا، نخســتین اولویت دولت 
جدیــد را برنامه ریــزی برای رفع کاســتی های 
اقتصــاد کشــور عنوان کــرد و گفــت: ثبات 
بخشــی به اقتصاد یکــی از مســائل اصلی و 
اولویت کشور اســت که باید مورد توجه رییس 
جمهوری منتخب قــرار گیرد. در صورت تثبیت 
اقتصاد کشــور، وضعیت برای سرمایه گذاران و 
کارآفرینان روشن می شود و ریسک فعالیت آنان 
کاهــش می یابد و در نتیجه با فعال شــدن آنها 

تولید، اشتغال و صادرات رونق پیدا می کند.
معــاون امور مجلس دولت دهم ادامه داد: ایجاد 
فضای امن برای ســرمایه گذاری در کنار ثبات 
اقتصادی حتی می تواند به بازگشــت سرمایه از 
خارج و ســرمایه گذاری ایرانیان مقیم خارج در 

داخل منجر شود.
میرتاج الدینی با اشــاره به مبارزه ســیدابراهیم 
رییســی با فســاد در دوران تصدی ریاست قوه 
قضاییه، افزود: رییســی با تجربه و سوابقی که 
دارد توان ایجاد فضای امن برای سرمایه گذاری 
و قطع دســت رانت خواران و برهــم زنندگان 

امنیت اقتصادی را دارد.
نماینده تبریز، آذرشهر و اسکو در مجالس هفتم 
تا یازدهم، شعار سال درباره  »تولید، پشتیبانی ها 
و مانع زدایی ها« را یادآور شــد و گفت: اهتمام 
بــه امر تولید و رفع موانــع آن از مطالبات مقام 
معظم رهبری و شــعار ســال است که باید جزو 
اولویت های دولت آینده باشــد. در کنار جهش 
تولیــد، یافتن بازارهــای صادراتی و تســهیل 
صــادرات برای فروش کالاهای تولیدشــده نیز 
اهمیت ویژه دارد به ویژه بازارهای کشــورهای 

همسایه باید در اولویت دولت آینده باشد.
میرتــاج الدینی بــه برخی کمبودهــا در حوزه 
نهاده های دامی و مواد اولیه تولید برخی کالاها 
در کشــور اشــاره و تســهیل واردات کالاهای 
اساســی را از دیگــر اولویت هــای دولت جدید 
ارزیابی کرد و گفت: به طور مثال در حوزه تامین 
نهاده هــای دامی الان چالــش داریم و اگر حل 
نشود، در مراحل بعدی با مشکل تامین پروتئین 

مردم مواجه خواهیم شد.
وی، خواســتار مهار تورم در دولت جدید شــد 
و افزود: کســری تراز عملیاتــی بودجه یکی از 
چالش های دولت جدید خواهد بود و لازم است 
دولــت جدید با ایجاد منابــع پایدار این موضوع 
را حــل کند تا ایــن موضوع بــه بازتولید تورم 

افسارگسیخته سال های اخیر منجر نشود.
معــاون امور مجلــس رییس جمهوری در دولت 
دهــم، اهمیــت مدیریت نرخ ارز بــرای تثبیت 
اقتصاد کشور را یادآور شــد و گفت: مدیریت و 
یکسان ســازی نرخ ارز باید در اولویت اقدامات 
دولت جدید قــرار گیرد و امیدواریم این موضوع 

در یکسال ابتدایی دولت به نتیجه برسد.
میرتــاج الدینــی از رییس جمهــوری منتخب 
خواســت تا کنار حل مسائل روزمره اقتصادی از 
رسیدگی به زیرســاخت های اقتصادی نیز غافل 
نشود و افزود: حل مســائل اصلی اقتصاد کشور 

در گروه اصلاح زیرساخت هاست.
وی، مسکن را یکی از موتورهای پیشران اقتصاد 
کشــور عنوان کرد و گفت: مســکن موضوعی 
اســت که اگر در اولویت دولت آینده قرار گیرد 
لوکوموتیو فعال شــدن دیگر بخش های اقتصاد 
نیز خواهد شــد و بخشی از مشــکل بیکاری را 
حل خواهــد کرد. باتوجه به تجربیات موفقی که 
در گذشــته در حوزه مسکن مهر داشتیم، با رفع 
ایرادات این طرح، دولت آینده می تواند در حوزه 
مســکن موفق عمل کند و هم مشــکل تامین 
مســکن مردم را حل کند و هم مشــکل تولید 
و اشــتغال را برطرف کند. حداقل اقدامات دولت 
جدید در این عرصــه با توجه به برنامه هایی که 
هســت، تعریف پروژه ای به ظرفیت ۲ تا ســه 
برابر مسکن مهر خواهد بود که این اقدام موتور 

محرک اقتصاد کشور خواهد بود.
عضو پیشــین هیات رییســه مجلس شــورای 
اســلامی به زیان دیدن بخشی از مردم در بازار 
سرمایه اشاره کرد و افزود: دولت جدید با تثبیت 
شــرایط اقتصادی می تواند مساله بورس را هم 
حل کنــد و اعتماد عمومی را به بازار ســرمایه 
برگردانــد. امیدواریم که بــورس روند صعودی 
خود را به دور از اشــکالات گذشــته و در یک 
فرایند طبیعی و ثابت ادامه دهد و دیگر شــاهد 
به هم خوردن آرامش بورس و رشدهای حبابی 
و افت های شدید مثل گذشته نباشیم تا سرمایه 
گذاران به آرامش برســند و تولیــد از نقدینگی 

موجود در این بازار بهره مند شود.
تاثیرگذاری سیاســت  الدینی دربــاره  میرتــاج 
خارجی بر اقتصاد کشــور نیز گفــت: در دولت 
جدید، سیاســت کلی نظام بــرای رفع تحریم ها 
تــداوم پیدا می کند و فقط شــیوه ها و رویکردها 
فرق می کند. سیاســت خارجی کشور در دولت 
جدیــد باید از موضــع اقتدار مذاکــره کند زیرا 
مذاکره از موضع قدرت زودتر به نتیجه می رسد 
و می توانــد بــه تحریم هــای غیرقانونی علیه 

کشورمان پایان دهد.

رهبر معظم انقلاب اســلامی در حکمی 
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای 

را به ریاست قوه قضائیه منصوب کردند.
حضرت آیت الله خامنــه ای در این حکم 
با تأکید بر اهتمــام جدی به مأموریتهای 
دستگاه قضا در قانون اساسی و همچنین 
ادامه رویکرد تحولی و اجرای سند تحول 
در  نوین  فناوریهای  موجود، »گســترش 
دســتگاه قضایی«، »گمــاردن نیروهای 
کارآمد و جهادی در مســئولیتها«، »ارج 
نهادن به خدمات قضــات پاکدامن و در 
عین حــال برخورد قاطع بــا تخلفات« و 
»ارتباط با متن مردم« را از جمله انتظارات 
خود از رئیس جدید قوه قضائیه بیان کردند.

متن حکم رهبر انقلاب اســلامی به این 
شرح است:

بسم الله الرحمن الرحیم
آقای  والمسلمین  حجت الاســلام  جناب 
حاج شــیخ غلامحسین محســنی اژه ای 

دامت تأییداته
اکنون که جناب آقای رئیسی با رأی ملت 
ایــران توفیق خدمت در جایگاه ریاســت 
جمهوری اسلامی ایران یافته اند، با تشکر 

فراوان از خدمات ارزنده ی ایشان در مدت 
مسئولیت قضائی و کارنامه ی افتخارآمیزی 
که در پایه گذاریِ اقدامات ماندگار از خود 
به جــای گذاشــته اند، جناب عالی را که 
علاوه بر صلاحیتهــای قانونی، برخوردار 

از تجربــه ی گرانبها و شــناخت عمیق و 
سابقه ی درخشان در امر قضا میباشید، بر 
اســاس اصل یکصد و پنجاه و هفت، به 

ریاست قوه ی قضائیه منصوب میکنم.
انتظــار اینجانب، اولًا: اهتمــام جدّی به 

مأموریتهای اساســی دســتگاه قضاء در 
قانون اساسی است؛ یعنی گسترش عدالت، 
و احیــاء حقوق عامّــه، و تأمین آزادیهای 
مشروع، و نظارت بر حسن اجرای قوانین، 
و پیشــگیری از وقوع جرم، و نیز مبارزه ی 

قاطع با فساد،
و ثانیاً: ادامه ی رویکــرد تحوّلی و اجرای 

سند تحول موجود با اهتمام ویژه،
و ثالثاً: گسترش فناوریهای نوین و تضمین 
دستیابی آسان و رایگان مردم به خدمات 

قضائی،
و رابعاً: گماردن نیروهای کارآمد و جهادی 
و فاضل و صالح در مســئولیتها، و تربیت 
مدیران شایسته برای سطوح عالی و میانی 

قضائی و اداری،
و خامســاً: ارج نهادن بــه خدمات قضات 
پاکدامن و حفظ عزت و منزلت ایشــان، 
و متقابــلًا برخورد قاطع با معــدود افراد 

متخلفّ،
و سادســاً: ارتباط با متن مردم و حضور در 

میان آنان که دارای برکاتِ بسیار است.
توفیقــات جنابعالی و همکارانتــان را از 
خداوند متعال مســألت میکنم و امیدوارم 
خدمات شــما موجب رضای خدا و خلق 

گردد. بحوله و قوّته.
و السلام علیکم و رحمةالله
سیّدعلی خامنه ای
۱۰ تیر ۱۴۰۰

انتصاب حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای به ریاست قوه قضائیه با حکم رهبر انقلاب اسلامی

 تأکید بر اهتمام به مأموریتهای دستگاه قضا
 در قانون اساسی و اجرای سند تحول موجود

اخبار

 عضو کمیســیون اقتصادی مجلس با تاکید بر اینکه کسی 
نمی تواند پیروزی در انتخابــات را به نفع خود مصادره کند، 
گفت: دولت سیزدهم به تیم اقتصادی مسلط، کارآمد و بدون 
حاشیه نیاز دارد تا بتواند به راحتی از مجلس رای اعتماد بگیرد. 
»علــی رضایی« در گفــت و گو با خبرنگار سیاســی ایرنا 
بایادآوری شعار دولت فراگیر از سوی رییس جمهوری منتخب 
گفت: همه کســانی که می توانند به کشــور خدمت کنند و 
فاکتورهای انقلابی، تعهد، کارآمدی و تخصص  را دارند برای 
رفع مشکلات کشور اقدام کنند.نماینده مردم کنگاور، صحنه 
وهرسین تاکید کرد: رییس جمهور منتخب در انتخاب کابینه 
دقت بیشــتری کند و کسانی که به او مشورت می دهند باید 
شایستگی لازم را داشته باشند.رضایی گفت: عده ای می گویند 

ما در ستاد رییسی کار کردیم و به دنبال سهم خواهی هستند 
که اینگونه نیست و کســی نمی تواند این پیروزی را به نفع 
خود مصادره کند و بگوید در ســتاد مرکــزی کار کردم و یا 
رییس ستاد فلان استان بودم.وی با بیان اینکه آرای رییس 
جمهــور منتخب خودجوش بوده اســت، گفت: واقعیت این 
است که مردم در اعتراض به وضعیت اقتصادی و درخواست 
تحول رای دادند.عضو فراکسیون فرهنگیان مجلس تصریح 
کرد: امیدواریم امید مردم از رای دادن به رییسی به ناامیدی 
تبدیل نشود و رییس جمهور منتخب کسانی را معرفی کند که 
ویژگی های کارآمدی و تخصص را داشــته باشند تا مجلس 
بتواند به آنها رای اعتمــاد دهد.نماینده مردم کنگاور با بیان 
اینکه دولت ســیزدهم به یک تیم اقتصادی مسلط، کارآمد، 

خوش نام و بدون حاشیه نیاز دارد، تصریح کرد: خیلی از افراد 
سعی دارند با نزدیک شدن به رییس جمهور منتخب بگویند 
که احتمالا آنان جزو افراد کابینه هستند، اما اینگونه نیست و 
مجلس هم به افرادی که این روزها خودشــان را به رییسی 
نزدیک می کنند بــه راحتی رای نمی دهد. رضایی در ادامه با 
اشاره به برخی مباحث درباره یکدست شدن دولت و مجلس با 
بیان اینکه یکدست بودن دولت و مجلس ایرادی ندارد گفت: 
یکدست بودن دولت و مجلس می تواند امتیاز و حسن باشد 
و از ایــن طریق دو قوه بهتر می توانند به مردم خدمت کنند. 
درعین حال اگر بعد از ۶ ماه مشخص شود که دولت افرادی را 
معرفی کرده که فقط شعار می دهند و کارآمد نیستند، اعتراض 

می کند و منتقد می شود.

دولت سیزدهم به تیم اقتصادی مسلط و کارآمد نیاز دارد

 روزهای سخت رئیسی برای تشکیل کابینه فراجناحی

 سهم خواهی پایداری و نامزدهای پوششی ادامه دارد 
 »همانطور که بارها گفتم مستقل به میدان آمدم و 
برای تشــکیل دولت، خود را در مقابل خدا مسئول 
می دانــم و در مقابل ملــت وامــدار خواهم بود و 
برای تشــکیل دولت به انقلابی بودن، کارآمدبودن 
و فسادســتیزی توجه خواهم داشت. توصیه من به 

رسانه ها این است که گمانه زنی نکنید.«
این ســخنان را ابراهیم رئیسی در نخستین نشست 
خبری خود در قامــت رئیس جمهوری منتخب گفته 
بود. البته که مســتقل آمدن رئیســی بــا توجه به 
گروه های حامی او و همینطور ســابقه خود رئیسی 
آنچنان پذیرفتنی نیســت ولی به هر حال رئیسی بر 
این نکته تاکیــد دارد و احتمالا این تاکید برای آن 
است که زمان بســتن کابینه با دردسر سهم خواهی 

گروه های اصولگرا روبرو نشود.
اما رئیســی چه بخواهــد چه نخواهــد گروه های 
سیاســی حامی اش چشــم انتظار چگونگی بســتن 
کابینه و تیم اطرافش هســتند. یکی از این گروه ها 
که فعالیت زیادی برای رئیسی داشت و از او حمایت 
کــرد، جبهه پایداری بود. جبهــه ای  که به تندروی 
سیاسی مشهور است و خاستگاه فکری شان مرحوم 

مصباح یزدی است.

*سهم خواهی پایداریچی ها از رئیسی 
ســال ۹۲ این گروه از ســعید جلیلــی حمایت کرد 
ولی او از سوی دیگر اصولگرایان به خصوص ریش  
سفیدشــان مرحوم مهدوی کنی مــورد حمایت قرار 
نگرفت و باعث شــد اقبال محافظه کاران نسبت به 

او کمتر شود.
اما در انتخابات ۱۴۰۰ ســعید جلیلی آخرین ساعات 
فرصت ثبت نام برای ریاســت جمهوری وارد کارزار 
رقابت ها شــد؛ در حالــی که گمــان می رفت که 
پایداری ها مثل همیشه پشت ســر جلیلی بروند، اما 
اینگونه نشــد و طــی بیانیه ای از ابراهیم رئیســی 

حمایت کردند.
این جبهه از حامیان سرســخت محمود احمدی نژاد 
بودنــد و پــس از آنکه مواضــع احمدی نــژاد به 
مذاق شــان خوش نیامد، تعــدادی از نزدیکان او را 
جذب کردنــد. آنها در این انتخابات برای رئیســی 
ســنگ تمام گذاشتند که مهمترین آن، پشت کردن 
به نامزد سنتی خود و حمایت از رئیسی بود؛ البته در 
ظاهر. چرا که جلیلی هم نامزد پوششی برای رئیسی 
بــود و پایداری ها احتمالا با علم به این ســناریو به 
جای اینکه پس از انصراف جلیلی پشت سر رئیسی 
بروند از ابتدا رفتند تا منتی هم بر ســر او بگذارند و 

دست شان برای سهم خواهی بازتر باشد.

* غرامت حمایت از رئیسی در برابر جلیلی
با این وجود در ســتاد رئیســی جبهــه پایداری و 
آنها که بــه  احمدی نژادی  معروف هســتند، نقش 

زیادی داشــتند؛ احمد امیرآبــادی فراهانی نماینده 
قم و نزدیــک به جبهه پایداری، ریاســت ســتاد 
اقشــار رئیســی را بر عهده داشــت. از سوی دیگر 
علــی نیکــزاد وزیر مســکن احمدی نــژاد و نایب 
 رئیس مجلس یازدهم، ریاســت ســتادهای رئیسی

 را بر عهده داشت.
محمــود نبویــان از چهره های نزدیــک به جبهه 
پایداری هم رئیس ستاد رئیسی در استان مازندران 
بود.نمونه های پایداری چی ها در ســتادهای رئیسی 
احتمالا بیش از اینها باشند؛ ولی این جبهه در آینده 
نزدیک نه فقط ســهم که شــاید غرامت حمایت از 

رئیسی برابر جلیلی را هم بخواهد.
با این وجود بســیاری بر این عقیده اند که بر خلاف 
آنچه که رئیسی می خواهد یا لااقل می گوید، جبهه 
پایداری نقش عمده ای در کابینه او خواهد داشــت.

اگر نگاهی به لیســت های احتمالــی کابینه انداخته 
شــود، هرچند که رئیســی آنهــا را رد می کند اما 
می توان متوجه شد که این جبهه تلاش زیادی دارد 

تا اطراف او را احاطه کنند.
رئیســی در قوه قضاییــه هم کــم از نزدیکان به 
پایداری اســتفاده نکرد. علی نــادری مدیر روابط 
عمومی این قوه، ســردبیری سایت رجانیوز نزدیک 
به جبهه پایــداری را در کارنامه اش دارد. او زمانی 
هم عضو شورای مرکزی جبهه پایداری بوده است. 
نادری در طول رقابت های ریاست جمهوری هم بنا 
به ادعای خــودش مرخصی بدون حقوق گرفته بود 

تا در کنار رئیسی باشد.
یــا نمونه دیگــر علی باقری کنی اســت که معاون 
بین الملــل و حقوق بشــر قوه قضاییــه را بر عهده 
داشــت. او که دانش آموخته اقتصاد اســت اکنون 
از نامزدهــای اصلی تصدی وزارت خارجه اســت. 
باقری کنــی را می تــوان دســت راســت جلیلــی 
عنــوان کــرد؛ معــاون جلیلــی در زمــان دبیری 
 شــورای عالی امنیت ملــی و رئیس ســتاد جلیلی 

در انتخابات ۹۲.

را  اصولگرایان  یکپارچگــی  ها  *پایداری 
بهم می زنند اگر....

در کنار اینها باید قــدرت گرفتن پایداری چی ها در 
مجلس یازدهم را هم مدنظــر قرار داد. در مجلس 
نسبتا خوبی  پایداری ها جمعیت  اصولگرا،  یک دست 
بــه دســت آورده انــد و می تواننــد در جریان رای 
اعتمادها نقش آفرینی  بیشتری نسبت به قبل داشته 
باشند. از سوی دیگر نمایندگان نزدیک به پایداری 
حاضر در مجلس نشــان داده اند که قادر هستند تا 
یکپارچگی اصولگرایــان را به هم بزنند؛ نمونه این 
ادعا جریان ســازی علی خضریان نماینده تهران و 
عضو جبهــه پایداری در روزهای نزدیک به ثبت نام 
ریاســت جمهوری اســت. او در توییت هایی مدعی 
دســتکاری بودجه از سوی قالیباف  و تیم نزدیک او 
پس از تصویب در مجلس و پیش از ابلاغ به دولت 
شــد. این ادعاها باعث شــد تا در افکار عمومی به 

شدت از قالیباف انتقاد شود.
این اقــدام خضریان با واکنش یکــی از نمایندگان 
نزدیک به قالیباف روبرو شد؛ مجتبی توانگر نماینده 
تهــران در توییتی خطابی تنــد به صادق محصولی 
دبیر کل پایداری کرد و نوشت: »ظاهرا تمایل دارید 
در انتخابات ریاست جمهوری ۱۴۰۰ نقش فعال ایفا 
کنید. ســلمنا. ولی بدانید و به نمایندگان همراه خود 
در مجلس تفهیم کنید که مســیر پاستور از تخریب 

ناجوانمردانه بهارستان نمی گذرد«.
اما پــس از ثبت نام های ریاســت جمهوری و عدم 
شــرکت قالیباف، خضریان اعلام کرد که با قالیباف 
دیدار کرده و قرار شده اشکالات رفع شود! به عبارت 
دیگر می توان اینگونه تحلیل کرد که پایداری برای 
منصرف کردن قالیباف از حضور در انتخابات، دست 
به ادعا علیه قالیبــاف زده و پس از عدم حضور او، 

قضیه را در صلح و صفا فیصله دادند.
اینگونه اقدامات می تواند هشــداری برای رئیســی 
باشــد که احتمال هر اقدامی از سوی پایداری چی ها 

برای حضور در کابینه را باید انتظار داشته باشد.

* 2 راه سخت پیش روی رئیسی
اما رئیســی که به ادعــای خــودش کابینه اش با 
ســتادش متفاوت خواهد بــود، دو راه پیش رو دارد؛ 
یا باید بپذیرد که پایداری چی ها و منسوبانشــان در 
کابینه نقش کلیدی داشــته باشند تا در مجلس رای 
اعتماد راحتی را سپری کند؛ یا باید به قولش وفادار 

باشد که راه سختی را پیش رو خواهد داشت.
اگــر بخواهد به پایداری هــا در کابینه میدان زیاد و 
اساســی دهد، این موضوع می تواند حتی به شکاف 
عمیق بین اصولگرایان و دولت او تبدیل شــود. چرا 
که ســابقه پایداری ها و نوع نگاه آنها به سیاســت 
خارجــی و فرهنــگ، آینده دولت رئیســی را دچار 
مخاطره جدی حتی در میان همان ۱۷-۱۸ میلیون 
رای اش می کند.اســامی که برای وزارت ارشــاد به 
گوش می رسد، اگر به واقعیت بپیوندد، قاعدتا افکار 
عمومی رئیســی را رها نخواهد کرد. همینطور برای 
وزارت خارجه؛ جایی که تعامل و دیپلماســی حرف 
اول را می زند، اگر معاون کســی کــه به »مذاکره 
برای مذاکره« معروف اســت، ســکان را در دست 
بگیرد، پیام خوب و روشــنی چه برای بیرون و چه 

برای داخل نخواهد داشت.

*کابینه فراجناحی عینیت پیدا می کند؟
از ســوی دیگر برخــی  نماینــدگان مجلس هم به 
رئیســی توصیه می کنند که از تشکیل کابینه با یک 
جریان پرهیز کند؛ از جملــه مجتبی توانگر نماینده 
تهران کــه از پیش از انتخابــات از منتقدان جدی 
پایداری ها بود. او در توییتی نوشــته که »در جهت 
تشکیل  دولت فراگیر می توان همه نخبگان ]ضمن 
حفظ انســجام کابینه افراد کارآمد، قوی و انقلابی[ 
جریان رقیــب را به کار گرفت.  فهرســت مفصلی 
و...«.  اردکانیان، ســتاری،  بی طرف  دارد:  وجــود 
بیژن نوباوه وطن دیگــر نماینده تهران در مجلس 
هــم در نطقش ســهم خواهی از رئیســی را مردود 
دانســت. با این وجود نامزدهای پوششی که به نفع 
رئیســی انصراف دادند یا آنهایی که پیش از اعلام 
نظر شورای نگهبان از رئیسی حمایت و کناره گیری 
کردند، طبق قاعده سیاســت احتمالا باید منتظر سر 

رسید زمان وصول نتیجه انصرافشان باشند.
هرچند که شــاید برخی پیروزی رئیســی در مرحله 
اول را مدیــون کناره گیری جلیلــی بدانند ولی این 
گزاره اگر برای رئیســی بخواهد ایجــاد تعهد کند، 
به همان اندازه هم می تواند برایش دردســر ایجاد 
کنــد؛ چرا که حتــی در بین خــود اصولگرایان نیز 
پایداری چی هــا منتقدان جــدی و محکمی دارند و 
حضور پررنگ پایداری ها در کابینه می تواند پرونده 
کابینه ی فراجناحی را نه فقط دچار مشــکل کند که 

کلا آن را ببندد.



ســه نمودار اصلی کرونا در کشــور متاسفانه پس از 
هفته ها همگی صعودی شدند.

نیو صدر: کافی اســت به نمودارهای این هفته پاندمی 
کرونا در کشور نگاهی بیندازید تا متوجه شوید که دیگر 
رســما موج پنجم کروناویروس در کشور شروع شده 

است.
پــس از افزایش پی درپی مجمــوع مبتلایان هفتگی 
کروناویروس در کشــور در دو هفته گذشته، متاسفانه 
در یک هفته اخیر تعداد جان باختگان و بســتری های 
بیماری هم نســبت به قبل افزایش پیدا کرد تا پس از 
مدت ها همه نمودارهای بیماری به سمت موج بعدی 

کرونا در کشور حرکت کنند.
پیام طبرســی، رئیس بخش عفونی بیمارستان مسیح 
دانشوری، هفته گذشته در این رابطه گفته بود: »موج 
پنجم شروع شده است. شهرهای جنوبی کشور قرمز 

است و ما ۳۲ شهر قرمز داریم.«
البته از زمان این هشدار طبرسی تاکنون تعداد شهرهای 
قرمز کرونایی در کشور نزدیک به دو برابر شده است.

مانند چند هفته گذشته، در هفت روز گذشته هم تعداد 
مبتلایان کروناویروس در کشور به شدت افزایش پیدا 
کردند و حتی روز گذشته بیش از ۱۴هزار نفر در سراسر 
ایران به کروناویروس مبتلا شدند. به طور میانگین در 
این مدت هر روز ۱۱۲۴۷ نفر با ابتلا به کرونا در خطر 
مــرگ و پیامدهای بلندمدت این بیماری قرار گرفتند. 
این در حالی است که هفته پیش به طور میانگین هر 

روز ۹۹۵۷ نفر به کرونا مبتلا شدند.
در مجموع در این بازه زمانی، ۷۸۷۳۱ نفر به مبتلایان 
کروناویروس در کشــور اضافه شدند و تعداد مبتلایان 
نســبت به هفته پیش ۱۲.۹۵درصد افزایش پیدا کرد. 
این در حالی است که هفته گذشته تعداد مبتلایان تنها 

۳.۵درصد بیشتر شده بود.
همچنین مقایسه وضعیت شــروع موج پنجم با موج 
چهارم بیماری در کشــور نشــان می دهد که اوضاع 
می توانــد از قبل ترســناک تر باشــد، چراکه در هفته 
ابتدایی موج چهــارم حدود ۶۰هزار نفر به کرونا مبتلا 

شده بودند.
متاســفانه این روند صعودی تعــداد مبتلایان پس از 
حدود دو هفته باعث شده که آمار جان باختگان کرونا 
در کشور هم نسبت به قبل افزایش پیدا کند. متاسفانه 

بــه طور میانگین از تاریخ ۴ تا ۱۰ تیر هر روز ۱۳۰ نفر 
از مبتلایان کرونا در کشــور فوت کردند، هفته پیش 

میانگین جان باختگان روزانه بیماری ۱۲۲ نفر بود.
بر این اســاس در یک هفته اخیر ۹۱۶ زندگی بخاطر 
ابتلا به کرونا و عدم کنترل این بیماری در کشور فوت 
کردند و تعداد فوتی ها نسبت به هفته گذشته ۷.۲درصد 
افزایش پیدا کرد. این در حالی است که در هشت هفته 
گذشته روند نمودار جان باختگان کروناویروس در کشور 

نزولی بود.
همانطور کــه انتظــار می رفت در این مــدت تعداد 
بستری های بیماری در کشور هم افزایش وحشتناکی 
داشــت؛ به طوری کــه در روز ۸ تیــر ۱۶۷۲ نفر از 
مبتلایان کووید-۱۹ در بیمارستان های کشور بستری 
شدند و به طور میانگین هم هر روز ۱۳۳۲ کرونایی به 

بیمارستان ها منتقل شدند.
این یعنی از ۴ تا ۱۰ تیر ۹۳۶۲ نفر کرونایی در کشــور 
بســتری شدند و تعداد بستری ها نسبت به هفته پیش 
تعداد بســتری ها ۱۰.۸ درصد بیشتر شد. این در حالی 
است که در شش هفته گذشته به طور پی درپی تعداد 
بستری های بیماری در کشور کاهش پیدا کرده بودند.

متاسفانه مقایسه تعداد بستری های ابتدای موج پنجم 
با ابتدای موج چهارم نشــان از شــروع موج کرونای 

سخت تری می دهد.
 تاثیر این موضوع در آمار تعداد شهرهای قرمز کرونایی 
در کشور هم دیده می شود؛ به طوری که اکنون از لحاظ 
وضعیت کرونا  ۶۳ شهرســتان قرمز،  ۱۸۴ شهرستان 
نارنجی و  ۲۰۱ شهرستان هستند.شهرستان های جم، 
دیلم و گناوه )اســتان بوشهر(، اسلامشهر و بهارستان 
)تهران(، نهبندان )خراسان جنوبی(، امیدیه و اندیمشک 

)خوزستان(، بمپور، زهک، ســراوان، سرباز و میرجاوه 
)سیستان و بلوچســتان(، جهرام، داراب، زرین دشت، 
قیروکارزیــن و کازرون )فارس(، ارزوئیه، رفســنجان، 
ســیرجان و عنبرآباد )کرمان(، گچساران )کهگیلویه 
و بویراحمد(، علی آباد و مینودشــت )گلستان(، پلدختر 
)لرســتان(، آمل )مازندران(، تفت، خاتم، مهریز و میبد 
)یزد( در وضعیت قرمز قرار گرفتند.این در حالی است 
هفته پیش ۳۲ شهرستان در وضعیت قرمز کرونا قرار 

داشتند.
متاسفانه با شیوع ویروس گونه دلتای کرونا که اولین 
بار در هند کشــف شــده بود نگرانی ها نسبت به موج 

پنجم بیشتر از قبل است.
طبرسی در این رابطه هشدار داده بود: ویروس جدیدی 
که در حال چرخش اســت به احتمــال زیاد ویروس 
هندی دلتا اســت که کشــورهای دیگر را هم درگیر 

کرده است و ســرایت پذیری آن بسیار شدید است و 
هر شخص بیمار می تواند ۸ تا ۱۲ نفر را درگیر کند.

رئیس بخش عفونی بیمارستان مسیح دانشوری ابراز 
داشت: امیدواریم این موج مثل موج های قبلی شدت 
نداشته باشد اما اگر تمهیداتی برای آن اندیشیده نشود 

با موج شدیدی از بیماری مواجه خواهیم شد.
شــواهد اولیه نشان داده اســت که کرونای دلتا خطر 
بستری شدن در بیمارســتان را بیشتر از کرونای آلفا 

بالا می برد.
همچنین بررسی سازمان بهداشت عمومی بریتانیا روی 
بیــش از ۳۸هزار نفر مبتلا به کوید۱۹ نشــان داد که 
کرونای دلتا، ۶۱,۲درصد بیشــتر از کرونای آلفا خطر 
بستری شدن افراد در بیمارســتان را بالا می برد. این 
وضعیت نشــان می دهد کرونای دلتا می تواند شــدت 
بیماری را در مقایسه با کرونای آلفا بسیار افزایش دهد.
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کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

جامعه اخبار

 سازمان تامین اجتماعی
درباره بیمه رانندگان تاکسی 

پاسخ دهد
مدیرعامل اتحادیه ســازمان های حمل و نقل همگانی 
کشور بر لزوم پاسخگویی سازمان تامین اجتماعی درباره 

بیمه رانندگان تاکسی تاکید کرد.
عبدالله متولی در گفت وگو با ایســنا، با اشــاره به عدم 
همکاری سازمان تامین اجتماعی در خصوص  اجرایی 
کردن بیمه رانندگان تاکسی گفت: رانندگان از زحمت 
کش ترین اقشار جامعه هستند که با کسب روزی حلال 
وظیفه خطیر حمل و نقل همگانی کشــور را عهده دار 
هستند و البته متاســفانه کمتر به اهمیت فعالیت های 
آنها توجه شده است. چنانچه در روزهای سخت کرونایی 
رانندگان برای خدمات رســانی به شــهروندان از هیچ 
تلاشــی کوتاهی نکرده اند و تا کنــون ده ها راننده در 
فرآیند خدمت به مردم جان باخته اند که این مساله در 
قیاس با دیگر اقشار خدمات رسان در حوزه کرونا کمتر 

بازتاب یافته است.
وی افزود: متاســفانه علیرغم ســختی کار رانندگان و 
اهمیت فعالیت این قشر شریف در اقتصاد کشور تا کنون 
آن گونه که شایســته اســت حقوق آنها مورد پیگیری 
قرار نگرفته اســت که در همین راستا اتحادیه حمل و 
نقل همگانی کشور در رویکردی نوین با جدیت پیگیر 
احقاق حقوق رانندگان تاکســی است و در همین رابطه 
خواستار پاسخگویی حداکثری سازمان تامین اجتماعی 

در خصوص عدم بیمه رانندگان است.
این مسئول در ادامه با اشاره به تفاهم نامه سازمان تامین 
اجتماعی با سازمان شهرداری ها و دهیاری های کشور 
مبنی بر به روز رسانی و شفافیت لیست رانندگان تاکسی، 
احــراز هویت راننده واقعی و حــذف افرادی که تحت 
عنوان راننده از تسهیلات بیمه استفاده می کردند، افزود: 
سازمان تامین اجتماعی نباید از وظایف خود در این زمینه 
سلب مسئولیت کند و باید با جایگزین کردن رانندگان 
واقعی با افرادی که از عنوان راننده ســوء استفاده کرده 

اند پوشش  بیمه را جهت رانندگان حقیقی محقق کند.
وی ادامه داد: نام برخی از افرادی که تحت عنوان راننده 
از پوشش بیمه و یارانه دولتی استفاده کرده اند در هیچ 

بانک اطلاعاتی معتبری ثبت نشده است.
متولی تاکید کرد: چنانچه سازمان تامین اجتماعی مطابق 
قوانین و مقررات مربوطه به ویژه تفاهم نامه اخیر خود 
با ســازمان شــهرداری ها و دهیاری های کشور عمل 
ننماید، این اتحادیه ناچــار خواهد بود به منظور احیای 
حقوق رانندگان که از اقشار ضعیف و زحمتکش جامعه 
اسلامی مان می باشند از مبادی ذیربط و ذیصلاح اقدام 
قانونی را به عمل آورد. بر اساس قانون تمامی رانندگان  
وســایل حمل و نقل همگانی باید از پوشش و خدمات 
بیمه بهره مند شــوند به نحوی کــه ۵۰ درصد از بیمه 
توسط دولت و بقیه آن توسط راننده پرداخت خواهد شد.

وی تصریح کرد: سازمان تامین اجتماعی از سال ۱۳۹۴ 
به بهانه اینکه تعداد متقاضیان پوشش بیمه از سقف مجاز 
اعتبار تخصیص داده شــده از جانب دولت بیشتر شده 
است ؛ از مسئولیت خود در خصوص بیمه رانندگان سر 
باز زده  تا اینکه  بر پایه  پیگیری های صورت گرفته در 
سالهای اخیر مقررشد سازمان تامین اجتماعی ضمن ارائه 
لیستی بستر احراز هویت رانندگان واقعی را محقق سازد 
و پس از آن نسبت به ارائه خدمات بیمه ای به رانندگان 
حقیقی اقدام کند که متاسفانه این مساله تا کنون اجرایی 

نشده است.
وی ضمن ابراز امیدواری نســبت به رفع معضل بیمه 
راننــدگان حوزه حمــل و نقل همگانی کشــور افزود: 
امیدواریم ســازمان تامین اجتماعی با عمل به تعهدات 
ضمن ارائه پوشــش خدمات بیمه به رانندگان اسباب 
دلگرمی این قشر زحمت کش و اثر گذار جامعه را فراهم 

آورد.

 کرونا جان 12۷ نفر دیگر
 را در ایران گرفت

 

وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی اعلام کرد: با 
فوت ۱۲۷ نفر دیگــر از هموطنان مبتلا به کووید۱۹ در 
شبانه روز گذشته، تعداد جان باختگان این بیماری در ایران 

به ۸۴ هزار و ۵۱۶ نفر رسید.
به گزارش روز جمعه ایرنــا، مرکز روابط عمومی وزارت 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی در اطلاعیه ای اعلام 
کــرد: از دیروز تا امروز )یازدهم تیر ۱۴۰۰( و بر اســاس 
معیارهای قطعی تشخیصی، ۱۳ هزار و ۸۳۶ بیمار جدید 
مبتلا به کووید ۱۹ در کشور شناسایی شد که هزار و ۵۶۱ 
نفر از آنها بســتری شدند و مجموع بیماران کووید۱۹ در 

کشور به ۳ میلیون و ۲۳۲ هزار و ۶۹۶ نفر رسید.
وزارت بهداشــت در ایــن اطلاعیه افــزود: تاکنون ۲ 
میلیون ۹۰۲ هــزار و ۱۴۰ نفر از بیماران، بهبود یافته یا 
از بیمارســتانها ترخیص شده اند. سه هزار و ۱۹۶  نفر از 
بیماران مبتلا به کووید۱۹ نیز در بخش های مراقبت های 
ویژه بیمارستانها تحت مراقبت قرار دارند و ۲۳ میلیون و 
۸۰۶ هزار و ۴۵۲ آزمایش تشخیص کووید۱۹ در کشور 

انجام شده است.
وزارت بهداشت همچنین اعلام کرد: تاکنون چهار میلیون 
و ۴۴۷ هــزار و ۲۸ نفــر دوز اول واکســن کرونا و یک 
میلیون ۷۵۴ هزار و ۵۴۵ نفر نیز دوز دوم را تزریق کرده 
و واکسینه شده اند. مجموع واکسن های تزریق شده در 

کشور به ۶ میلیون و ۲۰۱ هزار و ۵۷۳ دوز رسید.
به گزارش ایرنا، در حال حاضر ۶۳ شهر کشور در وضعیت 
قرمــز، ۱۸۴ شــهر در وضعیت نارنجی، ۲۰۱ شــهر در 

وضعیت زرد قرار دارند.
ویــروس کرونا عامل بیماری کووید ۱۹ از اواخر ســال 
۲۰۱۹ در شهر ووهان چین مشاهده و در مدت کوتاهی 
در همــه جهان منتشــر شــد؛ به طوری که ســازمان 
بهداشت جهانی در اسفند ۹۸ )فوریه ۲۰۲۰( بروز پاندمی 
)همه گیری جهانی( این بیماری را تأیید کرد.ویروس کرونا 
با دســت آلوده یا عطسه، سرفه و حتی قطرات تنفسی از 
طریق دهان، بینی و چشم به افراد منتقل می شود. تنگی 
نفس، خســتگی و بدن درد، اختلال در بویایی و چشایی 
و مشکلات گوارشــی از جمله علائم بیماری کووید ۱۹ 
اســت. بیش از ۸۰ درصد مبتلایان به ویروس نیز دچار 

بیماری خفیف می شوند.

 با سرخ شدن پایتخت، شیوع کرونای دلتا، وضعیت وخیم بستری و افزایش تعداد قربانیان

 هشدار: موج پنجم کرونا کشور را محاصره کرد!

اخبار

عضو کانون وکلای دادگستری مرکز گفت: آقای اژه ای در 
زمینه آسیب شناســی و اشراف کامل بر نقاط ضعف و قوت 

دستگاه قضائی، تجربه بسیار گران سنگی دارند.
رسول کوهپایه زاده وکیل دادگستری و عضو کانون وکلای 
دادگستری مرکز در گفت وگو با خبرنگار مهر، حسن انتخاب 
رهبر معظم انقلاب در انتصاب حجت الاســلام محسنی 
اژه ای به عنوان رئیس قــوه قضائیه را به جامعه حقوقی و 
قضائی کشور و ملت ایران تبریک گفت و اظهار کرد: حجت 
الاسلام اژه ای سال ها تجربه حضور در دستگاه قضائی را 

دارند و در بطن و متن مسائل قضائی هستند.
این وکیل دادگســتری تصریح کرد: آقای اژه ای در زمینه 
آسیب شناسی و اشراف کامل بر نقاط ضعف و قوت دستگاه 

قضائی، تجربه بسیار گران سنگی دارند.کوهپایه زاده تصریح 
کرد: نکته دیگر اینکه او به دلیل سمت های اجرایی دیگری 
هم که قبلًا داشتند آشنایی بیشتری در این خصوص دارند و 
در واقع با این انتصاب امکان و زمینه مشارکت و هماهنگی 
قــوا به خصوص قوه قضائیه و مجریه در طول ۴۲ ســال 
گذشته به نقطه اوج خود خواهد رسید.وی ادامه داد: با توجه 
به حضور آیت الله رئیســی در رأس قوه مجریه و انتصاب 
آقای اژه ای به ســمت ریاست قوه قضائیه شاهد هم افزایی 
بی سابقه ای در سطح مدیریت کلان کشور خواهیم بود که 
این موضوع نهایتاً باعث انتفاع کلان ملی خواهد شد.عضو 
کانون وکلای دادگســتری مرکز با اشــاره به پاسخگویی 
ســریع دبیرخانه معاونت اول قوه قضائیه در زمان تصدی 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای به درخواست ها 
و لوایح، به بیان تجربه شخصی خود در این زمینه پرداخت 
و ادامه داد: مطابق با وظیفه وکالتی گاهی اوقات مکاتباتی 
با دفتر حجت الاســلام والمسلمین اژه ای داشتم و از نظر 
بنده منظم ترین قسمت دستگاه قضا، دبیرخانه معاون اول 
قوه قضائیه بود و پاســخ هر نامه، لایحه و درخواستی که 
یک وکیل یا یک فرد عــادی در دبیرخانه معاون اول قوه 
قضائیه ثبت می کرد نهایتاً پس از ســه روز کاری دریافت 
می شــد و پاسخگویی بی نظیر بود.این وکیل دادگستری با 
اشاره به هوشــمندی و حافظه قوی و نکته سنجی رئیس 
جدید دستگاه قضا یادآور شد: این انتخاب بسیار هوشمندانه، 

شایسته و بر اساس مقتضیات و واقعیات جامعه است.

حجت الاسلام اژه ای اشراف کامل بر نقاط ضعف و قوت دستگاه قضائی دارد

رو نوشت آگهی حصر وراثت
عصمت احمد حسينی دارای شماره شناسنامه 621 بشرح دادخواست تقديمی از شورای حل 
اختلاف حوزه شماره 3 گناوه درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنين توضيح داده که 
شادروان سيد عبدالله حسينی به شماره شناسنامه 300 صادره از گناوه در تاريخ 1400/01/31 
در اقامتگاه دائمی خود بدرود زندگی گفته و ورثه آن مرحوم منحص است به: 1 سيد داوود 
حسينی به شماره شناسنامه 4882 متولد 1366  2 سيد حميد حسينی به شماره شناسنامه 
3530070874 متولد 1370  3 سيد مجتبی حسينی  به شماره شناسنامه 3530005584 
متولد 1368  4 فاطمه السادات حسينی  به شماره شناسنامه 3530243019 متولد 1380  
5 عصمت احمد حسينی به شماره شناسنامه 621 متولد 1344 ولاغير را انجام تشريفات 
مقدماتی درخواست مذبور را در يک نوبت آگهی می نمايد تا چنانچه اشخاص اعتراض دارند و 
يا وصيتنامه ای از متوفی نزدشان باشد در تاريخ نشر آگهی ظرف مدت يکماه به شورای حل 
اختلاف تقديم والا گواهی صادرمی گردد ضمننا هر وصيتنامه ی سری و رسمی که بعد از اين 

موعد ابراز شود از درجه اعتبار ساقط وبلااثرخواهد بود. شماره15
غلامرضا حیدری-رئیس شعبه سوم شورای حل اختلاف گناوه

رو نوشت آگهی حصر وراثت
جمشيد محمدی فرد دارای شماره شناسنامه 292 بشرح دادخواست تقديمی از شورای حل 
اختلاف حوزه شماره 3 گناوه درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنين توضيح داده که 
شادروان زهره دشتی  به شماره شناسنامه 25 صادره از گناوه در تاريخ 1400/03/26 در 
اقامتگاه دائمی خود بدرود زندگی گفته و ورثه آن مرحوم منحص است به: 1 حسين محمدی 
فرد  متولد 1391 نسبت پسر  2 حسن محمدی فرد به شماره شناسنامه 3530504513 
متولد 1395 نسبت پسر  3 صغری اسکندری به شماره شناسنامه 4013 متولد 1334 
نسبت مادر  4 جمشيد محمدی فرد  به شماره شناسنامه 292 متولد 1355 نسبت همسر 
ولاغير را انجام تشريفات مقدماتی درخواست مذبور را در يک نوبت آگهی می نمايد تا چنانچه 
اشخاص اعتراض دارند و يا وصيتنامه ای از متوفی نزدشان باشد در تاريخ نشر آگهی ظرف 
مدت يکماه به شورای حل اختلاف تقديم والا گواهی صادرمی گردد ضمننا هر وصيتنامه ی 
سری و رسمی که بعد از اين موعد ابراز شود از درجه اعتبار ساقط وبلااثرخواهد بود. شماره18
غلامرضا حیدری-رئیس شعبه سوم شورای حل اختلاف گناوه

آگهی
بدينوسيله به خانم مرضيه حسين پور فرزند مرتضی به ش . شناسنامه 7823 صادره از گناوه 
ابلاغ ميشود  در خصوص پرونده اجرايی کلاسه 9800183 له بانک مسکن مرکزی عليه 
خانم مرضيه حسين پور طبق گزارش مورخ 99/11/13 کارشناس رسمی دادگستری  پلاک 
ثبتی 1- فرعی:2615 از پلاک اصلی 917 در بخش: بخش شش بوشهر امامزاده گناوه ناحيه: 
امامزاده گناوه واقع در: گناوه مورد وثيقه سند رهنی شماره 2863 تنظيمی دفترخانه اسناد 
رسمی شماره 93 شهر بندر گناوه استان بوشهر به مبلغ 13/500/000/000 ريال ارزيابی 
گرديده. لذا چنانچه به مبلغ ارزيابی پلاک مذکور معترض می باشيد اعتراض کتبی خود را 
ظرف مدت پنج روز از تاريخ ابلاغ اين اخطاريه به ضميمه فيش بانکی دستمزد کارشناس 
تجديدنظر به مبلغ 20/000/000 ريال قابل پرداخت به حساب شماره 0106807717009 
نزد بانک ملی به نام کانون کارشناسان رسمی دادگستری به دقتر اين اجرا تسليم نماييد. 
ضمنا به اعتراضی که خارج از موعد يا فاقد فيش بانکی دستمزد کارشناس تجديد نظر باشد 

ترتيب اثر نخواهد شد. م الف 167
مسئول واحد اجرای اسناد رسمی گناوه محمد چهابدار

رو نوشت آگهی حصر وراثت
نرگس دارابی دارای شماره شناسنامه 2 بشرح دادخواست تقديمی از شورای حل اختلاف 
حوزه شماره 3 گناوه درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنين توضيح داده که شادروان 
محدثه دارابی  به شماره شناسنامه 3530151343 صادره از گناوه در تاريخ 91/09/21 
در اقامتگاه دائمی خود بدرود زندگی گفته و ورثه آن مرحوم منحص است به: 1 نرگس 
دارابی به شماره شناسنامه 2 متولد 1335/1/3 نسبت مادر  2 حسام کشتکار به شماره 
شناسنامه 3530478911 متولد 94/1/25 نسبت پسر  3 حلما کشتکار به شماره شناسنامه 
3530543659 متولد 97/4/3 نسبت دختر  4 حسين کشتکار  به شماره شناسنامه 
3539678344 متولد 59/9/12 نسبت همسر ولاغير را انجام تشريفات مقدماتی درخواست 
مذبور را در يک نوبت آگهی می نمايد تا چنانچه اشخاص اعتراض دارند و يا وصيتنامه ای از 
متوفی نزدشان باشد در تاريخ نشر آگهی ظرف مدت يکماه به شورای حل اختلاف تقديم والا 
گواهی صادرمی گردد ضمننا هر وصيتنامه ی سری و رسمی که بعد از اين موعد ابراز شود 

از درجه اعتبار ساقط وبلااثرخواهد بود. شماره16
غلامرضا حیدری-رئیس شعبه سوم شورای حل اختلاف گناوه

آگهی
بدينوسيله به اطلاع آقای عبدالرضا عباس پور فرزند مرتضی به ش . ملی 3539788646 متولد 
1360/12/14 بدهکار و راهن ميرساند در خصوص پرونده اجرايی کلاسه 9900067 له بانک 
مسکن مرکزی عليه آقای عبدالرضا عباس پور و خانم ندا شنبه طبق گزارش مورخ 99/11/29 
کارشناس رسمی دادگستری به شرح تصوير پيوست شش دانگ پلاک ثبتی 1- فرعی:915 از 
پلاک اصلی 13532 در بخش: بخش شش بوشهر عبدامام گناوه ناحيه: عبدامام گناوه واقع در: 
گناوه مورد وثيقه سند رهنی شماره 11026 تنظيمی دفترخانه اسناد رسمی شماره 93 شهر بندر 
گناوه استان بوشهر به مبلغ 9/000/000/000 ريال ارزيابی گرديده. لذا چنانچه به مبلغ ارزيابی 
پلاک مذکور معترض می باشيد اعتراض کتبی خود را ظرف مدت پنج روز از تاريخ ابلاغ اين 
اخطاريه به ضميمه فيش بانکی دستمزد کارشناس تجديدنظر به مبلغ 15/000/000 ريال قابل 
پرداخت به حساب شماره 0106807717009 نزد بانک ملی به نام کانون کارشناسان رسمی 
دادگستری به دقتر اين اجرا تسليم نماييد. ضمنا به اعتراضی که خارج از موعد يا فاقد فيش بانکی 

دستمزد کارشناس تجديد نظر باشد ترتيب اثر نخواهد شد. م الف 163
مسئول واحد اجرای اسناد رسمی گناوه محمد چهابدار

هيات موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

تکليف  تعيين  قانون  موضوع  شماره 140060324001000757 مورخ 1400/03/06  هيات  رای  برابر 
بندر  ملک  ثبت  حوزه  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعيت 
شناسنامه 5654 کد  شماره  غلامعلی به  فرزند  زائری  احمد  آقای  بلامعارض متقاضی  و  مالکانه  گناوه  تصرفات 
ملی3500481264 صادره از بوشهر را نسبت به شش دانگ يک قطعه زمين کشاورزی مشهور به خواجه مرادی به 
مساحت 25117/60 متر مربع  در قسمتی از پلاک 886 اصلی واقع در مجنون  گناوه  خريداری مع الواسطه از آقای 

علی دشتی  و شرکاء محرز گرديده است.
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور 
سند مالکيت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاريخ انتشار اولين آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را 
به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد ، ظرف مدت يک ماه از تاريخ تسليم اعتراض ، دادخواست خود را به مرجع 

قضايی تقديم نمايند .
بديهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقرارت سند مالکيت صادر خواهد شد . صدور 

سند مالکيت مانع مراجعه متضرر به مراجعه ذيصلاح قضايی نمی باشد .م الف 169                             
تاريخ انتشار نوبت اول : 1400/04/12
تاريخ انتشار نوبت دوم :1400/04/27

  محمد چهابدار  رئیس اداره ثبت اسناد و املاک گناوه

رو نوشت آگهی حصر وراثت
خيری خليفه دارای شماره شناسنامه 100 بشرح دادخواست تقديمی از شورای حل اختلاف حوزه شماره 
3 گناوه درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنين توضيح داده که شادروان حسين غلام نژاديان  
به شماره شناسنامه 49 صادره از گناوه در تاريخ 1400/03/09 در اقامتگاه دائمی خود بدرود زندگی 
گفته و ورثه آن مرحوم منحص است به: 1 مجيد غلام زاده ديلمی به شماره شناسنامه 5859205831 
متولد 1306 نسبت برادر  2 احمد غلام زاده ديلمی به شماره شناسنامه 5859867807 متولد 1330 
نسبت برادر  3 جلال غلام زاده ديلمی به شماره شناسنامه 58593477301 متولد 1356 نسبت برادر  
4 شهربانو غلام زاده ديلمی  به شماره شناسنامه 5859890672 متولد 1350 نسبت دختر 5 شرافت 
غلام زاده به شماره شناسنامه 5853321791 متولد 1354 نسبت دختر 6 ام الخير جمالی به شماره 
شناسنامه 5903 متولد 1319 نسبت همسر 7 خيری خليفه به شماره شناسنامه 100 متولد 1340 
نسبت همسر ولاغير را انجام تشريفات مقدماتی درخواست مذبور را در يک نوبت آگهی می نمايد تا 
چنانچه اشخاص اعتراض دارند و يا وصيتنامه ای از متوفی نزدشان باشد در تاريخ نشر آگهی ظرف مدت 
يکماه به شورای حل اختلاف تقديم والا گواهی صادرمی گردد ضمننا هر وصيتنامه ی سری و رسمی 

که بعد از اين موعد ابراز شود از درجه اعتبار ساقط وبلااثرخواهد بود. شماره17

غلامرضا حیدری-رئیس شعبه سوم شورای حل اختلاف گناوه

هيات موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

وضعيت  تکليف  تعيين  قانون  موضوع  شماره 140060324001000758 مورخ 1400/03/06  هيات  رای  برابر 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک بندر گناوه  تصرفات مالکانه 
و بلامعارض متقاضی آقای احمد زائری فرزند غلامعلی به شماره شناسنامه 5654 کد ملی3500481264 صادره 
از بوشهر را نسبت به شش دانگ يک قطعه زمين کشاورزی مشهور به خواجه مرادی به مساحت 125020 متر مربع  در 
قسمتی از پلاک 886 اصلی واقع در مجنون  گناوه  خريداری مع الواسطه از آقای علی دشتی  و شرکاء محرز گرديده 

است.
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور 
سند مالکيت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاريخ انتشار اولين آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را 
به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد ، ظرف مدت يک ماه از تاريخ تسليم اعتراض ، دادخواست خود را به مرجع 

قضايی تقديم نمايند .
بديهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقرارت سند مالکيت صادر خواهد شد . صدور 

سند مالکيت مانع مراجعه متضرر به مراجعه ذيصلاح قضايی نمی باشد . م الف 171                             
تاريخ انتشار نوبت اول : 1400/04/12
تاريخ انتشار نوبت دوم :1400/04/27

  محمد چهابدار  رئیس اداره ثبت اسناد و املاک گناوه

رو نوشت آگهی حصر وراثت
نصرالله احمدی  دارای شماره شناسنامه 8548 بشرح دادخواست تقديمی از شورای 
حل اختلاف حوزه شماره 3 گناوه درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنين توضيح 
داده که شادروان عبدالله احمدی به شماره شناسنامه 1 صادره از گناوه  در اقامتگاه 
دائمی خود بدرود زندگی گفته و ورثه آن مرحوم منحص است به: 1 نصرالله احمدی 
به شماره شناسنامه 8548 متولد 1349 نسبت پسر  2 عبدالمجيد احمدی به شماره 
شناسنامه 1238 متولد 1359 نسبت پسر  3 طيبه احمدی به شماره شناسنامه 
13386 متولد 1356 نسبت دختر ولاغير را انجام تشريفات مقدماتی درخواست مذبور 
را در يک نوبت آگهی می نمايد تا چنانچه اشخاص اعتراض دارند و يا وصيتنامه ای از 
متوفی نزدشان باشد در تاريخ نشر آگهی ظرف مدت يکماه به شورای حل اختلاف 
تقديم والا گواهی صادرمی گردد ضمننا هر وصيتنامه ی سری و رسمی که بعد از اين 

موعد ابراز شود از درجه اعتبار ساقط وبلااثرخواهد بود. شماره19
غلامرضا حیدری-رئیس شعبه سوم شورای حل اختلاف گناوه

هيات موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

وضعيت  تکليف  تعيين  قانون  موضوع  شماره 140060324001000756 مورخ 1400/03/06  هيات  رای  برابر 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک بندر گناوه  تصرفات مالکانه 
و بلامعارض متقاضی آقای احمد زائری فرزند غلامعلی به شماره شناسنامه 5654 کد ملی3500481264 صادره 
از بوشهر را نسبت به شش دانگ يک قطعه زمين کشاورزی مشهور به خواجه مرادی به مساحت 51339 متر مربع  در 
قسمتی از پلاک 886 اصلی واقع در مجنون  گناوه  خريداری مع الواسطه از آقای علی دشتی  و شرکاء محرز گرديده 

است.
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور 
سند مالکيت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاريخ انتشار اولين آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را 
به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد ، ظرف مدت يک ماه از تاريخ تسليم اعتراض ، دادخواست خود را به مرجع 

قضايی تقديم نمايند .
بديهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقرارت سند مالکيت صادر خواهد شد . صدور 

سند مالکيت مانع مراجعه متضرر به مراجعه ذيصلاح قضايی نمی باشد .م الف 170                             
تاريخ انتشار نوبت اول : 1400/04/12
تاريخ انتشار نوبت دوم :1400/04/27

محمد چهابدار  رئیس اداره ثبت اسناد و املاک گناوه

آگهی
متولد  ملی 3530108049   . ش  به  هاشم  فرزند  شنبه  ندا  خانم  اطلاع  به  بدينوسيله 
1371/08/10 بدهکار و راهن ميرساند در خصوص پرونده اجرايی کلاسه 9900067 له بانک 
مسکن مرکزی عليه آقای عبدالرضا عباس پور و خانم ندا شنبه طبق گزارش مورخ 99/11/29 
کارشناس رسمی دادگستری به شرح تصوير پيوست شش دانگ پلاک ثبتی 1- فرعی:915 از 
پلاک اصلی 13532 در بخش: بخش شش بوشهر عبدامام گناوه ناحيه: عبدامام گناوه واقع در: 
گناوه موذد وثيقه سند رهنی شماره 11026 تنظيمی دفترخانه اسناد رسمی شماره 93 شهر 
بندر گناوه استان بوشهر به مبلغ 9/000/000/000 ريال ارزيابی گرديده. لذا چنانچه به مبلغ 
ارزيابی پلاک مذکور معترض می باشيد اعتراض کتبی خود را ظرف مدت پنج روز از تاريخ ابلاغ 
اين اخطاريه به ضميمه فيش بانکی دستمزد کارشناس تجديدنظر به مبلغ 15/000/000 ريال 
قابل پرداخت به حساب شماره 0106807717009 نزد بانک ملی به نام کانون کارشناسان 
رسمی دادگستری به دقتر اين اجرا تسليم نماييد. ضمنا به اعتراضی که خارج از موعد يا فاقد 

فيش بانکی دستمزد کارشناس تجديد نظر باشد ترتيب اثر نخواهد شد. م الف 164

مسئول واحد اجرای اسناد رسمی گناوه محمد چهابدار

رو نوشت آگهی حصر وراثت
عصمت احمد حسينی دارای شماره شناسنامه 621 بشرح دادخواست تقديمی از شورای حل 
اختلاف حوزه شماره 3 گناوه درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنين توضيح داده که 
شادروان سيد عبدالله حسينی به شماره شناسنامه 300 صادره از گناوه در تاريخ 1400/01/31 
در اقامتگاه دائمی خود بدرود زندگی گفته و ورثه آن مرحوم منحص است به: 1 سيد داوود 
حسينی به شماره شناسنامه 4882 متولد 1366  2 سيد حميد حسينی به شماره شناسنامه 
3530070874 متولد 1370  3 سيد مجتبی حسينی  به شماره شناسنامه 3530005584 
متولد 1368  4 فاطمه السادات حسينی  به شماره شناسنامه 3530243019 متولد 1380  
5 عصمت احمد حسينی به شماره شناسنامه 621 متولد 1344 ولاغير را انجام تشريفات 
مقدماتی درخواست مذبور را در يک نوبت آگهی می نمايد تا چنانچه اشخاص اعتراض دارند و 
يا وصيتنامه ای از متوفی نزدشان باشد در تاريخ نشر آگهی ظرف مدت يکماه به شورای حل 
اختلاف تقديم والا گواهی صادرمی گردد ضمننا هر وصيتنامه ی سری و رسمی که بعد از اين 

موعد ابراز شود از درجه اعتبار ساقط وبلااثرخواهد بود. شماره15
غلامرضا حیدری-رئیس شعبه سوم شورای حل اختلاف گناوه

رو نوشت آگهی حصر وراثت
جمشيد محمدی فرد دارای شماره شناسنامه 292 بشرح دادخواست تقديمی از شورای حل 
اختلاف حوزه شماره 3 گناوه درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنين توضيح داده که 
شادروان زهره دشتی  به شماره شناسنامه 25 صادره از گناوه در تاريخ 1400/03/26 در 
اقامتگاه دائمی خود بدرود زندگی گفته و ورثه آن مرحوم منحص است به: 1 حسين محمدی 
فرد  متولد 1391 نسبت پسر  2 حسن محمدی فرد به شماره شناسنامه 3530504513 
متولد 1395 نسبت پسر  3 صغری اسکندری به شماره شناسنامه 4013 متولد 1334 
نسبت مادر  4 جمشيد محمدی فرد  به شماره شناسنامه 292 متولد 1355 نسبت همسر 
ولاغير را انجام تشريفات مقدماتی درخواست مذبور را در يک نوبت آگهی می نمايد تا چنانچه 
اشخاص اعتراض دارند و يا وصيتنامه ای از متوفی نزدشان باشد در تاريخ نشر آگهی ظرف 
مدت يکماه به شورای حل اختلاف تقديم والا گواهی صادرمی گردد ضمننا هر وصيتنامه ی 
سری و رسمی که بعد از اين موعد ابراز شود از درجه اعتبار ساقط وبلااثرخواهد بود. شماره18
غلامرضا حیدری-رئیس شعبه سوم شورای حل اختلاف گناوه

آگهی
بدينوسيله به خانم مرضيه حسين پور فرزند مرتضی به ش . شناسنامه 7823 صادره از گناوه 
ابلاغ ميشود  در خصوص پرونده اجرايی کلاسه 9800183 له بانک مسکن مرکزی عليه 
خانم مرضيه حسين پور طبق گزارش مورخ 99/11/13 کارشناس رسمی دادگستری  پلاک 
ثبتی 1- فرعی:2615 از پلاک اصلی 917 در بخش: بخش شش بوشهر امامزاده گناوه ناحيه: 
امامزاده گناوه واقع در: گناوه مورد وثيقه سند رهنی شماره 2863 تنظيمی دفترخانه اسناد 
رسمی شماره 93 شهر بندر گناوه استان بوشهر به مبلغ 13/500/000/000 ريال ارزيابی 
گرديده. لذا چنانچه به مبلغ ارزيابی پلاک مذکور معترض می باشيد اعتراض کتبی خود را 
ظرف مدت پنج روز از تاريخ ابلاغ اين اخطاريه به ضميمه فيش بانکی دستمزد کارشناس 
تجديدنظر به مبلغ 20/000/000 ريال قابل پرداخت به حساب شماره 0106807717009 
نزد بانک ملی به نام کانون کارشناسان رسمی دادگستری به دقتر اين اجرا تسليم نماييد. 
ضمنا به اعتراضی که خارج از موعد يا فاقد فيش بانکی دستمزد کارشناس تجديد نظر باشد 

ترتيب اثر نخواهد شد. م الف 167
مسئول واحد اجرای اسناد رسمی گناوه محمد چهابدار

رو نوشت آگهی حصر وراثت
نرگس دارابی دارای شماره شناسنامه 2 بشرح دادخواست تقديمی از شورای حل اختلاف 
حوزه شماره 3 گناوه درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنين توضيح داده که شادروان 
محدثه دارابی  به شماره شناسنامه 3530151343 صادره از گناوه در تاريخ 91/09/21 
در اقامتگاه دائمی خود بدرود زندگی گفته و ورثه آن مرحوم منحص است به: 1 نرگس 
دارابی به شماره شناسنامه 2 متولد 1335/1/3 نسبت مادر  2 حسام کشتکار به شماره 
شناسنامه 3530478911 متولد 94/1/25 نسبت پسر  3 حلما کشتکار به شماره شناسنامه 
3530543659 متولد 97/4/3 نسبت دختر  4 حسين کشتکار  به شماره شناسنامه 
3539678344 متولد 59/9/12 نسبت همسر ولاغير را انجام تشريفات مقدماتی درخواست 
مذبور را در يک نوبت آگهی می نمايد تا چنانچه اشخاص اعتراض دارند و يا وصيتنامه ای از 
متوفی نزدشان باشد در تاريخ نشر آگهی ظرف مدت يکماه به شورای حل اختلاف تقديم والا 
گواهی صادرمی گردد ضمننا هر وصيتنامه ی سری و رسمی که بعد از اين موعد ابراز شود 

از درجه اعتبار ساقط وبلااثرخواهد بود. شماره16
غلامرضا حیدری-رئیس شعبه سوم شورای حل اختلاف گناوه

آگهی
بدينوسيله به اطلاع آقای عبدالرضا عباس پور فرزند مرتضی به ش . ملی 3539788646 متولد 
1360/12/14 بدهکار و راهن ميرساند در خصوص پرونده اجرايی کلاسه 9900067 له بانک 
مسکن مرکزی عليه آقای عبدالرضا عباس پور و خانم ندا شنبه طبق گزارش مورخ 99/11/29 
کارشناس رسمی دادگستری به شرح تصوير پيوست شش دانگ پلاک ثبتی 1- فرعی:915 از 
پلاک اصلی 13532 در بخش: بخش شش بوشهر عبدامام گناوه ناحيه: عبدامام گناوه واقع در: 
گناوه مورد وثيقه سند رهنی شماره 11026 تنظيمی دفترخانه اسناد رسمی شماره 93 شهر بندر 
گناوه استان بوشهر به مبلغ 9/000/000/000 ريال ارزيابی گرديده. لذا چنانچه به مبلغ ارزيابی 
پلاک مذکور معترض می باشيد اعتراض کتبی خود را ظرف مدت پنج روز از تاريخ ابلاغ اين 
اخطاريه به ضميمه فيش بانکی دستمزد کارشناس تجديدنظر به مبلغ 15/000/000 ريال قابل 
پرداخت به حساب شماره 0106807717009 نزد بانک ملی به نام کانون کارشناسان رسمی 
دادگستری به دقتر اين اجرا تسليم نماييد. ضمنا به اعتراضی که خارج از موعد يا فاقد فيش بانکی 

دستمزد کارشناس تجديد نظر باشد ترتيب اثر نخواهد شد. م الف 163
مسئول واحد اجرای اسناد رسمی گناوه محمد چهابدار

هيات موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

تکليف  تعيين  قانون  موضوع  شماره 140060324001000757 مورخ 1400/03/06  هيات  رای  برابر 
بندر  ملک  ثبت  حوزه  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعيت 
شناسنامه 5654 کد  شماره  غلامعلی به  فرزند  زائری  احمد  آقای  بلامعارض متقاضی  و  مالکانه  گناوه  تصرفات 
ملی3500481264 صادره از بوشهر را نسبت به شش دانگ يک قطعه زمين کشاورزی مشهور به خواجه مرادی به 
مساحت 25117/60 متر مربع  در قسمتی از پلاک 886 اصلی واقع در مجنون  گناوه  خريداری مع الواسطه از آقای 

علی دشتی  و شرکاء محرز گرديده است.
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور 
سند مالکيت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاريخ انتشار اولين آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را 
به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد ، ظرف مدت يک ماه از تاريخ تسليم اعتراض ، دادخواست خود را به مرجع 

قضايی تقديم نمايند .
بديهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقرارت سند مالکيت صادر خواهد شد . صدور 

سند مالکيت مانع مراجعه متضرر به مراجعه ذيصلاح قضايی نمی باشد .م الف 169                             
تاريخ انتشار نوبت اول : 1400/04/12
تاريخ انتشار نوبت دوم :1400/04/27

  محمد چهابدار  رئیس اداره ثبت اسناد و املاک گناوه

رو نوشت آگهی حصر وراثت
خيری خليفه دارای شماره شناسنامه 100 بشرح دادخواست تقديمی از شورای حل اختلاف حوزه شماره 
3 گناوه درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنين توضيح داده که شادروان حسين غلام نژاديان  
به شماره شناسنامه 49 صادره از گناوه در تاريخ 1400/03/09 در اقامتگاه دائمی خود بدرود زندگی 
گفته و ورثه آن مرحوم منحص است به: 1 مجيد غلام زاده ديلمی به شماره شناسنامه 5859205831 
متولد 1306 نسبت برادر  2 احمد غلام زاده ديلمی به شماره شناسنامه 5859867807 متولد 1330 
نسبت برادر  3 جلال غلام زاده ديلمی به شماره شناسنامه 58593477301 متولد 1356 نسبت برادر  
4 شهربانو غلام زاده ديلمی  به شماره شناسنامه 5859890672 متولد 1350 نسبت دختر 5 شرافت 
غلام زاده به شماره شناسنامه 5853321791 متولد 1354 نسبت دختر 6 ام الخير جمالی به شماره 
شناسنامه 5903 متولد 1319 نسبت همسر 7 خيری خليفه به شماره شناسنامه 100 متولد 1340 
نسبت همسر ولاغير را انجام تشريفات مقدماتی درخواست مذبور را در يک نوبت آگهی می نمايد تا 
چنانچه اشخاص اعتراض دارند و يا وصيتنامه ای از متوفی نزدشان باشد در تاريخ نشر آگهی ظرف مدت 
يکماه به شورای حل اختلاف تقديم والا گواهی صادرمی گردد ضمننا هر وصيتنامه ی سری و رسمی 

که بعد از اين موعد ابراز شود از درجه اعتبار ساقط وبلااثرخواهد بود. شماره17

غلامرضا حیدری-رئیس شعبه سوم شورای حل اختلاف گناوه

هيات موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

وضعيت  تکليف  تعيين  قانون  موضوع  شماره 140060324001000758 مورخ 1400/03/06  هيات  رای  برابر 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک بندر گناوه  تصرفات مالکانه 
و بلامعارض متقاضی آقای احمد زائری فرزند غلامعلی به شماره شناسنامه 5654 کد ملی3500481264 صادره 
از بوشهر را نسبت به شش دانگ يک قطعه زمين کشاورزی مشهور به خواجه مرادی به مساحت 125020 متر مربع  در 
قسمتی از پلاک 886 اصلی واقع در مجنون  گناوه  خريداری مع الواسطه از آقای علی دشتی  و شرکاء محرز گرديده 

است.
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور 
سند مالکيت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاريخ انتشار اولين آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را 
به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد ، ظرف مدت يک ماه از تاريخ تسليم اعتراض ، دادخواست خود را به مرجع 

قضايی تقديم نمايند .
بديهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقرارت سند مالکيت صادر خواهد شد . صدور 

سند مالکيت مانع مراجعه متضرر به مراجعه ذيصلاح قضايی نمی باشد . م الف 171                             
تاريخ انتشار نوبت اول : 1400/04/12
تاريخ انتشار نوبت دوم :1400/04/27

  محمد چهابدار  رئیس اداره ثبت اسناد و املاک گناوه

رو نوشت آگهی حصر وراثت
نصرالله احمدی  دارای شماره شناسنامه 8548 بشرح دادخواست تقديمی از شورای 
حل اختلاف حوزه شماره 3 گناوه درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنين توضيح 
داده که شادروان عبدالله احمدی به شماره شناسنامه 1 صادره از گناوه  در اقامتگاه 
دائمی خود بدرود زندگی گفته و ورثه آن مرحوم منحص است به: 1 نصرالله احمدی 
به شماره شناسنامه 8548 متولد 1349 نسبت پسر  2 عبدالمجيد احمدی به شماره 
شناسنامه 1238 متولد 1359 نسبت پسر  3 طيبه احمدی به شماره شناسنامه 
13386 متولد 1356 نسبت دختر ولاغير را انجام تشريفات مقدماتی درخواست مذبور 
را در يک نوبت آگهی می نمايد تا چنانچه اشخاص اعتراض دارند و يا وصيتنامه ای از 
متوفی نزدشان باشد در تاريخ نشر آگهی ظرف مدت يکماه به شورای حل اختلاف 
تقديم والا گواهی صادرمی گردد ضمننا هر وصيتنامه ی سری و رسمی که بعد از اين 

موعد ابراز شود از درجه اعتبار ساقط وبلااثرخواهد بود. شماره19
غلامرضا حیدری-رئیس شعبه سوم شورای حل اختلاف گناوه

هيات موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

وضعيت  تکليف  تعيين  قانون  موضوع  شماره 140060324001000756 مورخ 1400/03/06  هيات  رای  برابر 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک بندر گناوه  تصرفات مالکانه 
و بلامعارض متقاضی آقای احمد زائری فرزند غلامعلی به شماره شناسنامه 5654 کد ملی3500481264 صادره 
از بوشهر را نسبت به شش دانگ يک قطعه زمين کشاورزی مشهور به خواجه مرادی به مساحت 51339 متر مربع  در 
قسمتی از پلاک 886 اصلی واقع در مجنون  گناوه  خريداری مع الواسطه از آقای علی دشتی  و شرکاء محرز گرديده 

است.
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور 
سند مالکيت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاريخ انتشار اولين آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را 
به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد ، ظرف مدت يک ماه از تاريخ تسليم اعتراض ، دادخواست خود را به مرجع 

قضايی تقديم نمايند .
بديهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقرارت سند مالکيت صادر خواهد شد . صدور 

سند مالکيت مانع مراجعه متضرر به مراجعه ذيصلاح قضايی نمی باشد .م الف 170                             
تاريخ انتشار نوبت اول : 1400/04/12
تاريخ انتشار نوبت دوم :1400/04/27

محمد چهابدار  رئیس اداره ثبت اسناد و املاک گناوه

آگهی
متولد  ملی 3530108049   . ش  به  هاشم  فرزند  شنبه  ندا  خانم  اطلاع  به  بدينوسيله 
1371/08/10 بدهکار و راهن ميرساند در خصوص پرونده اجرايی کلاسه 9900067 له بانک 
مسکن مرکزی عليه آقای عبدالرضا عباس پور و خانم ندا شنبه طبق گزارش مورخ 99/11/29 
کارشناس رسمی دادگستری به شرح تصوير پيوست شش دانگ پلاک ثبتی 1- فرعی:915 از 
پلاک اصلی 13532 در بخش: بخش شش بوشهر عبدامام گناوه ناحيه: عبدامام گناوه واقع در: 
گناوه موذد وثيقه سند رهنی شماره 11026 تنظيمی دفترخانه اسناد رسمی شماره 93 شهر 
بندر گناوه استان بوشهر به مبلغ 9/000/000/000 ريال ارزيابی گرديده. لذا چنانچه به مبلغ 
ارزيابی پلاک مذکور معترض می باشيد اعتراض کتبی خود را ظرف مدت پنج روز از تاريخ ابلاغ 
اين اخطاريه به ضميمه فيش بانکی دستمزد کارشناس تجديدنظر به مبلغ 15/000/000 ريال 
قابل پرداخت به حساب شماره 0106807717009 نزد بانک ملی به نام کانون کارشناسان 
رسمی دادگستری به دقتر اين اجرا تسليم نماييد. ضمنا به اعتراضی که خارج از موعد يا فاقد 

فيش بانکی دستمزد کارشناس تجديد نظر باشد ترتيب اثر نخواهد شد. م الف 164

مسئول واحد اجرای اسناد رسمی گناوه محمد چهابدار

خبر 

 جذب نیروی چند هزار نفری 
در شهرداری کذب است

معاون برنامه ریزی، توســعه سرمایه انسانی و امور شــورا شهرداری تهران گفت: 
متاسفانه طی روزهای گذشته خبری مبنی بر جذب چند هزار نفری نیروی انسانی 
در شهرداری تهران در فضای رسانه ها منتشر شده که به هیچ عنوان صحت ندارد.

به گزارش ایســنا، حامد مظاهریان در واکنش به شایعه جذب چندین هزار نفری در 
روزهای پایانی کار شورای شهر دوره پنجم آن را تکذیب کرد و افزود: گاهی اخباری 

منتشر می شود که نه صحیح است و نه عقلانی و اخلاقی.
او ادامه داد: متاســفانه طی چند روز گذشــته خبری مبنی بر جذب چند هزار نفری 
نیروی انسانی در شهرداری تهران از سوی یکی از منتخبین شورای شهر دوره ششم 
در فضای رسانه ها منتشر شده که به هیچ عنوان صحت ندارد و به روشنی مشخص 
است که انتقال اطلاعات و اخبار اشتباه به این عضو محترم شورای ششم بستر ساز 
چنین اظهار نظر اشــتباهی شده است.معاون شــهردار تهران در ادامه در خصوص 
روند جذب نیروی انسانی در شــهرداری تهران آن را مستلزم اخذ مجوزهای لازم 
دانست و گفت: فرآیند بکارگیری نیروی انسانی جدید در واحدهای تابعه شهرداری 
تهران مستلزم اخذ مجوز از بالاترین مقام مسئول در شهرداری تهران و سیر مراحل 
مربوطه اســت.مظاهریان گفت: قطع به یقین در این دوره مدیریت شهری، هرگز 
اقدامات اینچنینی مورد تایید و تاکید شــهردار تهــران نبوده و اعلام جذب چندین 
هزار نفر در این مقطع زمانی هم ناصحیح بوده و قابل اســتناد نیست. علاوه بر این 
تمام اعضای شورای شهر و مدیران شهری از این روند اطلاع دارند.به گفته وی، در 
این دوره مدیریت شــهری بود که انضباط در وجوه مختلف بها پیدا کرد و در مقوله 
نیروی انسانی تعداد آن از ۶۸هزار نفر به کمتر از ۵۸ هزار نفرتقلیل یافت. مظاهریان 
همچنین در ارتباط با تبدیل وضعیت پرســنل ایثارگر شهرداری تهران توضیح داد: 
مدیریت شــهری تهران در نظر دارد مطابق قانون و برابر تبصره ۲۰ بودجه ســال 
جاری و بخشــنامه مشترک ســازمان اداری و استخدامی کشور و سازمان برنامه و 
بودجه، اقدامات لازم برای تبدیل وضعیت ایثارگران مطابق با قانون جامع ایثارگران 
و با رعایت مقررات و ضوابط مربوط معمول نماید و در این خصوص نیز شیوه نامه 
اجرایی در هفته آینده ابلاغ خواهد شد. معاون شهردار تهران همچنین در پاسخ به 
سوال مجوز ماخوذه از سازمان اداری و استخدامی کشور برای استخدام ثابت دو هزار 
و یکصد نفر در شــهرداری تهران افزود: مطابق با آئین نامه استخدامی شهرداری 
تهران مصوب سال ۱۳۵۸ و ۱۳۵۹ شورای انقلاب و برابر سوابق و مستندات موجود، 
در ادوار مدیریت شــهری شهرداری تهران، کارمندان طرف قرارداد شرکت خدمات 
اداری شهر شــاغل در مشاغل کارمندی شهرداری تهران طبق مجوزهای ماخوذه 
از مبادیان ذیصلاح، همچون وزارت کشــور، شورای اسلامی شهر تهران و سازمان 
اداری و اســتخدامی کشور برای تصدی پســت های سازمانی بلاتصدی در آزمون 
داخلی و دریک فضای رقابتی به کارمند ثابت شهرداری تهران تبدیل وضعیت یافته 

اند که آخرین آزمون انجام شده در سال ۱۳۹۵ بوده است.
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

اخبارانرژی

برنامه ریزی برای کاهش 
1۹.۶ درصدی برداشت  های 

آب زیرزمینی و سطحی

وزیر نیرو با تشــریح برنامه ها و اقدامات مدیریت منابع آب 
در ایران، گفت: در برنامه سازگاری با کم آبی، کاهش ۱۹.۶ 
درصدی به ترتیب از برداشت  های آب زیرزمینی و سطحی، 
برنامه  ریــزی برای مصارف مختلف کشــاورزی، صنعت، 
فضای ســبز و خدمات شهری و شرب و بهداشت در افق 

پنج ساله برنامه  ریزی شده است.
به  گزارش ایسنا، رضا اردکانیان روز پنجشنبه در کنفرانس 
مجازی بین المللــی آب آلمان که توســط وزارت محیط 
زیست، حفاظت از طبیعت و ایمنی نیروگاه  های هسته  ای 
)BMUB( آلمان در راستای ارتقای ارکان توسعه پایدار 
در جامعه جهانی برگزار شــد، اقدام ها و دستاوردهای ایران 
)به ویژه وزارت نیرو( در چارچوب آرمان ۶ اهداف توســعه 
پایدار در تضمین دسترسی و مدیریت پایدار آب و فاضلاب 
برای همگان را تشریح کرد و گفت: اجرای این برنامه منجر 
به تعادل  بخشی و جلوگیری از افت بیشتر آبخوان  ها و گام 
بلندی در چارچوب ارتقای پایداری منابع آب زیرزمینی ایران 

خواهد شد.
وی بــه مهمترین اقدامات و دســتاوردها در بهبود اجرای 
مدیریت منابــع آب )IWRM( تدوین لایحه قانون آب، 
تغییر ساختار بخش آب و تدوین اولین برنامه ملی سازگاری 
با کــم آبی و مدیریت مصرف آب در ایران اشــاره کرد و  
در خصــوص بازنگری قانون آب بعد از چهار دهه و تدوین 
لایحه قانون آب گفت: با توجه به اقتضائات و چالش های 
مهم و فزاینده کنونی بخش آب همچنین رویکردهای نوین 
حکمرانی آب، قانون جاری در کشور در حال حاضر توانایی 
پشــتیبانی قانونی از مسائل جاری و ایجاد  بستر لازم برای 
اعمــال حکمرانی صحیح آب توســط حاکمیت را به ویژه 
در شــرایط حدی همچون ســیل و خشکسالی، نداشته و 

محدودیت های جدی را از این منظر موجب شده است.
اردکانیان اظهار کرد: بدین لحاظ وزارت نیرو با تشــکیل 
دبیرخانه تدوین لایحه قانــون آب، بازنگری قانون آب را 
با گــردآوری تجارب جهانی و اســناد و قوانین هم عرض 
و مرتبط، طراحی ســازوکار ارتباط با ذینفعان بر اســاس 
روش های استاندارد و بین المللی را مد نظر قرار داده و برای 
تصویب لایحه مزبور به مجلس شــورای اسلامی ارسال 

خواهد شد.
وزیر نیرو درباره ساختار مدیریت آب کشور گفت: از جمله 
اقدام هــای دیگری که در چارچــوب حکمرانی مطلوب و 
استقرار رویکردهای مدیریت به هم پیوسته در مدیریت آب 
کشور صورت گرفته، تغییر ســاختار بخش آب و استقرار 

کامل ساختار جدید است.
وی از اهــداف تحقق ایــن اقدام به مدیریــت مبتنی بر 
مرزهــای هیدرولوژیکــی و حوضه آبریــز و تلاش برای 
کاهــش تنش های اجتماعی، افزایش نقش و مشــارکت 
نهادهای غیردولتــی و مردم نهاد و همچنین تمرکززدایی 
در ســاختار مدیریت فرابخشی آب، تقویت نقش و جایگاه 
شورای عالی آب به عنوان بالاترین نهاد سیاست گذاری در 
بخش آب کشور، تقویت رویکرد غیرسازه ای، نرم افزاری و 
اجتماعی در مدیریت بخش آب کشور و ایجاد ساختار و ساز 
و کارهای رسمی در حوزه های اجتماعی و مشارکت مردمی 
و تقویــت جایگاه اقتصاد آب به عنوان تدوین اولین برنامه 

ملی اشاره کرد.
وزیر نیرو درباره ســازگاری با کــم آبی و مدیریت مصرف 
آب در ایران اظهار داشــت: دولت جمهوری اسلامی ایران 
در ســال های اخیر با به رسمیت شناختن این واقعیت که 
پایداری منابــع آب تنها در شــرایطی قابل تامین خواهد 
بود کــه همه ذینفعــان و ذی مدخلان در حــوزه  آب به 
فعالیت های میان بخشی اولویت داده و زمینه  مداخله موثر 
مصرف کنندگان آب و عمــوم مردم را در مدیریت منابع و 
مصارف آب در دستور کار قرار دهند، کارگروه ملی سازگاری 

با کم آبی را تاسیس و فعال کرده است.
وی افزود: حاصل ۳ ســال تلاش این کارگروه در فاصله 
سال های ۹۷ تا ۹۹، با صرف حدود ۷۶ هزار نفر ساعت کار 
کارشناسی و مدیریتی، تدوین و تصویب اولین برنامه ملی 
مدیریت مصرف آب و سازگاری با کم آبی کشور برای همه 

۳۱ استان ایران بوده است.
اردکانیان درباره آب و سیســتم فاضلاب بهداشــتی هم 
گفت: تاسیس و ارتقای وضعیت بیش از  ۶۶۲  آزمایشگاه 
آب در کشــور که ۱۰ باب آن به همراه اخذ ۸۰ گواهینامه 
اســتاندارد ایزو ۱۷۰۲۵ مربوط به سال ۹۹ است، دسترسی 
۹۹.۷ درصد جمعیت مناطق شهری و ۸۲.۷ درصد جمعیت 
مناطق روستایی )جمعیت تحت پوشش( به آب آشامیدنی 
سالم در ســال ۲۰۱۷ از دیگر دستاوردها و اقدامات وزارت 

نیرو در راستای اجرای اهداف SDG۶ است.
اردکانیان اظهار داشت: تا پایان سال ۹۹ در کشور ما ۵۲.۵ 
درصد جمعیت شهرها تحت پوشش تاسیسات فاضلاب قرار 

داشته و از این خدمت مهم بهره مند هستند.
وی یادآوری کرد: فاضلاب جمع آوری شــده توسط ۲۴۲ 
تصفیه خانه فاضلاب شــهری تصفیه شده و به چرخه آب 

باز می شود.
وی همچنین از جمله مشکلات و چالش ها به شیوع  کرونا 
و افزایش مصرف آب، افزایش میزان فاضلاب تولیدی در 
اثر شیوع کرونا و اقدامات بهداشتی مترتب آن، تحریم های 

بین  المللی و مشکلات اقتصادی ناشی از آن اشاره کرد.
وزیــر نیرو با تقدیــر از برگزار کننــدگان این کنفرانس و 
مشارکت نقش آفرینان عرصه آب و آبفا از کشورها و نهادها 
و ســازمان  های بین  المللی مختلف، گفــت: انتظار می  رود 
دستاورد این هم  اندیشی  های بین  المللی، توسعه تخصیص 
امکانات مالی فناوری، لجســتیکی دانش و فنون خدمات 
مشــاوره  ای، ایجاد بسترها و ظرفیت  های مناسب و نیز به 
اشــتراک گذاردن رویکردهای جدید اجتماعی در مدیریت 
بحران و حکمرانی بهتر در بخش آب و آبفا در کشورهای 

در حال توسعه را به ارمغان آورد.

فریب پمپ بنزین ها را نخورید
در اکثر قفســه های پمــپ بنزین هــا مکمل های 
رنگارنگی به چشم می خورد که گاهی متصدیان پمپ 
بنزیــن اصرار به فروش آن ها به مالکان خودرو دارند 
اما به گفته کارشناسان، هیچ نیازی به استفاده از این 

مکمل ها برای هیچ خودرویی نیست.
ممکن اســت برایتان پیش آمده باشــد که متصدی 
جایگاه پیشنهاد استفاده از مکمل های سوخت را بدهد 
اما حاضر نباشــد حتی قوطی خالی مکمل را به شما 
نشان دهد یا حتی دیده شده که قوطی های خارجی با 
موادی نامعلوم از قبل پر شــده و به مشتری با قیمت 

بالا فروخته می شود.
این در حالی است که مسوولان بارها اعلام کرده اند 
کــه هیچ کدام از خودروهای موجــود به مکمل های 
بنزینی نیاز ندارند و لازم نیســت که افراد از این مواد 

افزودنی و مکمل های بنزین استفاده کنند.
 فاطمــه کاهی - ســخنگوی شــرکت ملی پخش 
فراورده های نفتی در این رابطه گفت: تاکید شــرکت 
ملی پخش فراورده های نفتی این اســت که سوخت 
توزیعی نیازی به مکمل نــدارد، این موضوع مربوط 
به تمام خودروها حتی خودروهای خارجی می شــود 
و عرضه مــواد افزودنــی و مکمل هــای بنزین در 

جایگاه های سوخت مورد تأیید این شرکت نیست.
به گفته وی، حتی استفاده از مکمل هایی که استاندارد 
کافی نیز دارند، توصیه نمی شود؛ چراکه بنزین عرضه 
شده در تمام جایگاه های عرضه سوخت کشور مطابق 
با استانداردهای شرکت ملی پالایش و پخش، تولید 

و توزیع می شود.
به گفته سخنگوی شرکت ملی پخش فراورده های 
نفتی، معمولا مکمــل را برای افزایش عدد اکتان به 
بنزین اضافه می کنند، باتوجــه به اینکه عدد اکتان 
بنزین یورو و بنزین ســوپر بالای ۹۰ اســت توصیه 
نمی شــود که از مکمل استفاده شــود و به اعتقاد ما 
عدد اکتان برای بنزین یورو، بنزین معمولی و بنزین 

سوپر کفایت دارد.
کاهی اظهار کرد: اگر متصدی جایگاه بدون هماهنگی 
اقدام به اســتفاده از مکمل برای یک خودرو و هزینه 
آن را از فرد اخذ کند، شخص می تواند از طریق سامانه 
پاسخگویی ۰۹۶۲۷ شکایت خود را ثبت کند و حتما 

به آن رسیدگی خواهد شد.

کارگروه انرژی و معدن ایران 
و صربستان تشکیل شد

نخســتین جلســه کارگــروه انــرژی و معــدن از 
زیر مجموعه کمیسیون همکاری های  کارگروه های 
مشترک اقتصادی ایران و صربستان با حضور مقامات 
و مسئولان دو کشور برگزار شده و این کارگروه رسما 

تشکیل شد.
به گــزارش خبرگزاری مهر به نقــل از وزارت نفت، 
نخســتین جلســه کارگروه انرژی و معدن دو کشور 
ایران و صربســتان امروز به صورت ویدئوکنفرانس 
برگزار شــد و دو طــرف بر لزوم تقویــت روابط دو 
کشــور در حوزه انرژی و معــدن تاکید کرده و مقرر 
شــد که طرف های ایرانی و صربستانی در سه حوزه 
همکاری های معدنی، برق و انرژی های تجدیدپذیر و 
همچنین همکاری های نفت و گاز مذاکرات خودشان 
را ادامــه دهنــد و بعد از آن نامه های رســمی برای 

گسترش همکاری های دو کشور ارسال شود.
در این جلســه، از ســوی صربســتان معاونان وزیر 
انرژی و معدن این کشور و از سوی ایران نیز معاون 
وزیــر صنعت، معدن و تجارت، مشــاور وزیر نیرو در 
امور بین الملل، معاون شرکت ساتبا و مدیران بخش 
بین الملــل وزارت نفت و همچنین با توجه به اهمیت 
همکاری های دو کشــور در حوزه انــرژی و معدن، 
سفرای ایران و صربســتان نیز تا پایان این کارگروه 

حضور داشتند.

 پروژه  های انتقال آب 
را متوقف کنید

یک کارشــناس حوزه مدیریــت منابع آبی گفت: 
اکنون موج اجرای پروژه  هــای انتقال آب، یادآور 
موج سدســازی در دهه  های ۷۰ و ۸۰ خورشیدی 
اســت؛ همــان که امــروزه آســیب و پیامدهای 
دهشــتناک آن دامنگیــر ده  ها تالاب برجســته 
کشور شده اســت، به طور مشخص خشک  شدن 
تالاب های کشور محصول ساده  اندیشی در حوزه 
سدســازی در کشور بوده و قطع شــریان حیاتی 
رودخانه  ها، زمینه خشک  شدن یکایک تالاب های 

کشور را فراهم کرده است.
داریوش مختاری در گفت و گو با ایسنا، با بیان اینکه 
به دنبال انباشت و ذخیره  سازی منابع آب در پشت 
سدها، زمینه انتقال آب برای شهرهای بزرگ فراهم 
شده است، اظهار کرد: بزرگ  شدن شهرها و اتکای 
آنها به منابع ناپایدار ســدها، خطر خالی از ســکنه  
شــدن این زیست بوم  ها را پدید آورده است. همان 
تفکر سازه  ای که با تسلط محض مهندسان عمران 
و اندیشه یکســویه و خام این تخصص مهندسی 
بر مدیریت آب کشــور همراه بوده اســت، امروزه 
با ســازوکار انتقال آب به بحران آب کشــور دامن 
می زند.به گفته وی مساله این است که مدیریت آب 
در کشــور صرفا از یک تفکر مایه می گیرد و وجوه 
دیگر صرفا جنبه نمادین، گفتار درمانی و شــعاری 
دارد. پروژه  های انتقــال آب همچون پروژه های 
سدســازی محصول یک کار کارشناسی چند ساله 
و حتی چند ده ســاله نیستند. نیازسنجی  ها واقعی 
نیســتند و یگانه راه چاره برون  رفت از بحران آب، 
افزایش هزینه سرسام  آور پروژه  های سازه ای نبوده 
و نیست. در همین حال که چنین پروژه  های بزرگ 
در دستور کار قرار می گیرند، فرصت های مربوط به 
راهکارهای هشت گانه کاهش مصرف آب شهری 
و روســتایی به طور کامل فراموش شده است و به 

طور جدی و موثر در دستور کار قرار نمی گیرند.

وزیر نفت گفــت: مهمترین کار وزیر نفت 
دولت آینده، بازگرداندن ایران به بازار نفت 
و پس گرفتن سهم از دست رفته ایران به 

دلیل تحریم هاست.
بــه گزارش خبرنگار شــانا، بیــژن زنگنه 
امروز )پنجشنبه، دهم تیرماه( پس از پایان 
یکصد و هشــتاد و یکمین نشست سازمان 
کشورهای صادرکننده نفت )اوپک( در جمع 
خبرنگاران گفت: اوپک سالانه دو نشست 
برگزار می کند؛ یکی در ژوئن و دیگری در 
دسامبر. این نشست، نشست عادی اوپک 
بود که به بررســی مباحث اداری گذشت، 
گزارش های فنی و اقتصــادی که از بازار 
تهیه شــده، در نشســت اوپک پلاس که 
طی ســاعات آینده برگزار می شود، مطرح 
و دربــاره آن تصمیم گیری می شــود، فکر 

می کنم همان به سمت تمدید برویم.
وی ادامه داد: در اوپک، اصل بر اجماع نظر 
است.وزیر نفت در پاسخ به پرسشی درباره 
آخرین حضور خود در نشست اوپک گفت: 
خوشــحالم که بار سنگینی که این سال ها 
بر دوشم بوده است را ان شاءالله با سلامت 
و درســتی و صداقت بر زمین می گذارم و 
امیدوارم همکار بعدی نیز این بار سنگین را 
با موفقیت بر دوش بگیرد، من هم در این 
نشســت از اعضا خواهش کردم که با وزیر 

محترم آینده نفت همکاری کنند.
زنگنه با بیان اینکه در نشســت امروز آن 

چیزی که به صورت گذرا از سوی دبیرکل 
اوپک مطرح شد مسئله بازگشت ایران بود 
و اعضــای اوپک مقداری نســبت به این 
بحث ابراز نگرانی دارنــد که ایران چطور 
برمی گردد، افــزود: فکر می کنم مهمترین 
کاری کــه دولــت آینده بایــد انجام دهد 
مدیریت کردن بازگشت ایران به بازار نفت 

پس از برداشتن تحریم هاست.
وی تاکید کــرد: دیدگاه هایی را که دارم با 
ریزه کاری به دوســتان منتقل خواهم کرد 
که اگر مصلحت دانســتند از آن ها استفاده 

شود.

همکاری در حین رقابت
وزیر نفت دربــاره قدردانی دبیرخانه اوپک 
هم اظهــار کرد: دوســتان دبیرخانه لطف 
کــرده و نماهنگی را تهیه کــرده بودند و 
به عنوان فردی که بیشترین سابقه وزارت 
را در اوپک داشــته از من تجلیل شد، البته 
قدردانی از جمهوری اســلامی بود. اوپک 
از نظر من تنها ســازمان جهان ســومی 
است که توانســته در بخش اقتصاد جهان 
تاثیرگذار باشــد، ما ســازمان مشابه ای در 

جهان سوم نداریم.
زنگنه با بیان این که هیچ سازمانی مشابه 
اوپک در جهان سوم نداریم که در اقتصاد 
جهان تاثیرگذار باشد، گفت: معنا یا مفهوم 
کلیدی که اوپک توانسته به آن عمل کند 

و موفق شــود این است که در عین رقابت 
و اختلاف سیاسی همکاری داشته است.

وی ادامه داد: در جهان سوم به طور معمول 
این طور اســت کــه ما یا با هم دوســت 
هســتیم یا دشــمنیم و در حال جنگ، حد 
وســطی نداریم، در حالی که در سیاســت 
خارجی به هیچ وجه دوســت و دشمن معنا 
ندارد، همه کشــورها به دنبال منافع خود 
هستند، امروز همه کشــورها در اوپک به 
دنبال منافع خود می گردند، این موضوعی 
اســت که من در این ســال ها یاد گرفتم.

وزیر نفــت تصریح کرد:  نباید به بعضی از 
حرف ها توجه کرد، واقعیت این اســت که 
هر کشوری به دنبال حداکثر کردن منافع 
خود اســت، وزیرانی که به اوپک می آیند، 

ســال ها تجربه دارند. آنان در سمت های 
مختلــف فعالیت و بســیار تجربه کســب 

کرده اند.
زنگنه ادامــه داد: آنان بــه اوپک می آیند 
تا منافع کشورشــان را حداکثر کنند؛ شما 
هم که آنجا می روید منافع خود را حداکثر 
می کنید، بســیاری از کشورها با هم رقیب 
هســتند و اختلاف هــای جدی سیاســی 
دارند اما مهم این اســت کــه در کنار هم 
می نشــینند و طوری عمل می کنند که در 
عین رقابت، منافع خود را حداکثر کنند، در 
این سال ها همیشــه منافع اعضای اوپک 
تامین شــده و حضور این سازمان به نفع 

اعضایش بوده است.
وی ادامه داد: این بزرگترین درســی است 

که من از حضور در اوپــک گرفتم و فکر 
می کنم این موضوع بزرگترین چیزی است 
که اوپک باید آن را حفظ  کند؛ چه در جهان 
سوم، چه در بین ما و همسایه هایمان و چه 
بین مــا و اعضای دیگر اوپک.وزیر نفت با 
بیان اینکه مسئله این است که باید در عین 
اختلاف نظر سیاســی و حتی اختلاف های 
فراتر از سیاست بتوان با هم همکاری کرد، 
گفت: راه های این همکاری هم وجود دارد 
و این طور نیســت که راه همکاری بسته 
باشــد، در هر حال می توان مســیرهایی 
برای این همــکاری پیدا کرد.زنگنه یادآور 
شد:  من در ســال هایی که در اوپک بودم، 
همواره از این نکته دفاع کردم و همیشــه 
این مسئله در ذهنم بوده و با توجه به این 
نکتــه کارها را جلو بــرده ام که الحمدالله 
هــم به نفــع جمهوری اســلامی ایران و 
هم به نفع مجموع کشــورهای مسلمان ، 
غیرمســلمان  تولیدکننــده و مصرف کننده 

بوده است.
هجدهمین نشســت وزیران نفت و انرژی 
تولیدکنندگان عضو و غیر عضو ســازمان 
کشورهای صادرکننده نفت )اوپک( موسوم 
به ائتــلاف اوپک پلاس ســاعاتی دیگر 
برگزار می شود. افزایش تدریجی ۵۰۰ هزار 
بشکه در روز، یک میلیون بشکه در روز و 
۲ میلیون بشکه در روز و تمدید توافق هم 

اکنون مطرح است.

مسئولیت مهم وزیر نفت دولت آینده در اوپک از زبان زنگنه:

مهمترین کار، بازگرداندن ایران به بازار نفت است

اخبار

آژانس بیــن المللی انرژی اعلام کرد: بــرق آبی که غول 
فراموش شده برق کم کربن است، به حمایت سیاستی بزرگ 
برای کمک به تســریع توسعه نیروی خورشیدی و بادی و 
هدایت جهان در مسیر اهداف صفر کردن آلایندگی نیاز دارد.

به گزارش ایسنا، طبق برآورد آژانس بین المللی انرژی، برق 
آبی در حال حاضر در یک ششم از تولید برق جهانی سهم 
دارد و بزرگترین منبع نیروی کم کربن است و سهم بیشتری 
در مقایسه با مجموع انرژیهای تجدیدپذیر دیگر دارد.آژانس 
بین المللی انرژی در گزارش بازار ویژه برق آبی که نخستین 
گزارش این نهاد درباره منبع نیروی برق آبی است، نوشت: 
برق آبی در سال ۲۰۲۰ سومین منبع بزرگ تولید برق پس 
از زغال ســنگ و گاز طبیعی بود.ظرفیت برق آبی جهانی 

طی ۲۰ ســال گذشــته به میزان ۷۰ درصد رشد کرده اما 
ســهمش از تولید برق ثابت مانده زیرا تولید برق از منابع 
انرژی خورشــیدی، بادی، گاز طبیعی و زغال سوز افزایش 
پیدا کرده است.پیش بینی می شود در دهه جاری ظرفیت 
برق آبی جهانی به میزان ۱۷ درصد رشد کند که کشورهای 
چین، هند، ترکیه و اتیوپی در این رشد سهم قابل توجهی 
خواهند داشت. با این حال رشد پیش بینی شده برای دهه 
جاری حدود ۲۵ درصد کندتر از توسعه ظرفیت برق آبی در 
دهه گذشته است.آژانس بین المللی انرژی اعلام کرد دولتها 
باید اقدامات سیاستی قوی برای معکوس کردن کندی روند 
رشد برق آبی به اجرا بگذارند. فاتح بیرول، مدیرکل آژانس 
بین المللی انرژی در بیانیــه ای اظهار کرد: برق آبی غول 

فراموش شــده برق پاک است و اگر کشورها درباره تحقق 
اهداف کربن خنثی جدی هســتند باید به برنامه انرژی و 
اقلیمی بازگردانده شود.بر اساس گزارش اویل پرایس، با این 
حال پروژه های برق آبی مهم اخیر شامل دومین سد برق 
آبی بزرگ جهان در چین با مقاومت فعالان محیط زیست 
روبرو شــده اند و همزمان وضعیت خشکسالی می تواند بر 
تولید برق آبی تاثیر منفی جدی بگذارد. خشکسالی شدیدتر 
از حد معمول امسال در کالیفرنیا باعث کاهش سطح منابع 
آبی و دریاچه ها از جمله منابع تامین کننده ذخایر برخی از 
تاسیسات برق آبی بزرگ شــده و این ایالت را در معرض 
خطر خاموشی در بحبوجه موج گرمای شدید تابستان امسال 

قرار داده است.

نیروی برق آبی را دریابید

برای مقابله با بحران کم آبی

اجرای »سند سازگاری با کم آبی« در دولت آینده ضروری است

هم اندیشی با حضور تولیدکنندگان مواد شیمیایی سیال حفاری

 معاون وزیر نیرو در امور آب و آبفا و مدیرعامل شــرکت 
مدیریت منابع آب ایران بر ضرورت اجرای سند سازگاری 

با کم آبی در دولت آینده تأکید کرد.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از وزارت نیرو، قاســم 
تقی زاده خامسی در مورد اســتفاده بهینه از منابع آب در 
بخش هــای مختلف گفت: حدود ۹۰ درصد آب در بخش 
کشــاورزی، ۷ درصد در بخش شرب و ۳ درصد در بخش 
صنعت مصرف می شــود. در بخش شرب میزان مصرف 
نسبت به کشاورزی کمتر ولی با هزینه بالایی همراه است 
و قیمت تمام شــده آب زیاد اســت. از این رو همواره بر 

مصرف کمتر آب توصیه می شود.
وی گفــت: اما در بخش کشــاورزی کــه ۹۰ درصد آب 
مصرف می شود، راه حل های مختلفی ارائه شده که بهترین 
راه حل »اصلاح الگوی کشت« است. به طور مثال ۳۵ تا 
۴۰ درصد آب در کشاورزی خوب مصرف نشده و به هدر 
می رود. مثلًا یک هندوانه سه کیلویی ۱۵۰۰ لیتر آب نیاز 
دارد. وقتــی هندوانه را صادر می کنیم در واقع آب را صادر 
می کنیم. این اســت که قیمت تمام شده آب در کشور به 

مساله پیچیده ای تبدیل شده است.

تقی زاده خامســی ادامه داد: موضــوع آب یک موضوع 
بین بخشی است و نهادهای مختلف باید برای حل مشکل 

دست به دست هم دهند.
وی به نقش محوری آب در توســعه پایدار و بخش های 
مختلف از جمله توسعه صنعت و کشــاورزی پرداخت و 
گفت: برای ایجاد هر شغل در بخش صنعت به ۵۰۰ هزار 

مترمکعب و برای ایجاد هر شغل در بخش کشاورزی به 
حدود ۱۰ هزار متر مکعب آب نیاز است.

این مقام مســئول همچنین با تاکید بر اینکه در مدیریت 
منابــع آب باید میزان آب موجود کشــور و تعیین الگوی 
کشــت کشاورزی مبنا باشد، با انتقاد از کشت برنج در ۱۷ 
اســتان کشــور، افزود: برنج یکی از محصولات پر آب بر 
کشاورزی است و ما نیز نباید در مناطقی که آب آشامیدنی 
آن به سختی تأمین می شود و با توجه به این که متوسط 
میزان بارندگی سالانه کشــور ۲۳۸ میلی متر است، برنج 

بکاریم.
وی افزود: هیچ راه عملی غیر از ســازگاری با کم آبی در 
مدیریت منابع آب کشور وجود ندارد به همین منظور طی 
دو ســال گذشــته وزارت نیرو با همکاری وزارتخانه های 
صنعت، کشــاورزی و سازمان محیط زیست، سندی برای 
مدیریت منابع آب همه استان ها و حوضه های آبریز تهیه 
کرده است. این سند دو ماه پیش منتشر شد و در آن میزان 
تخصیص آب به استان ها و حوضه های آبریز تعیین شد تا 

میزان مصرف آب تا سال ۱۴۱۰ کاهش یابد.
تقی زاده اضافه کرد: این ســند با امضــای پنج وزیر و دو 
معاون رئیس جمهور ابلاغ شده است. تهیه و تنظیم آن نیز 
توسط متخصصین ذی صلاح انجام شده که لازم است ما 
باید به کارهای گذشته خود پایبند باشیم و اگر دولت های 
بعدی هم بیایند ما راهی جز ســازگاری با کم آبی نداریم. 
در واقع کشور ما کشور خشکی است که ۸۵ درصد آن در 

منطقه خشک و نیمه خشک قرار گرفته است.

معاون وزیر نیرو در امور آب و آبفا خاطرنشان کرد: به عقیده 
من برای هر کاری یک ســند بالادستی لازم است. اگر 
کشــور در این ۴۰ سال یک سند آمایش سرزمین داشت، 
لازم نبود سند سازگاری با کم آبی نوشته شود. فقدان سند 
آمایش به این معنی اســت که هرکسی در هر جایی که 
زندگی می کند می خواهد در بخش کشــاورزی، صنعت، 
گردشگری و به طور کلی در همه چیز اول شود. اصلًا مهم 
نیست که ظرفیت این کار را دارد یا ندارد، چرا که به سند 

مقتضی دسترسی ندارد.
وی ادامه داد: آب کالای خصوصی نیســت و استانی که 
محور توســعه اش با صنعت است به چه دلیل کشاورزی 
می کند؟ به طور مثال در منطقه ای برای ایجاد شغل ۱۰۰ 
هزار حلقه چاه زدیم. دلیل این کار چیست و چه کسی به ما 
چنین مجوزی داده است؟ به هر حال امیدوارم دولت بعدی 
به سند سازگاری با کم آبی پایبند باشد. این سند می تواند 

تعادلی در بخش آب کشور ایجاد کند.
معاون وزیر نیرو در امور آب و آبفا گفت: باز تاکید می کنم 
که نجات آب در اصلاح الگوی کشت است. ما در بخش 
ترویج کم کاری کرده ایم. به هر حال باید نشست و حرف 
کشــاورز را هم گوش کرد و برای آن برنامه داد. با دستور 
و زور کارهــا پیش نمی رود. نتیجه اش همین اســت که 
می بینیم. اکنون ۳۴۰ هزار حلقه چاه غیرمجاز داریم. آبیاری 
مدرن اثر قابل توجهی ندارد چون کشاورز با صرفه جویی 
در آب زمین مجاورش را کشاورزی می کند و عملًا میزان 

برداشت آب زیرزمینی کاهش نیافته است.
تقی زاده خامسی با بیان اینکه این دولت در دوره خود ۵۷ 

تا سد ساخته، تصریح کرد: تصفیه خانه های آب و فاضلاب 
متعددی در دولت روحانی ساخته شده است.

وی یادآور شد: به اعتقاد من ماندگارترین اقدام انجام شده 
در این مدت تهیه و تنظیم »ســند سازگاری با کم آبی« 
است. ۷۶ هزار ساعت کار کارشناسی روی آن انجام شده 
که اخیراً هم چاپ شده است. کار دومی که در حال انجام 
آن هســتیم و امیدوارم به این دولت برسد »قانون آب« 
است که بزودی به تقدیم مجلس می شود. همه مسئولین 
و مردم باید باور کنند که ما در یک کشور خشک زندگی 
می کنیم.مدیرعامل شرکت مدیریت منابع آب ایران افزود: 
جمعیــت ما از اول انقلاب تا کنون ۲.۵ برابر شــده و این 
در حالی اســت که آب تجدیدپذیــر ما ۳۰ درصد کاهش 
پیدا کرده است. اوایل انقلاب سرانه آب ۲۰۰۰ متر مکعب 
بوده که در حال حاضر به ۱۰۰۰ متر مکعب رسیده است. 
همچنین در شرایط فعلی با پدیده تغییر اقلیم روبرو هستیم.

وی ادامه داد: کشور ما در ۵۰ سال اخیر با سال های پرآب 
همراه با سیلاب های بزرگ و مخرب را پشت سر گذاشته 
و سال های متمادی خشکسالی نیز داشته است. پس ما باید 
با کم آبی سازگار شویم. حتی کشور پر آبی مثل هلند، آب 
را پنج بار باز چرخانی می کند در حالی که در بخش صنعت 

کشور ما چنین اعتقادی وجود ندارد.
تقــی زاده خامســی در پایان عنوان کرد: امیدوارم ســند 
سازگاری با کم آبی که یک سند عملیاتی است در دولت 
آینده به عنوان یک الگو پیگیری و اجرایی شود. در صورت 
عملیاتی شــدن این ســند منابع آبی ما در افق ۱۵ ساله 

وضعیت بهتری خواهند داشت.

زمینه هــای همکاری شــرکت ملی حفــاری ایران 
و شــرکت های اصلــی تولیدکننده مواد شــیمیایی 
کاربردی در ســیال حفاری، در نشســت مشــترک 

طرفین مورد بحث و بررسی قرار گرفت.
به گزارش شــانا بــه نقل از شــرکت ملی حفاری 
ایــران، در نشســتی با حضــور مدیرعامل و رئیس 
هیئت مدیره شــرکت ملی حفــاری ایران و مدیران 
عامــل و نمایندگان شــرکت های اصلی تولیدکننده 
مواد شیمیایی کاربردی در سیال حفاری، زمینه های 
همکاری و رفع مشــکلات تولیدکنندگان این مواد 

بررسی شد.
در این نشســت هــر یک از مدیــران و نمایندگان 
شــرکت های حاضــر ضمــن معرفــی شــرکت و 
توانمندی هــا و ظرفیت های تولیــد، درباره راه های 
تقویت همکاری و مشکلات موجود توضیح دادند و 
بر تامین مواد شــیمیایی کاربردی در صنعت حفاری 

تاکید کردند. از منابع اصلی 
حمیدرضــا گلپایگانــی، مدیرعامــل شــرکت ملی 
حفاری ایران با اشــاره به نقش موثــر و با اهمیت 
شــرکت ها و پیمانکاران داخلــی در تامین نیازهای 
صنعت نفت و حفاری، گفــت: همکاری و همیاری 
میان این شرکت و شرکت های دارای تجربه و ارائه 
دهنده خدمات در حوزه تولید مواد شــیمیایی سیال 
حفاری، در تامین به موقع اقلام با کیفیت و متعاقب 
آن شتاب بخشــی به عملیات حفاری بسیار اثرگذار 

است.
وی با بیان اینکه مواد شــیمیایی که در تهیه سیال 
حفاری کاربرد دارد تکمیــل کننده عملیات حفاری 
اســت و بدون این مواد انجام عملیات حفاری غیر 
ممکن می شــود، افــزود: از مدیریت های مرتبط در 
شــرکت و شــرکت های تولیدکننده این مواد انتظار 
ایجاد  ارتقای کیفیــت محصولات و  می رود درباره 

رقابت، منطقی شــدن قیمت ها و تشــریک مساعی 
در انجــام کار بیش از پیش تلاش کنند و با تقویت 
این همکاری ها ســبب استمرار فعالیت ها و رونق در 

بازار صنعت حفاری کشور شوند.
مدیرعامل شــرکت ملی حفاری ایــران اظهار کرد: 
شرکت ملی حفاری ایران بزرگترین شرکت حفاری 
در ایران اســت و افزون بر آنکه ۵۰ درصد ســهم 
بــازار حفاری در کشــور را دارد، بــا توجه به حوزه 
فعالیت نفت و گاز، گســتردگی میدان ها و طرح های 
توسعه ای در برنامه های آتی در امر تولید از جایگاه 

ویژه ای برخوردار است.
گلپایگانــی با اشــاره بــه نامگذاری ســال ۱۴۰۰ 
به عنوان ســال تولید، پشــتیبانی ها و مانع زدایی ها، 
برنامه ریزی، پیگیری و حل مشکلات را مورد تاکید 
قــرار داد و تقویت همکاری با شــرکت های اصلی 
فعــال در تولید و تامین مواد شــیمیایی را یادآوری 
کرد و گفت: پرداخت مطالبات شرکت ها در اولویت 
کمیته تخصیص منابع مالی شــرکت قرار دارد و به 

این بخش توجه ویژه می شود.
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

بانک - بیمه - بورس اخبار

بورس قلک دولت نشود!
یک تحلیلگر بازار سرمایه با تاکید بر اینکه بازار سرمایه 
نباید به قلک دولت تبدیل شــود، انتظاراتی که از رئیس 

سازمان بورس در دولت آینده وجود دارد را تشریح کرد.
فردین آقابزرگی در گفت وگو با ایســنا، با تاکید بر اینکه 
طبق روال دنیا، مقام باید ناظر تابع یک سیاست و برنامه 
استراتژیک همسو با سیاست های کلان اقتصادی کشور 
باشد، افزود: در این شرایط و چنانچه مقام ناظر تابع برنامه 
از پیش تعیین شده باشد، تابع سلیقه شخصی نیست که 
برنامه هایش با تغییر رئیس جمهوری یا وزیر اقتصاد تغییر 

کند.
وی ادامه داد: نخستین موضوعی که باید در دستور کار 
سازمان قرار بگیرد ارائه یک برنامه راهبردی و استراتژیک 
است چراکه آخرین برنامه در سازمان بورس، مربوط به 
ســال ۱۳۹۲ بوده و در این برنامه، اهداف، چشم انداز و 
سیاست های تامین مالی با محوریت دولت نوشته شده 
اســت. این رویکردها باید تغییر کند و با سیاست های 
کلان اصل ۴۴ قانون اساســی همسو شود تا از بورس 
همانطور که در قانون ذکر شــده است، به عنوان یکی 
از مبادی تســهیل برای کاهش تصــدی گری دولت و 

واگذاری دارایی های دولت استفاده شود.
این تحلیلگر بازار ســرمایه افزود: بنابراین انتظاری که 
فعالان بازار از رئیس سازمان بورس دارند این است که 
یک برنامه راهبردی نگارش شود و به تصویب شورای 
عالی بورس برسد و حتی نهادهای مالی در جریان باشند 
که برنامه چیســت و خود را با آن تطبیق دهند. در غیر 
این صورت سیستم تابع سلایق شخصی و آکادمیک و 
تئوریک است که قابل رصد نیست و ممکن است متغیر 

باشد.
آقابزرگی با اشاره به وضعیت بازار سرمایه در سال گذشته 
اظهار کرد: سال گذشته در یک برهه ای اعلام شد دولت 
می خواهد ۱۵۰ شــرکت را وارد بــورس کند بعد دیدند 
شرایط مناسب نیســت و منصرف شدند. این اقتضایی 
حرکت کردن یکی از آفت های شــرکت های بورس و 
ســازمان بورس است. شورای عالی بورس باید از رئیس 
سازمان بورس این برنامه را بخواهد. برنامه باید در یک 
چارچوب از پیش تعیین شده و هماهنگ با سیاست های 
کلان اقتصادی کشور باشد اما قرار نیست سازمان بورس 

به قلک دولت تبدیل شود.
وی ادامه داد: در این شرایط هر زمان شرایط ایجاب کند 
تصمیمات خلق الساعه گرفته می شود و  همان بلایایی 
که سال ۱۳۹۹ به کرات اتفاق افتاده، تکرار خواهد شد.این 
تحلیلگر بازار ســرمایه در ادامه گفت: از سوی دیگر باید 
قانون بازار اوراق بهادار و ترکیب شــورای عالی بورس 
اصلاح شود. به طوریکه ترکیب شورا دیگر تمام دولتی 
نباشد. در این شرایط مانند سال گدشته شاهد این نیستنم 
که اگر رئیس سازمان همسو با سیاست ها ی وزیر اقتصاد 
نبود، تغییر کند. باید از منافع سهام داران با تغییر قوانین 
زیرســاختی از جمله قانون بازار اوراق بهادار با محوریت 

تعیین اعضای شورای عالی بورس صیانت شود.

ابهام درباره آینده بیت کوین
قیمت ارزهای دیجیتــال بعد از ثبت رکورد قیمتی بیت 
کوین و اتریوم افت نسبتا شدید و فراگیری داشت، سوالی 
که برخی سعی دارند به آن پاسخ دهند این است که آیا 

الان که قیمت ها افت کرده زمان ورود به بازار است.
به گزارش پول نیوز، روند قیمتی طلای جهانی به طور 
کلی در روز گذشــته نزولی بــود. طلا حتی تا نزدیکی 
۱۷۵۰ دلار نیز رفت، اما زیر آن قرار نگرفت و معاملات 
روز گذشــته را با قیمت ۱۷۶۱ دلار به پایان رســاند. 
مرز ۱۷۵۰ دلار برای طلا مهم تلقی می شــد و برخی 
تحلیل گران معتقد بودند در صورتی که طلا به زیر این 
سطح کشــیده شود، افت آن تا ۱۷۲۵ دلار نیز محتمل 
است.طلا معاملات را با قیمت ۱۷۶۱ دلار شروع کرد و 
با دنبال کــردن روند نزولی یک بار دیگر به مرز ۱۷۵۰ 
دلار نزدیک شــد، اما زیر آن قرار نگرفت. قیمت طلا 
در ســاعت ۱۴ و ۴۸ دقیقه به وقــت ایران روی ۱۷۵۸ 
دلار قرار داشت.بر اساس اظهارات برخی مقامات بانک 
مرکزی آمریکا پیشرفت اقتصادی در سال جاری خیلی 
بهتــر از پیش بینی ها بود، کاهش خریــد اوراق قرضه 
احتمالا پیش از افزایش نرخ بهره انجام می شود. انتظار 
اینکه در ماه های آتی تورم بالای نرخ هدف باشد وجود 
دارد و با وجود چشــم انداز مثبت اقتصادی راه طولانی 
برای رسیدن وضعیت اشتغال به پیش از همه گیری در 
پیش است.در ساعت ۱۳ و ۲۰ دقیقه عصر به وقت ایران 
بازدهی ۲۴ ســاعته بیت کوین منفی بود. قیمت آن در 
حوالی ۳۴ هزار و ۸۴۳ دلار قرار داشــت و سرمایه بازار 
آن ۶۵۸ میلیارد دلار ثبت شــده بود.تغییرات قیمتی ۲۴ 
ســاعته اتریوم نیز منفی بود، قیمت اتریوم در حوالی ۲ 
هــزار و ۱۴۱ دلار بود و ســرمایه بازار این ارز دیجیتال 
۲۵۲ میلیارد دلار ثبت شــده بود.در طول چند ماه اخیر 
تعــدادی از ارز های دیجیتال مهم رکورد قیمتی خود را 
ارتقا دادند، اما بــازار ارز های دیجیتال پس از آن نزولی 
شــد. سوالی که مطرح می شــود این است که آیا الان 
که قیمت ارز های دیجتال افت کرده اســت زمان خرید 
اســت؟ اگر بازار ارز های دیجیتال مانند بازار سهام بود، 
می شــد این نتیجه را گرفت، زیرا ســهام در بلند مدت 
رشــد می کند، اما بازار ارز های دیجتال با سهام متفاوت 
است. ارز های دیجیتال مدت کمی است که به صورت 
گســترده مطرح شده اند و در مورد آینده آن نمی توان با 
قطعیت اظهار نظر کرد. برای پاسخ به این سوال که آیا 
الان زمان خرید ارز های دیجیتال است باید این سوال 
را پرســید که تا چه مدت قصد داریــد در بازار ارز های 
دیجیتال بمانید. اگر معتقدید که بازار ارز های دیجیتال 
پتانسیل رشد در بلند مدت را دارد و شما قصد دارید برای 
مدت طولانی در این بازار بمانید زیاد مهم نیســت که 
وقتی قیمت ها بالاست خرید را انجام دهید یا وقتی پایین 
است، زیرا در نهایت تفاوت زیادی نمی کند و دارایی سود 
می کند، اما مسئله این است که نمی توان از آینده ارز های 
دیجیتال مطمئن بود و این تصمیم بر عهده سرمایه گذار 
است. برخی معتقدند قیمت بیت کوین به ۵۰۰ هزار دلار 
نیز می رسد، در نقطه مقابل عده ای هیچ آینده ای برای 

ارز های دیجیتال متصور نیستند.

افزایش امنیت مبادلات تجاری 
با صدور چک های جدید

مهمترین هــدف صدور چک هــای جدید، کاهش 
چک های برگشتی و بالا رفتن امنیت معاملات است، 
بررسی آمارها نشان می دهد که با اجرای قانون جدید 
چک، میزان صدور چک های برگشتی نسبت به مدت 

مشابه پارسال، بیش از ۶ درصد کاهش یافته است.
به گزارش روز جمعه ایرنا، موارد اســتفاده از چک در 
کشور متنوع است و می توان گفت که انجام فعالیت 
اقتصادی بدون آن میســر نیســت. در واقع چک به 
ابزاری برای خرید مدت دار، اقساطی و تضمینی برای 

حسن اجرای قراردادها تبدیل شده است.  
این گستردگی اســتفاده از چک، مشکلاتی را برای 
فعــالان اقتصادی و نظــام بانکی به وجــود آورد و 
سرانجام قانونگذاران و دست اندرکاران را برآن داشت 

تا صدور چک و قوانین مربوطه را ساماندهی کنند.  
قانون اصلاح قانون صدور چک سال ۱۳۹۷ تصویب 
شــد اما اجرای آن به ســال ۱۴۰۰ موکول شد و در 
نخســتین روز کاری امسال به صورت مرحله ای اجرا 

شد.  
بیش از ســه ماه اســت که طرح چک های جدید در 
کشــور اجرا می شود. بررســی در مور اثربخشی این 
چک ها نشــان می دهد که از فروردین تا تیرماه ۹.۵ 
درصد چک ها وصول نشد در حالی که در همین دوره 
زمانی در سال گذشته ۱۵.۹ درصد و سال ۹۸ نیز ۱۰.۱ 

درصد چک ها وصول نشده بود.
کاهش ۶.۵ درصدی چک های برگشــت در سال ۹۹ 
نسبت به امسال نشان می دهد که اعمال قوانین جدید 
صدور چک اثربخشی بالایی دارد چون کاهش حتی 
۰.۵ درصدی چک های برگشتی نیاز به برنامه ریزی و 

اقدامات ویژه ای دارد.
صدور چک در قانون جدید با تغییراتی همراه اســت. 
ثبت در سامانه صیاد، تعیین سقف اعتبار برای دارندگان 
چک، سررسید چک سه سال است، ممنوعیت صدور 
چک در وجه حامل و انتقال چک  به دیگری با ثبت در 
سامانه صیاد از جمله مواردی است که صادرکنندگان و 

گیرندگان چک باید به آن توجه داشته باشند.
الزام ثبت چک در سامانه صیاد مهمترین ویژگی این 
قانون اســت. براین اساس مندرجات چک که شامل 
تاریخ سررسید، مبلغ و اطلاعات هویتی ذینفع است 
بایــد علاوه بر اینکه در برگ چک درج می شــود در 

سامانه صیاد نیز ثبت شود.
برای دسترسی به سامانه صیاد دارنده دسته چک باید 
به بانک مربوطه مراجعه کند و بانک راه های دسترسی 
به ســامانه صیاد را از طریق سامانه های نوین مانند 
بانکداری الکترونیک یا اپلیکیشــن های پرداخت در 

اختیار مشتریان خود قرار می دهد.
همچنین ذینفع چک نیز هنگام دریافت برگ چک باید 
مندرجات آن را در سامانه صیاد، استعلام و با مندرجات 
برگ چک تطبیق دهد و با تایید این اطلاعات در واقع 
کار صدور قانونی چک تکمیل می شــود، اگر گیرنده 
چک اطلاعات مندرج در سامانه را منطبق با واقعیت 
ندید می تواند با ذکر دلایل خود »عدم تایید« را اعلام 
کند که به اطلاع صادرکننده چک هم می رســد و در 
این صورت برگه چک باید به صادرکننده بازگردانده 

شود.
در قانون جدید مبدا و مقصــد نهایی چک و هویت 

صادرکننده و گیرنده مشخص است.  
در تغییرات جدید قانون چک، برای دارندگان دســت 
چک یک ســقف اعتباری درنظر گرفته می  شود تا 
جمع چک هایی که صادر می شــود از سقف اعتباری 
فرد صادرکننده چک بیشتر نشود و افراد، بی حساب و 

کتاب چک صادر نکنند.
در تغییرات جدید قانون چک، برای دارندگان دســت 
چک یک ســقف اعتباری درنظر گرفته می  شود تا 
جمع چک هایی که صادر می شــود از سقف اعتباری 
فرد صادرکننده چک بیشتر نشود و افراد، بی حساب و 

کتاب چک صادر نکنند.
این سقف اعتباری براساس مولفه هایی چون وضعیت 
معیشــتی فرد صادرکننده چک، حقــوق و مزایای 

دریافتی و اموال و دارایی های او تعیین می شود.  
ویژگی دیگر چک در قانون جدید مربوط به سررسید 
چک ها است که زمان آن نباید بیش از سه سال باشد.

با توجه به اینکه در قانــون جدید باید مبدا و مقصد 
نهایی چک مشخص باشــد و در سامانه صیاد ثبت 
شود، صدور چک در »وجه حامل« که به طور معمول 
جایگزین پول نقد در دادوستدها شده بود دیگر ممکن 

نیست.
 اگر چک در سامانه بانک ثبت نشده باشد آن چک 
پاس نمی شود، به همین دلیل گیرنده چک باید وارد 
سامانه بانک موردنظر شود تا این سامانه تأیید کند که 
برگ چک رد و بدل شــده است.یکی از کاربردهای 
چــک در گذشــته انتقال آن به دیگــری از طریق 
پشت نویســی کردن و امضای پشت برگه چک بود.  
در قانون جدید چک، انتقال از طریق ســامانه صیاد 
انجام می شود بدین ترتیب درج اطلاعات مربوط به 
انتقال، مشخصات دریافت کننده جدید چک باید در 
سامانه صیاد ثبت و ضبط شده و احراز هویت انجام 
شــود و این عملیات در سامانه همچون صدور چک 
ثبت و تایید شــود و برگشت نخورد.اگرچه از ابتدای 
سال جاری استفاده از چک های جدید در کشور آغاز 
شــده است اما این روند به آرامی انجام می شود تا با 
اجرایی شــدن قانون جدید چک به مرور،  هم مردم 
آگاهی لازم درباره استفاده از چک ها را کسب کنند 
و هم بانک ها زیرســاخت های لازم را فراهم آورند.

براساس آخرین داده های آماری پنج درصد چک های 
موجود در بازار جدید هســتند و ۹۵ درصد چک های 
قدیمی هســتند.بانک مرکزی بــرای مدیریت بازار 
تصمیمات لازم را اتخاذ کرده است. با توجه به اینکه 
تعدادی از چک های قدیمی در دست افراد خرج شده 
و یکسری هنوز استفاده نشده بنابراین بانک مرکزی 
اعلام کرده که چک های قدیمی تا زمانی که تاریخ 
آنها به اتمام نرسیده قابل استفاده هستند و حتی در 
شرایطی که ۳۰ تا ۵۰ درصد چک ها در بازار، جدید 
باشــند باز هم بانک مرکزی به  دارندگان چک این 
فرصــت را می دهد که از دســته چک های قدیمی 

استفاده کنند.

اولیــن دبیرکل بورس تهــران گفت: به 
دلیل ســودآوری بــالا، بانــک ها وارد 
فــاز بنگاهــداری می شــوند. اگر کمی 
به گذشــته نگاه کنیم متوجه می شویم 
کهبانک هــا در زمان ریاســت محمود 
بنگاهداری مشــغول  به  نــژاد،  احمدی 
بودنــد که رفته رفته حجــم بنگاهداری 
بانک ها در زمان ریاست حسن روحانی 

افزایش یافت.
اله وردی رجایی سلماسی

به گزارش پول نیــوز، دارایی های مازاد 
بانک هــا از جمله معضلاتی اســت که 
باعث می شــود سیستم و نظام بانکی در 
تسهیلات  متقاضیان  به  منابع  تخصیص 
بانکی عملکرد ضعیفی داشــته باشــند. 
در شــرایط فعلــی و با توجــه به وضع 
اقتصادی، بانک ها توان کافی برای ارائه 

تسهیلات را ندارند. حال سوال اینجاست 
بانک ها برای افزایش تامین سرمایه خود 

چه راهی را باید طی کنند؟
در همیــن رابطــه الــه وردی رجایــی 
بانک سامان،  مدیرعامل  اولین  سلماسی 
اولیــن دبیرکل بــورس تهران، اســتاد 
اقتصاد و کارشــناس مسائل اقتصادی و 
بانکی در گفت و گو با خبرنگار پول نیوز 
اظهار کرد: باید بانک ها از منابع خود به 
درستی استفاده کنند و سود سپرده گذار 
را پرداخــت و هزینه های جاری خود را 

تامین کنند.
وی افــزود: تمــام منابع بانــک ها نزد 
خودشــان نگهداری نمی شود، بنابراین 
نمی توانند تمام منابع را صرف تسهیلات 
و سرمایه گذاری کنند. بانک ها درصدی 
که از ســپرده ها را صرف تسهیلات می 

کنند که حدود ۸۰ الی ۸۵ درصد اســت 
و درصدی را باید ســپرده قانونی دهند و 
مقداری نقدینگــی نگهدای کنند و بقیه 

آن را تسهیلات می دهند.

اولین مدیرعامل بانک سامان بیان کرد: 
اگر نگاهی درســت بــه دارایی بانک ها 
داشــته باشــیم متوجه می شویم که که 
نزدیــک ۸۰ الی ۸۵ درصد آن دارایی ها 

تســهیلات اســت و بقیه آن هم دارایی 
های دیگر مانند سرمایه گذاری و دارایی 

ثابت است.
رجایی سلماسی عنوان کرد: بانک مرکزی 
باید با نظارت و کنترل بیشــتر همچنین 
بنگاهداری  متفاوت،  های  دســتورالعمل 
بانــک ها را کنتــرل کنــد همچنین از 
اقداماتــی کــه انجام می دهــد گزارش 
کاملــی تهیه کند.اولیــن دبیرکل بورس 
تهران اظهار کرد: به دلیل سودآوری بالا، 
بانک ها وارد فاز بنگاهداری می شــوند. 
اگر کمی به گذشته نگاه کنیم متوجه می 
شویم کهبانک ها در زمان ریاست محمود 
احمدی نژاد، به بنگاهداری مشغول بودند 
کــه رفته رفته حجم بنگاهداری بانک ها 
در زمان ریاست حســن روحانی افزایش 

یافت.

رجایی سلماسی عنوان کرد:

بنگاهداری بانک ها، پاشنه آشیل اقتصاد ایران

اخبار

پس از واریز یارانه معیشــتی در شب گذشته که 
۶۰ میلیون نفر را شــامل می شود، در همین ماه 

واریز شود؟ قرار است  یارانه دیگری  چه 
به گزارش پول نیوز، شب گذشته یارانه معیشتی 
یارانه  برای مشمولان آن واریز شــد. مبلغ این 
هماننــد ماه های قبلی بــرای خانواده های یک 
۵۵ هزار تومان، خانواده های دو نفره ۱۰۳  نفره 
هــزار تومان، خانواده های ســه نفره ۱۳۸ هزار 
۱۷۲ هزار تومان  تومان، خانواده های چهار نفره 
و خانواده هــای پنــج نفره و بیشــتر ۲۰۵ هزار 

است. بوده  معیشتی  یارانه  تومان 

حــدود هفت میلیــون نفر از کســانی که یارانه 
معیشــتی می گیرند در آذر پارســال مرحله دوم 
وام یــک میلیــون تومانی کرونــا را گرفتند که 
هفتمین قسط آن از یارانه این ماه وام گیرندگان 

می شود. کسر 
اما پس از واریز یارانه معیشــتی در شب گذشته 
که ۶۰ میلیون نفر را شــامل می شود، در همین 

ماه چه یارانه دیگری قرار اســت واریز شود؟
در دهه ســوم تیر ماه امســال یارانه نقدی ۴۵ 
هــزار تومانی قرار اســت به مانند گذشــته به 
خانوار مشــمول پرداخت شــود. در این مورد به 

نظــر نمی رســد تغییر جدیدی رخ داده باشــد و 
احتمــالا نهایتا تــا دو هفته دیگــر این مبلغ در 

بود. خواهد  مشمولان  بانکی  حساب 
در ایــن مورد تنهــا اتفاق جدید این اســت که 
وزارت تعــاون، کار و رفاه اجتماعی اعلام کرده 
اســت: کســانی که در ســال ۱۳۹۳ از ثبت نام 
یارانه هــا جا مانده یا افرادی کــه خانواده آن ها 
یارانه بگیــر نبوده، اما بــا ازدواج از خانواده جدا 
شــده اند چنانچه متقاضی دریافت یارانه هستند، 
می توانند طبق شــرایطی که اعلام خواهد شــد 

کنند. اقدام  نام  ثبت  برای 

یارانه دیگری که همین ماه واریز می شود

سیگنال های جدید برای بازگشت به دوران طلایی بورس

مشاور علمی نظام پولی و بانکی مرکز تحقیقات اسلامی مجلس:

اجرای مصوبه حذف چهار صفر از پول ملی در شرایط تورمی امکان پذیر نیست

بررسی بازار سرمایه در هفته جاری

شاخص بورس ۸ هزار واحد رشد کرد

بورس امســال می تواند با بازدهی ۵۰ درصدی برای 
سهامداران سپری و همچنان یکی از بازارهای جذاب 
برای سرمایه گذاران باشــد؛ اما تولید هم نباید از آن 
بی بهره باشد و باید تامین مالی برای آن صورت گیرد.

به گزارش خبرنگار مهر، با روند رو به رشدی که بازار 
سرمایه و شــاخص کل بورس در هفته های اخیر در 
پیش گرفته، بسیاری از سهامداران به بازگشت دوباره 
رونق به بازار ســرمایه امیدوارتر از قبل شده اند و بر 
این باورند که اگرچه ممکن اســت که صعود شارپی 
برای بازار ســرمایه متصور نباشد، اما حداقل خواهند 
توانســت بازدهی های خوبی را از این بازار به دست 

آورند.
در این میان، آنگونه که آمارهای معاملاتی کارگزاران 
بورســی هم نشان می دهد روند رو به رشد معاملات 
امیدوارکننده اســت و با در نظــر گرفتن یک تفاوت 
برای شــاخص امسال با سال گذشته می توان نسبت 
به بازدهی مناســب بورس در ســال جاری هم نگاه 
مثبتی داشت. بر این اساس، آمارها حکایت از آن دارد 
که در نخستین ماه سال ۱۴۰۰، کارگزاری ها کار خود 
را با خرید و فروش بیش از ۱۸۵ هزار میلیارد تومانی 
آغاز کرده و در اردیبهشــت ماه نیز این رقم به حدود 

۱۳۸ هزار میلیارد تومان رسیده است.

در واقع، جزئیات خرید و فروش های ثبت شده توسط 
این نهادهای مالی در اردیبهشــت ماه امسال نشان 
می دهد کــه در مجموع ۱۳۸ هــزار میلیارد تومان 
معامله توســط ۱۱۱ کارگزاری فعال در بازار سرمایه 
شکل گرفته و در عین حال، ۸۴.۳ هزار میلیارد تومان 
از این رقم یعنی بیش از ۶۰ درصد از کل دادوستدها 

در اختیار مبادلات آنلاین بوده است.
از ســوی دیگر، ۵۲۷ میلیارد تومــان نیز به خرید و 
فروش از ســوی بازارگردان ها تعلق داشته و مابقی 
نیز رقمــی در حدود ۵۳ هزار میلیــارد تومان حجم 
معاملات عــادی در خرید و فروش ســهام در این 
نهادهای مالی بوده و این در حالی اســت که بررسی 
عملکرد این کارگزاری ها به تفکیک فعالیت در انواع 
اوراق و بازار نشان می دهد که این نهادهای مالی ماه 
گذشته بیش از ۲ هزار میلیارد تومان خرید و فروش 

اوراق در بازار بدهی داشته اند.
همچنیــن بر اســاس آمارها، در بخش بــازار اوراق 
مشــتقه نیز معاملات این نهادهای مالی به بیش از 
۴۶۸ میلیارد تومان رسیده است. در همین راستا ۱۸.۵ 
هزار میلیارد تومان از خرید و فروش کارگزاری ها در 
ماه گذشته مربوط به معاملات صندوق های سرمایه 

گذاری قابل معامله در بورس بوده است.

اکنون فعالان بازار ســرمایه بر ایــن باورند که اگر 
برنامه هــای عملیاتی و منســجمی در زمینه مرتفع 
کردن ایرادات گذشــته در وضعیت اقتصاد کشور به 
اجرا درآید، می توان تصویری شــفاف و رو به رشــد 
برای بازار ســرمایه و بورس متصور شد؛ به خصوص 
اینکه طی ۶ ماه گذشــته دوره گذار در سطح عمومی 

قیمت ها و شاخص را در بورس شاهد بوده ایم.
بــه اعتقاد آنها، انتظار تداوم رشــد ســطح عمومی 
قیمت ها و شاخص بورس در سال ۱۴۰۰ در مقایسه 
با بازدهی ســال ۹۹ متصور نیست و حداکثر بازدهی 
مورد انتظار در سال ۱۴۰۰ نسبت به تورم پیش بینی 

شده، ۴۰ تا ۵۰ درصد خواهد بود.
فردین آقابزرگی، تحلیلگر بازار سرمایه در این رابطه 
بر این باور اســت که دولت ســیزدهم که به زودی 
ســکان اقتصاد ایران را در دست خواهد گرفت، باید 
اهتمام ویژه ای به بازار سرمایه داشته و تلاش نماید 
تــا اعتماد را بــه بازار برگرداند؛ این در حالی اســت 
که به اعتقاد او، اهتمام در ایجاد اســتقلال سازمان 
بورس و حمایت از آن ســازمان با اســتراتژی حفظ 
منافع بلندمدت سهامداران باید یکی از نکات کلیدی 
در برنامه های تدوینی برای بورس در ماه های پیش 

رو باشد.

وی با بیــان اینکه اصلاح قانون بــازار اوراق بهادار 
بــا محوریت تصدی مســئولیت بخــش خصوصی 
در شــورای عالی بورس نیز از جملــه دیگر اقداماتی 
اســت که نباید از آن غافل شــد؛ ضمن اینکه گفت 
که محدودیت در امــکان جابجایی رئیس و اعضای 
هیأت مدیره سازمان بورس و اصلاح یا تغییر ترکیب 

شورای عالی بورس نیز باید مدنظر قرار گیرد.
آقابزرگــی با تاکید بــر ضرورت اجــرای اصل ۴۴ 
قانون اساسی و کاهش تصدی گری و مدیریت دولت 
بــر بنگاه های اقتصادی خاطرنشــان کــرد: الزام به 
افزایش سهام شــناور آزاد کلیه شرکت ها در راستای 
ایجــاد تعادل در نظام عرضه و تقاضا از یک ســو و 
حذف تدریجی دامنه نوســان قیمت در بازار سهام از 
سوی دیگر از جمله راهکارهای کلیدی است که باید 

در این بازار مدنظر قرار گیرد.
وی افــزود: کاهــش دخالــت دســتوری در امور 
شــرکت های بورســی و تحمیل قیمت بدون توجه 
بــه مکانیزم عرضه و تقاضای بــازار نیز باید مدنظر 
سیاســت گذار قرار گیرد؛ ضمن اینکــه وضع قانون 
و مقــررات در خصوص عدم امــکان تغییر ضوابط 
معاملاتــی در محــدوده زمانی ثابت نیــز از جمله 

راهکارهای طلایی خواهد بود.

 مشــاور علمی نظام پولی و بانکــی  مرکز تحقیقات 
اســلامی مجلس پیرامون مصوبه حذف چهار صفر از 
پول ملی و ایرادات شــورای نگهبــان بر این مصوبه 
گفت: با توجه به تورم ۵۰ درصدی امســال، حتی اگر 
شــورای نگهبان هم بر این مصوبه ایراد نمی گرفت، 

عملا  اجرای آن کان لم یکن بود.
به گزارش ایرنا، حجت الاسلام والمسلمین محمدجواد 
محقق نیا روز چهارشــنبه در سخنانی خاطرنشان کرد: 
پیشــنهاد مرکز تحقیقات اســلامی مجلس این است 
که کمیســیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی این 
شرط را بگذارد که بانک مرکزی زمانی این مصوبه را 

اجرایی کند که حداقل برای یک سال تورم یک رقمی 
و شرایط اقتصادی کشور نیز تثبیت شده باشد.

محقق نیا که به نمایندگی از مرکز تحقیقات اسلامی 
مجلس در کمیسیون اقتصادی نیز شرکت دارد، اضافه 
کرد: البته چون این مصوبه به شــورای نگبهان رفته 
و دوباره ایراداتی بر آن وارد شــده و ممکن اســت در 
کمیسیون دوباره به بحث گذاشــته نشود ولی هیات 
رئیســه مجلس می تواند این قید را اضافه کند، حتی 

خود مصوبه بگذارد.
رئیس انجمن اقتصاد اســلامی حوزه علمیه قم ادامه 
داد: در شــرایط کنونی اگر مصوبه حذف چهار صفر از 

پول ملی اجرا هم می شــد، مردم احساس نمی کردند 
که با این مصوبه، پول آنها با ثبات شده باشد.

مصوبــه حذف چهار صفر از پــول ملی بعد از بحث و 
بررســی در کمیســیون اقتصادی مجلس، به شورای 
نگهبان ارسال شد و شــورای نگهبان نیز ایراداتی را 

به آن وارد کرد.
بانک مرکزی جمهوری اســلامی ایران لایحه  حذف 
چهار صفــر از پول ملی را در تاریخ ۱۵ دی ماه ۱۳۹۷ 
جهت بررســی و تصویب بــه هیات وزیران ارائه کرد. 
لایحه ای که در جلســه ۱۳ مرداد ۱۳۹۸ به تصویب 
هیــات وزیران رســید و در ۳۰ مردادمــاه به مجلس 

شورای اسلامی ارســال و نمایندگان مجلس هم در 
تاریخ ۷ مهرماه همان ســال بــا قید یک فوریت این 

لایحه را دستور کار بررسی مجلس قرار دادند.
این طرح پس از طی تشــریفات قانونی و بررسی در 
کمیســیون های تخصصی مجلس در بهمن ماه سال 
۱۳۹۸ در نوبــت طرح در صحــن مجلس قرار گرفت 
که ســرانجام در آخرین روزهای کاری دهمین دوره 
مجلس شورای اســلامی، ۱۵ اردیبهشت ماه ۱۳۹۹، 
این لایجه در دستورجلســه صحن علنی قرار گرفت 
و به تصویب نمایندگان رسید. این طرح با ایراداتی از 

سوی شورای نگهبان مواجه شده است.

بورس تهران چهارشنبه ۹ تیر ۱۴۰۰ با رشد بیش از ۸ هزار 
و ۴۰۵ واحدی به کار روزانه خود پایان داد.

بــه گزارش پول نیوز، شــاخص بــورس در اولین روز از 
معاملات هفته ۵ تیر ۱۴۰۰ با رشد ۲۰ هزار و ۷۲۸ واحدی 
)۱.۷ درصد( در ســطح ۱ میلیــون و ۲۳۳ هزار واحد قرار 
گرفت. اما شــاخص کل هم وزن با رشــد ۴۰۲۳ واحدی 
)۱.۰۷ درصد( همراه شــد و سطح ۳۸۰ هزار و ۹۰۳ واحد 
را ثبت کرد. شــاخص فرابورس نیز ۱۵۱ واحد رشد کرد. 
»شســتا«، »فولاد«، »اخابــر« و »تاپیکو« چهار نمادی 
بودند که بیشــترین تاثیر را در شــاخص بورس داشتند و 
»ومدیر«، »شپنا« و »غکورش« هم سه نماد پرتراکنش 
بودند. »آریا«، »صبا« و »غصینو« ســه نمادی بودند که 
بیشترین تاثیر را در شاخص فرابورس داشتند »شصدف«، 
»لطیــف« و »رافزا« در گــروه پرتراکنش های فرابورس 
قرار گرفتند. ارزش معاملات بورس ۶۳۰۰ میلیارد تومان 
و ارزش معاملات فرابورس نیز ۲۲۰۰ میلیارد تومان بود.

در جریــان معاملات روز پس از آن شــاخص کل بورس 
با افزایش ۴ هــزار و ۷۴۷ واحدی به یک میلیون و ۲۳۸ 

هزار واحد رسید. اما شاخص کل )هم وزن( امروز نیز مثبت 
بــود و با یک هزار و ۴۱۷ واحد افزایــش به ۳۸۲ هزار و 
۳۲۶ واحد رســید. معامله گران در بازار سرمایه ۸۶۰ هزار 
و ۷۵۷ معامله به ارزش ۷۲۹۱ میلیارد تومان انجام دادند. 
نماد های شستا، تاپیکو، جم، نوری و خودرو بیشترین تاثیر 
مثبت را بر شاخص بورس داشتند. نماد های فولاد، فملی و 
شپنا نیز بیشترین تاثیر منفی را بر شاخص بورس داشتند. 
اما شــاخص فرابورس تقریبا ثابت بود و روی ۱۷ هزار و 
۷۶۷ واحد ماند. تعداد معاملات انجام شــده در فرابورس 
هم ۳۲۷ هزار و ۶۱۲ معامله به ارزش ۲۱۵۷ میلیارد تومان 
بود. نماد های غصینو، دماوند، ذوب و سمگا بیشترین تاثیر 
منفی را بر شاخص فرابورس داشتند. نماد های صبا، ارفع و 
فرابورس نیز بیشترین تاثیر مثبت را روی شاخص فرابورس 
داشتند.شــاخص کل بورس در معاملات روز ۷ تیر ۱۴۰۰ 

با رشــد ۵ هزار و ۲۶۱ واحدی به رقم یک میلیون و ۲۴۳ 
هزار و ۷۴۸ واحد رسید. شاخص کل فرابوس نیز ۳۱ واحد 
رشــد کرد و در ســطح ۱۷ هزار و ۷۹۹ واحد قرار گرفت. 
همچنین شاخص هم وزن با افت ۱۱۶ واحدی در سطح 
۳۸۲ هزار و ۲۵۰ واحدی ایستاد. در جدول پرتراکنش ترین 
نماد های بورس ومدیر صدرنشــین است و شستا و شپنا 
در رتبه های بعدی هســتند. در فرابورس نیز گدنا، لطیف 
و رافزا پرتراکنش ترین نماد ها هســتند. قیمت سهام تمام 
نماد های گــروه »بانک ها و موسســات اعتباری« )مثل 
وتجارت، وبصادر، وسینا، وبملت، ونوین و وپارس( افزایش 
یافت. ارزش معاملات کل بازار ســهام به رقم ۲۱ هزار و 
۸۶۴ میلیارد تومان رســید که نسبت به روز یکشنبه ۱۳۱ 
درصد افزایش یافته اســت. البته از این میزان بیش از ۱۴ 
هزار میلیارد تومان معــادل ۶۴ درصد به معاملات اوراق 

مشارکت اختصاص دارد. همچنین ارزش معاملات خرد با 
افت ۲ درصدی نسبت به روز کاری قبل به رقم ۷ هزار و 
۲۷ میلیارد تومان رسید. در پایان معاملات ارزش صف های 
خرید نسبت به پایان روز یکشنبه ۴۰ درصد کاهش یافت و 
در رقم ۴۱۶ میلیارد تومان ایستاد. ارزش صف های فروش 
نیــز ۱۸ درصد افزایش یافت و هزار و ۲۷۳ میلیارد تومان 
شد.شاخص کل بورس تهران در معاملات روز پس از آن 
بیش از ۷ میلیارد و ۱۷۱ میلیون سهم و حق تقدم به ارزشی 
بالغ بر ۵ هزار و ۴۳۴ میلیارد تومان در بیش از یک میلیون 
و ۴۰ هزار نوبت مورد دادوســتد قرار گرفت و شــاخص 
بورس با رشد ۴ هزار و ۷۲۷ واحدی در ارتفاع یک میلیون 
و ۲۴۸ هزار و ۵۳۹ واحد قرار گرفت. بیشترین اثر مثبت بر 
دماسنج بازار سهام در روز جاری به نام نماد های معاملاتی 
شرکت های گروه مدیریت ســرمایه گذاری امید، توسعه 
معاون و فلــزات و معدنی و صنعتی گل گهر شــد و در 
مقابل شرکت های سرمایه گذاری تامین اجتماعی، صنایع 
پتروشیمی خلیج فارس و پالایش نفت اصفهان با افت خود 

مانع افزایش بیشتر نماگر بازار سهام شدند. 
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

اخباراقتصادکلان

خرابی شدید در 10 هزار کیلومتر 
راه شریانی کشور

 رئیس سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای گفت: 
۱۰ هزار از ۳۳ هزار کیلومتر راه های شــریانی کشور 

دارای خرابی شدید است.
به گزارش خبرنگار مهر، داریوش امانی ظهر پنجشنبه 
در آئیــن بهره برداری از پل کلیشــاد و آغاز عملیات 
اجرایی کمربندی جنوب غربی اصفهان با بیان اینکه 
این پروژه یکی از پروژه هــای میراثی حوزه راهداری 
بوده که به بهره برداری رســیده است، اظهار داشت: 
سیاســت تکمیل و بهره بــرداری از پروژه های نیمه 
تمام در دوران وزارت محمد اســلامی، وزیر فعلی راه 
و شهرســازی در اولویت قرار گرفت و نتایج خوبی را 

به همراه داشت.
وی با بیان اینکه از ابتدای دوران این وزیر تاکنون ۸۰ 
درصد از پروژه های عمرانی مانده و طولانی مدت در 
حوزه راهداری تعیین تکلیف و بهره برداری شده است، 
ابراز داشت: البته مجلس باید توجه داشته باشد که برای 
تحقق کامل این امر نیاز به اعتبار داریم و با دست خالی 

نمی توان پروژه ای را ساخت.
معاون وزیر راه و شهرســازی با بیان اینکه راه یکی از 
شــاخص های اصلی توسعه است، افزود: برای توسعه 
در هر کشوری باید زیرساخت مناسب برای محورهای 

تردد فراهم باشد تا بتوان توسعه متوازن را رقم زد.
وی با بیان اینکه توسعه راه ها نیاز به اعتبار مناسب دارد، 
اضافه کرد: در این زمینه باید توجه داشت که در بودجه 
۱۴۰۰ حدود ۱۵ هزار میلیارد تومان اعتبار در نظر گرفته 
شــده که در صورت فروش مازاد نفت به این بخش 

تخصیص داده شود که این امر بسیار سخت است.
امانی گفت: این اعتبار نیز در صورت تأمین قرار است 
در نیمه دوم سال تخصیص یابد و با این شرایط عملًا 
امکان اجرای پروژه در بیش از ۲۵ استان کشور با توجه 

به وضعیت آب و هوایی وجود ندارد.
وی با اشــاره به افزایش بیش از ۵۰۰ درصدی قیمت 
قیر در کشور ادامه داد: در سال گذشته هر تن قیر یک 
میلیون و ۷۰۰ هزار تومان به فروش می رسید و امرو 
تنها به صورت نقدی و بدون پذیرش اسناد قیمت هر 

تن به هفت میلیون و ۵۰۰ هزار تومان رسیده است.
معاون وزیر و رئیس ســازمان حمل و نقل جاده ای با 
بیان اینکه ۲۳۱ هزار کیلومتر راه در کشور وجود دارد 
که ۳۳ هزار کیلومتر آن راه اصلی و شــریانی اســت، 
ابراز داشت: ۱۰ هزار کیلومتر از راه های شریانی نیازمند 
اصلاح است چرا که بر اســاس پژوهش های علمی 

صورت گرفته دچار خرابی شدید شده اند.
وی افزود: برای ساماندهی این مسیرها ۱۰ هزار میلیارد 
تومــان اعتبار نیاز دارد و این در حالی اســت که کل 
اعتبارات سازمان راهداری در سال گذشته چهار هزار 

میلیارد تومان بود.
امانی همچنین به چالش های موجود در بخش ماشین 
آلات راهداری کشــور اشــاره کرد و گفت: ۱۱ هزار 
دستگاه ماشین آلات کشور بالای ۲۵ سال سن دارند 

که این امر نیز چالشی جدی است.
وی به مصوبه اخیر مجلس در زمینه نحوه تخصیص 
اعتبارات روســتایی برای بخش راهداری اشاره کرد و 
گفت: بر اساس این مصوبه اعتبارات روستاها استانی 
شده و از این رو در وزارت راه و شهرسازی محدودیت 
تخصیص اعتبار برای پروژه های روستایی ایجاد شده 

است.

آزادراه تهران-شمال و 
بدقولی ای که تکرار شد!

در حالیکه قرار بود فاز دوم آزادراه تهران - شــمال به 
صورت یکطرفه تا بهار امسال افتتاح شود و نهایتا این 
وعده به افتتاح تونل البرز تا اوایل تابستان امسال رسید، 
اما به نظر می رسد مســئولان آزادراه تهران - شمال 
دوباره بدقول شدند و مشخص نیست که فاز دوم این 
آزادراه کــه به صورت مرحلــه ای و تکه تکه قرار بود 

افتتاح شود، چه زمانی به بهره برداری می رسد.
به گزارش ایســنا، پس از افتتاح فاز نخســت آزادراه 
تهران - شــمال مســئولان وزارت راه و شهرسازی، 
شرکت ساخت و توسعه زیربناهای حمل و نقل کشور 
و بنیاد مســتضعفان به عنوان سرمایه گذار این پروژه 
وعــده کردند تا بهار ۱۴۰۰ فــاز دوم آزادراه تهران - 
شــمال را به طول ۲۲ کیلومتر و البته به صورت ۵۰ 
درصد )باند رفت( افتتاح کنند تا این مســیر آزادراهی 
در کنار جــاده چالوس به عنوان مســیرهای رفت و 
برگشت زیر بار ترافیکی برود.با وجود این وعده ها، در 
اواخر فروردین ماه امسال خیرالله خادمی - معاون وزیر 
راه و شهرسازی و مدیرعامل شرکت ساخت و توسعه 
زیربناهای حمل و نقل- درباره آخرین وضعیت فاز دوم 
آزادراه تهران - شــمال صحبت هایی مطرح کرد که 
افتتــاح این فاز از آزادراه تهران - شــمال را در موعد 
مقرر با هالــه ای از ابهام مواجه کرد.به گفته او تورم و 
افزایش هزینه ســاخت آن هم از حدود ۲۰۰۰ میلیارد 
تومان به بیــش از ۳۴۰۰ میلیارد تومان تکمیل فاز ۲ 
آزادراه تهران - شمال را گرانتر و سخت تر کرده است.

بنابراین مقرر شد تا تونل البرز به عنوان بخش مهمی 
از این آزادراه به طول شش و نیم کیلومتر و به صورت 
دو طرفه به بهره برداری برسد و پس از آن باند غربی 
منطقه دوم آزادراه تهران - شــمال افتتاح شود اما با 
وجود گذشت بیش از سه ماه از این اظهارات خبری از 
افتتاح تونل البرز آزادراه تهران - شمال نیست و به نظر 
می رسد وعده های مسئولان برای افتتاح آزادراه تهران 
+- شمال یکی پس از دیگری به تعویق می افتد.اما این 
دلایل به نظر منطقی نمی آید چرا که حتی اگر هزینه 
ساخت آزادراه تهران-شــمال دو برابر افزایش یافته 
باشد، با برنامه افتتاح مرحله ای فاز دوم آزادراه تهران - 
شمال که از ابتدا به دو و سپس به سه مرحله و بخش 
تقسیم شد دیگر دلیلی برای تاخیر باقی نمی ماند. البته 
با وجود پیگیری خبرنگار ایسنا از مسئولان و متولیان 
این پروژه، کســی حاضر به پاسخگویی برای تشریح 

دلیل این تاخیر نشد. 

تاخیر در تامین کامیون، 
بارگیری و تخلیه کالاها را 

کندتر کرده است
یک مقام مســئول با اشــاره به شــرایط فعلی بازار 
نهاده های دامی گفت: کندی در فرآیند تأمین کامیون 
در هفته های اخیر تأیید در بارگیری و تخلیه کالاهای 

اساسی را از بنادر تشدید کرده است.
بــه گــزارش خبرگزاری مهــر به نقــل از اتحادیه 
واردکننــدگان نهاده های دام و طیــور ایران، محمد 
مهدی نهاوندی با بیان اینکه کندی در فرآیند تأمین 
کامیون در هفته های اخیر تأیید در بارگیری و تخلیه 
کالاهای اساسی را از بنادر تشدید کرده است، اظهار 
کرد: موضوع کمبود کامیون برای تخلیه نهاده های 
دامی در حال حاضر از عوامل اصلی تأخیر در بارگیری 

نهاده ها محسوب می گردد.
عضو هیأت مدیــره اتحادیه واردکنندگان نهاده های 
دام و طیور ایران تصریح کرد: با تخصیص بخشــی 
از ارز مورد نیاز کالاهای موجود در انبارها برای تخلیه 
موجودی کالاهای اساســی از بنادر در انتظار تأمین 

کامیون هستیم.
نهاوندی با بیان این مطلب که رفع مشــکل تأمین 
کامیون برای تخلیه کالاهای اساسی از بنادر نیاز به 
توجه و پیگیری مســئولین ذیربط دارد، خاطرنشان 
کرد: با توجه به اجرایی شــدن طرح واردات اعتباری 
نهاده توسط واردکنندگان در آینده موضوع تأمین ارز 
به عنوان یکی از مهمترین عوامل رسوب کالاهای 
اساســی در بنادر برطرف می شود بنابراین لازم است 
تــا اقدامات لازم جهت تأمیــن کامیون برای حمل 
کالاهای اساســی از بنادر به سراســر کشور صورت 

بگیرد.

خرید و فروش زمین و دلالی 
را به صفر رسانده ایم 

های  شهرک  شــرکت  مدیرعامل  ایســنا/تهران 
صنعتی اســتان تهران گفت: همه واحدهای راکد 
در تمام نقاط شهرک ها تعیین و تکلیف شده اند.

به گزارش ایســنا، صابر پرنیان، ظهر پنجشنبه ۱۰ 
تیر ماه در نشســت بررسی مشــکلات واحدهای 
تولیــدی شــهرک صنعتی قرچــک ، اظهار کرد: 
شــهرک صنعتی قرچک بــه عنــوان زنده ترین 
شــهرک صنعتی کشور است به این مفهوم که در 
کنار کارهای زیرساختی که انجام می دهیم واحدها 
هم در حال ساخت و ســاز هستند، از حدود ۸۰۰ 
قرارداد ۵۱۰۰ هزار شــغل ایجاد شده و پیش بینی 
می کنیم در یک سال آینده ۵۰۰۰ شغل پایدار در 

این شهرک ایجاد کنیم.
وی ادامــه داد: ســال گذشــته توانســتیم برق 
۱۵مگاواتــی ایــن شــهرک را بــه ۳۰ مگاوات 
افزایــش دهیم، آب این شــهرک ۲۰لیتر بر ثانیه 
بــود که تبدیل به ۴۰ لیتر بــر ثانیه یعنی دو برابر 
شــد، تفاهم نامه ای نیز تدویــن و امضا کردیم که 
در کشــور بی نظیر بود، شش پست برق ۶۳به ۲۰ 
همزمان در استان تهران بود که مدیر برق منطقه 
ای شهرک آن را اعلام کرد که در کشور بی نظیر 
بود، با این حســاب ۵۴۰ مگاوات برق به ظرفیت 
برق شهرک های صنعتی استان تهران افزوده شد، 
در این راســتا انتظار داریم سازمان برنامه و بودجه 

هم به تعهد خود عمل کند.
مدیر عامل شرکت شــهرک های صنعتی استان 
تهران ادامه داد: در پایان سال گذشته ۱۱۰ میلیارد 
تومان منابع مالی به شرکت برق منطقه ای تزریق 
کردیم که یک پست برق دیگر هم به این شهرک 
اختصاص یابد که می تواند برای همیشه برق این 

شهرک را تامین کند.
پرنیان بیان کرد: همه واحدهای راکد در تمام نقاط 
شهرک ها تعیین تکلیف شده اند یعنی قطعه زمینی 
نیســت که تا آخر ســال ۹۷ واگذار شده و تعیین 
تکلیف نشده باشد، یعنی بحث خرید فروش زمین 

و دلالی را به صفر رسانده ایم.
مدیر عامل شرکت شــهرک های صنعتی استان 
تهران گفت: امیدواریم تا دو ماه آینده این زمین ها 
قیمت گذاری شود و ســرمایه گذاران جدیدی که 
واقعا صف بسته اند را جذب کنیم که در حال حاضر 

می توانیم این مهم را انجام دهیم.
پرنیان خاطرنشــان کرد: عمده مشــکل شهرک 
صنعتــی قرچــک بحــث تخصیص آب اســت، 
مشــکلات زیادی از جمله بحــث مخابرات، گاز 
و بــرق بوده که برق آن در حال تکمیل اســت و 
امیدواریم  شهرک صنعتی قرچک تبدیل به یکی 

از قطب های مهم اشتغال کشور شود.

درخواست سوریه برای 
همکاری مشترک حمل و نقل 

هوایی با ایران
مسئولان ســازمان هواپیمایی کشوری سوریه در 
دیدار با رئیس ســازمان هواپیمایی ایران، خواستار 
همکاری  مشترک فنی و آموزشی در صنعت هوایی 

شدند.
بــه گزارش خبرگــزاری مهر به نقل از ســازمان 
هواپیمایی کشوری، صبح امروز مسئولان سازمان 
هواپیمایی کشوری سوریه با کاپیتان تورج دهقانی 
زنگنه رئیس ســازمان هواپیمایی کشــوری ایران 

دیدار و گفت و گو کردند.
در این دیدار مسئولان سازمان هواپیمایی کشوری 
سوریه خواســتار همکاری های مشــترک فنی و 
آموزشی شدند.ســازمان هواپیمایی کشوری ایران 
نیز در خصوص همکاری های فنی و آموزشــی در 
زمینه آموزش کنترلرها، پرســنل فنی و عملیاتی 
همچنین انجام تست های فنی هواپیماهای سوری 
و انتقــال تجربیات در زمینه ایجاد ســاختارهای 

نظارتی بین دو کشور اعلام آمادگی کرد.

وزیر صمت گفت: ایران در ســال ۲۰۲۰ 
بالاترین رشــد تولید فولاد خام را با عدد 

۱۳.۳ درصد در جهان ثبت کرده است.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از صدا و 
سیما، علیرضا رزم حسینی در مراسم افتتاح 
طرح های صنعتی با حضور رئیس جمهور 
با اشاره به اینکه در تولید فولاد خام ایران، 
چین، ترکیه و روسیه در دوران کرونا رشد 
تولید داشــته اند افزود: ایران با رشد ۳/۱۳ 
درصد در سال ۲۰۲۰ بالاترین رشد تولید 
فــولاد خام را در جهــان را ثبت کرده که 
ایــن رتبه دهم جهان را برای کشــورمان 

حفظ کرد.
وی با اشــاره بــه افتتاح شــش طرح در 
زمینه های زنجیره فولاد، کاشی و سرامیک 
و اسیدسولفوریک گفت: طرح های امروز با 
سرمایه گذاری ۳ هزار و ۵۷۷ میلیارد تومان 
افتتاح می شــود که زمینه اشتغال ۸۸۱ نفر 
را در اســتان های یزد، زنجان، آذربایجان 
شــرقی، کرمان و هرمزگان فراهم کرده 

است.
وزیر صمت افــزود: با افتتــاح طرح های 
تولید شمش  امروز تعداد واحدهای بزرگ 
به ۸۹ می رسد که ظرفیت اسمی آن ها ۴۰ 
میلیون و ۳۰۰ هزار تن است و ما در سال 

گذشته ۳۰ میلیون و ۳۰۰ هزار تن شمش 
فولادی در کشور تولید کرده ایم.

وی اضافه کرد: در زمینــه گنداله آهن با 
افتتاح امروز، تعداد واحدهای تولیدی ما به 
۲۰ عدد می رسد که ظرفیت اسمی آن ها ۶ 
میلیون و ۳۰۰ هزار تن اســت که ظرفیت 
بسیار خوبی است و البته در چند سال اخیر 
ما از خام فروشی فولاد جلوگیری کرده ایم.

رزم حســینی گفت: تولیــد آهک هیدراته 
هم اکنون در کشــور در ۶۷ واحد فعال با 
ظرفیت ۲ میلیــون و ۱۰۰ هزار تن انجام 
می شــود که این آهک مواد اولیه کارخانه 
فولاد، شرکت های معدنی و فلزات رنگین 

است.
وزیــر صمت افــزود: در حوزه کاشــی و 
سرامیک ما در ۱۵ ســال گذشته وارداتی 
نداشــته ایم و ظرفیت تولید مــا نیز ۷۰۰ 
میلیون متر مربع است که در ۲۵۰ طرحی 
کــه در حال اجرا داریم ایــن رقم به یک 
میلیــارد و ۲۰۰ میلیون متــر مربع خواهد 
رســید و البته ما صادرات بسیار خوبی به 

کشورهای همسایه داریم.
رزم حســینی با اشــاره به این که امروز 
روز صنعت و معدن اســت گفت: تولید در 
کشــور حال خوبی پیدا کرده و امروز اگر 

در بازار ایران کالای ایرانی پیدا می شــود 
به دلیل زحمت تولیدکنندگان، کارآفرینان، 
صنعتگران و معدن کاران زیادی است که 
در شــرایط ســخت تحریم و کرونا تولید 

کرده اند.
وی افــزود: هم اکنون مــا ۷۲ هزار واحد 
فعال در کشور در بخش صنعتی و تولیدی 
داریم که ۲ میلیون و ۵۴۲ هزار نفر در این 
واحدها مشغول شــده اند و سهم صادرات 
غیر نفتــی در صنعت و پتروشــیمی هم 

اکنون ۷۵ درصد است.
وزیر صمت گفت: بــا توجه به تحریم، ما 

تهاتر را به خوبی انجام داده ایم و مواد اولیه 
به اندازه کافی تأمین شده است و در اکثر 
واحدهای تولیدی که ۲۴ رشــته صنعتی 
را تشــکیل می دهد بالای ۵۰ درصد رشد 
تولید را در سه ماهه اول امسال نسبت به 
سه ماهه اول سال گذشته تجربه کرده ایم.

وی افــزود: در حوزه معــادن ما ۶ هزار و 
۱۳۰ معــدن فعال داریم که ۲۴۵ هزار نفر 
در آن ها مشغول هستند و ایران با داشتن 
۶۲ ماده معدنی و ذخیره کشــف شده ۵۷ 
میلیارد تن مــواد معدنی و ۳۷ میلیارد تن 
ذخیره قطعی دارد و جزو ۱۵ کشور معدنی 

جهان محسوب می شود.
وزیر صمت گفت: سال گذشته ۵۹۰ میلیون 
تن استخراج از معادن کشور داشته ایم که 
نســبت به سال ۹۸، ۱۲ درصد رشد داشته 
است که با توجه به اینکه ایران یک درصد 
جمعیت جهان و ۷ درصــد ذخیره معدنی 
جهان را دارد، فرصت مناســبی است که 
در کنار نفت به این ذخیره نیز توجه شود.

وی با اشــاره به تاکید مقام معظم رهبری 
در خصوص معــادن راکد، ادامه داد: یکی 
از افتخــارات ما این اســت کــه ۶ هزار 
معــدن را در مزایده عمومی اعلام کردیم 
و تاکنون ۲ هزار نفر فعال در ۳۱ اســتان 
کشور مشارکت داشــته اند و فرصت های 
جدید سرمایه گذاری در این بخش شکل 

گرفته است.
وزیر صمت گفت: براســاس گزارش های 
بانک مرکزی در ســال ۹۹ رشــد صنعتی 
ایــران ۱/۷ درصد بوده که در مقایســه با 
۲.۳ درصد سال ۹۸, امسال با سه تا چهار 
برابر رشد در گروه صنعت و معدن روبه رو 
بوده ایم و البته در زمســتان سال ۹۹ یعنی 
ماه های دی، بهمن و اسفند ما ۹/۹ درصد 
رشد را تجربه کرده ایم که این رقم در سال 

۹۸، ۲.۲ بوده است.

در سال 2۰2۰

ایران بالاترین رشد تولید فولاد خام را ثبت کرد

اخبار

با فراگیری کرونا در دولت دوازدهم، ســازمان مجری 
ساختمان ها و تاسیسات عمومی و دولتی ۱۳ بیمارستان 
را با ظرفیت ۲ هزار و ۴۳۴ تخت تکمیل کرد و به وزارت 

بهداشت، درمان و آموزش پزشکی تحویل داد.
به گــزارش خبرگزاری مهــر به نقــل از وزارت راه و 
شهرسازی، سازمان مجری ســاختمان ها و تأسیسات 
عمومــی و دولتی یکی از زیرمجموعه های وزارت راه و 
شهرســازی در ایام فراگیری و شیوع کرونا در عمل به 
یکی از وظایف ســازمانی خود، احداث بیمارستان ها، از 
زمان فراگیری کرونا ۱۳ پروژه بیمارستانی را تکمیل کرد. 
هم اکنون این بیمارستان ها به وزارت بهداشت، درمان 
و آموزش پزشــکی تحویل شده است و با تجهیز شدن 

آن بیمارستان ها، بیماران کرونایی از خدمات درمانی آن 
بهره می برند.

بر اســاس آمار منتشــر شــده در کتــاب وزارت راه و 
شهرســازی، احداث و تکمیل ۱۳ پروژه بیمارستانی با 
ظرفیت ۲ هزار و ۴۳۴ تخت در زمین هایی به مساحت 
۲۰۷ هــزار و ۹۴۷ مترمربع حاصل زحمات ســازمان 
مجری ساختمان ها و تأسیســات عمومی و دولتی در 

دولت دوازدهم است.
بیمارستان ۲۳۷ تختی بروجن در چهارمحال و بختیاری، 
بیمارســتان ۲۲۰ تختی بهشهر در اســتان مازندران، 
بیمارستان ۲۳۲ تختی تالش در استان گیلان، بیمارستان 
۲۳۵ تختی سقز در استان کردستان، بیمارستان جایگزین 

زرند در کرمان با ۱۴۹ تخت، بیمارســتان ۲۲۲ تختی 
سراوان در استان سیستان و بلوچستان، بیمارستان ۱۳۲ 
تختی جایگزین لنگرود در گیلان، بیمارستان ۱۵۴ تختی 
جایگزین تویســرکان در استان همدان، بیمارستان ۹۰ 
تختی تکاب در آذربایجان غربی، بیمارستان ۲۷۳ تختی 
آموزشی تربت حیدریه در خراســان رضوی، بیمارستان 
۲۴۹ تختی آموزشــی جهرم در فارس، بیمارستان ۱۴۲ 
تختی جایگزین گچســاران در کهگیلویه و بویراحمد و 
بیمارســتان ۹۹ تختی جایگزین ۱۵ خرداد مهدی شهر 
در استان سمنان از بیمارستان هایی هستند که در دولت 
دوازدهم و در شیوع بیماری کرونا توسط سازمان مجری 

ساختمان ها و تأسیسات عمومی و دولتی تکمیل شد.

احداث و تکمیل 13 بیمارستان با ظرفیت 2434 تخت ساختمان ها

عضو هیات رئیسه اتاق ایران:

هیچ کشوری در منطقه به اندازه ایران مزیت صادراتی ندارد

معاون وزیر صمت:

واگذاری اسناد مالکیتی واحدهای شهرک صنعتی قرچک تسریع می شود

 عضو هیات رئیسه اتاق ایران با بیان اینکه هیچ کشوری 
در منطقه به اندازه ایران مزیت صادراتی ندارد، خاطرنشان 
کرد: تعدد کشورهای همسایه، مسیرهای زمینی و دریایی 
متعدد در شــمال و جنوب کشــور، دسترسی به دریای 
مدیترانه و قرارگیری در مســیر جاده ابریشم همگی از 

جمله این مزیت ها است.
بــه گزارش روز جمعه ایرنا از پایــگاه خبری اتاق ایران، 
»کیوان کاشفی« با بیان اینکه امروز صنعت و تولید ایران 
در بیم و امید به ســر می برند، افزود: چند چالش اصلی 
موجب نگرانی صنعت کشــور شــده که مهم ترین آن، 
نامســاعد بودن فضای کسب وکار کشور و ایستایی این 

فضای نامناسب در سال های اخیر است.
وی با بیان اینکه نبود ثبــات در قوانین و مقررات یکی 
دیگر از مواردی است که بخش صنعت و تولید را در بیم 
فرو برده است، گفت: فضای کسب وکار نامساعد موجب 
شده تولید در کشور پرهزینه و فرسایشی شود و با وجود 
همه تلاش های صــورت گرفته بهبودی در این محیط 

حاصل نشود.
عضو هیات رئیسه اتاق ایران تصریح کرد: با وجود آنکه 
در چند وقت اخیر تا حدودی شاهد ثبات نرخ ارز در کشور 
بودیم اما همچنان شــاهد سیل قوانین و بخشنامه های 
متعدد و گاهی متضاد هســتیم که فضا را برای فعالان 

اقتصادی تنگ می کند.
وی با بیان اینکه دســتگاه های مختلف مانند ســازمان 
تامین اجتماعی، ســازمان امور مالیاتی، محیط زیست و 
غیره بدون درگیر بودن مستقیم با روند تجارت و تولید، 
بلافاصله خود را با دستورالعمل های جدید وفق می دهند، 
اظهار داشت: از آنجایی که همه تار و پود صنعت و تولید 
با فعالیت این دســتگاه ها گره خورده است اکنون شاهد 

پیچیده شدن وضعیت کسب وکار در کشور هستیم.

حجم بالای نقدینگی و دســت خالی بخش 
تولید

کاشفی تامین نقدینگی را چالش دیگری دانست و گفت: 
با وجود حجم نقدینگی بالای کشــور که هر سال روند 
افزایشی دارد و پیش بینی می شود امسال به بیش از پنج 
هزار میلیارد تومان هم برسد، واحدهای تولیدی همچنان 
برای تامین مالی خود با مشــکل مواجه اند، اکنون روند 
تامین نقدینگی بســیار پرپیچ و خم اســت و به سختی 

می توان از آن عبور کرد.
عضو هیات رئیسه اتاق ایران در ادامه از نبود حمایت لازم 
از صادرات انتقاد کرد و یادآور شد: صادرکنندگان ایرانی 
بین تمام کشورهای منطقه و همسایه کم ترین حمایت، 
پوشش بیمه، ضمانت و غیره را دارند و اگر در تجارت به 

مشکلی بر بخورند تک و تنها هستند.
وی در عین حال نبود امکان گشــایس اعتبار، بســته 
بودن سوئیفت، محدودیت های ناشی از تحریم  که نقل 
و انتقلات مالی را دشوار کرده را از دیگر موارد پیش روی 
صادرکنندگان دانســت که به صادرات کشور به شدت 

صدمه زده است.
چشم امید تولید به حمایت های رهبری و دولت سیزدهم

این فعال اقتصادی در بخش دیگری از سخنان خود به 
امیدهایی که پیش روی صنعت و تولید کشور وجود دارد 
اشــاره کرد و گفت: مهم ترین امید، تاکیدات مقام معظم 
رهبری بر حمایت از تولید است که طی چند سال گذشته 
همواره شاهد آن بودیم. ایشان از دقایق ابتدایی هر سال 
حمایت از تولید و اشتغال را در قالب نام گذاری های سالانه 

مورد تاکید قرار می دهند.
کاشفی اظهار کرد: این مهم سبب شده اکنون حمایت از 
تولید به یک فرهنگ تبدیل شود و امیدواریم این فرهنگ 
در دولت سیزدهم رنگ و بوی عملیاتی تری به خود بگیرد.

وی خوشبینی دیگر پیش روی تولید را آغاز به کار دولت 
جدیــد عنوان کرد و گفت: به طور معمول هر دولتی که 
بر ســر کار می آید به ویژه در دوره چهار سال اول، بسیار 
باانگیزه اســت و در دولت آقای رئیســی این خوشبینی 
بیشتر وجود دارد زیرا او در برنامه ها و شعارهای تبلیغاتی 

خود نیز مدام بر حمایت از تولید تاکید داشــت و در زمان 
ریاست قوه قضاییه نیز از معدود روسای این قوه بود که 
در سفرها و برنامه های کاری خود بازدید از کارخانجات و 

رفع مشکلات آنها را پیگیری می کرد.
رئیس اتاق کرمانشــاه ابراز امیدواری کرد: در دوره جدید 
دولت شاهد بارقه هایی از بهبود فضای کسب وکار کشور 

باشیم.
کاشفی عامل دیگری که زمینه ســاز امید برای تولید و 
صنعت کشور می شود را به نتیجه رسیدن مذاکرات مرتبط 
با برجام دانســت و عنوان کرد: با این روند بخش قابل 
توجهی از تحریم ها و فشار ناشی از آنها شکسته خواهد 

شد و مجدد شاهد رشد اقتصادی کشور خواهیم بود.
این فعال اقتصادی مثبت شدن فضای تعاملات بین المللی 
را نیز از دیگر پیامدهای به نتیجه رسیدن برجام دانست و 
تاکید کرد: اتاق های بازرگانی به ویژه اتاق های مشترک 
از همین حالا آماده هســتند تــا بلافاصله پس از توافق 
احتمالی، مباحث اقتصادی مشترک با کشورها را پیگیری 

کنند.

تولید توانمند و رشید ایران در انتظار حمایت
عضو هیات رئیســه اتاق ایران بــه نقش صنعتگران در 
بحران های اقتصادی که با آن مواجه بودیم اشاره و تاکید 
کرد: اینکه با وجود مسائل اقتصادی ناشی از شیوع کرونا، 
افزایش تقاضاهایی که برای برخی از کالاها ایجاد شد و 
سایر اتفاقاتی که رخ داد، اما کمبودی برای تولید مایحتاج 
و ارزاق مردم نداشــتیم، نشان از توانمندی بخش تولید 

کشور دارد.
وی نمونه این موضوع را در تامین به موقع اقلام بهداشتی 
مورد نیاز در شرایط کرونا مانند ماسک، مواد ضدعفونی 
و غیره دانست که به همت تولیدکنندگان ایرانی با قیمت 
بســیار کمتر از روزهای اول در اختیار مردم قرار گرفت، 
به علاوه اکنون توفیقات خوبی هم در صنعت داروسازی 
ایران در زمینه واکسن ایجاد شده و همه این موارد نشان 

از قابلیت های صنعتی ایران دارد.
کاشــفی همچنین پیشــنهاد داد: اســتفاده از ظرفیت 
تشــکل های بخش خصوصــی در تصمیم گیری های 
اقتصادی کشور نکته مهم است که باید مورد توجه کلیه 
دستگاه های دولتی، تصمیم گیر و قضائی باشد، زیرا این 
تشکل ها در خاکریز اول فعالیت های اقتصادی قرار دارند و 
تجارب آنها در اختیار بسیاری از دستگاه ها و سازمان های 
دیگر نیســت. از همین رو باید در راس مشورت ها قرار 

بگیرند.
عضو هیات رئیسه اتاق ایران تسهیل فضای کسب وکار 
را نیز از دیگر خواســته های بخش خصوصی برشمرد و 
گفت: امروز در فضای کسب وکار کشور با تابوهایی مواجه 
هســتیم که هیچ اثربخشــی هم ندارد و لازم است در 
حرکتی انقلابی یک بار برای همیشه کنار گذاشته شوند.

وی ثبات قوانین و بخشــنامه ها و قابل پیش بینی شدن 
فضــای اقتصادی برای تولید و صنعــت را نیز ضروری 

اعلام کرد.
کاشــفی خواسته دیگر بخش تولید کشــور را واگذاری 
تنظیــم بازار به این بخش عنوان کرد و ادامه داد: باید به 
بخش خصوصی اعتماد کنیم زیرا تجربه ۴۰ سال گذشته 
با تنظیم بازار دستوری و تعزیراتی نتیجه موفقی نداشته 

است.
عضو هیات رئیســه اتاق ایران حمایت از صادرات را نیز 
بسیاری ضروری خواند و گفت: هر واحدی که دستی بر 

صادرات دارد اشتغال آن نیز پایدار خواهد بود.
وی با بیان اینکه هیچ کشوری در منطقه به اندازه ایران 
مزیت صادراتی ندارد، خاطرنشــان کرد: تعدد کشورهای 
همسایه، مســیرهای زمینی و دریایی متعدد در شمال و 
جنوب کشــور، دسترسی به دریای مدیترانه و قرارگیری 
در مسیر جاده ابریشم همگی از جمله این مزیت ها است.

کاشفی تاکید کرد: حاکمیت باید زمینه استفاده بهینه از 
این ظرفیت های صادراتــی را برای تقویت بنیه تولید و 

صنعت کشور فراهم کند.

ایسنا/تهران معاون وزیر صمت و مدیرعامل سازمان صنایع 
کوچک و شهرک های صنعتی ایران از پیگیری های لازم 
به منظور تسریع در انجام مراحل واگذاری اسناد مالکیتی 
واحدهای تولیدی شــهرک صنعتی قرچک خبر داد و از 
جهاد کشــاورزی خواســت این موضوع را هرچه سریعتر 

تعیین تکلیف کند.
به گزارش ایسنا، علی رسولیان ظهر پنجشنبه دهم تیر ماه 
در نشســت ویژه رفع موانع شهرستان قرچک بیان کرد: 
شهرک صنعتی قرچک علیرغم مدت کوتاهی که از زمان 
راه اندازی آن می گذرد، در مسیر رونق تولید خوب حرکت 

کرده اما نمی شــود شهرکی که به تهران نزدیک است در 
تامین برق و سایر موارد زیرساختی کاستی داشته باشد.

وی ادامه داد: شبکه گاز شهرک صنعتی قرچک آماده شده 
و شرکت گاز باید عملیات تست و تزریق را انجام دهد.

مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی 
ایران اظهار کرد: تاکنون ۸۰۰ قرارداد در شهرک صنعتی 
قرچک منعقد شده  و واحدها مشغول به کار هستند و ۳۶۴ 
واحد نیز در حال ساخت و ساز هستند.معاون وزیر صمت 
عنوان کرد: تمام زیرساخت ها از جمله راه دسترسی بهتر به 
شهرک باید به سرعت تامین شود و هیچ دستگاهی نباید 

در این زمینه تعلل نکند.این مقام مســئول تصریح کرد: 
شــرکت شهرک های صنعتی در هر زمینه ای تعهد داشته 
باشــد ملزم به اجرا در اســرع وقت است؛ رفع مشکلات 
واگذاری اســناد مالکیتی، سرمایه گذاران را به ادامه مسیر 
ترغیــب می کند.مدیرعامــل ســازمان صنایع کوچک و 
شــهرک های صنعتی ایران گفت: درحال حاضر در حوزه 
برق شهرک صنعتی قرچک کســری نداریم اما با توجه 
به ســاخت و سازها، اگر پست برق بموقع احداث نشود و 
ســازمان برنامه و بودجه و شرکت برق به تعهدات عمل 

نکند به کسری منجر می شود.
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شهرستان اخبار

خبر

مدیرعامل شرکت توزیع برق 
استان :

 ۴۷ درصد برق گلستان
  در بخش خانگی مصرف

 می شود
گرگان-میلاد زواریــی -خبرنگارروزنامه مملکت-

مدیرعامل شــرکت توزیع نیروی برق گلســتان با 
اشاره به ۶۲۵ هزار مشترک بخش خانگی در استان، 
گفت: سال گذشــته ۴۷.۸ درصد کل مصرف برق 

استان در بخش خانگی بود.
علی اکبر نصیری اظهار کرد:  پیک مصرف برق در 
استان به ۱۴۰۰ مگاوات رســیده بود. نیروگاه برق 
علی آبادکتول به عنوان تنها نیروگاه برق گلســتان، 
۸۰۰ مگاوات برق تولید می کند و مابقی نیاز استان 

از طریق نیروگاه های نکا و سمنان تأمین می شود.
وی افزود: با توجه به اینکه شبکه های توزیع برق در 
سراسر کشور به یکدیگر متصل هستند، اگر نیروگاه 
علی آبادکتول به سیکل ترکیبی تبدیل شود، کمک 

زیادی به صنعت برق کشور می کند.
مدیرعامــل شــرکت توزیع نیروی برق گلســتان 
با اشــاره به اینکــه پیک مصرف برق از ســاعت 
۱۲ الی ۱۸ اســت، خاطرنشــان کرد: اگر مردم در 
این ســاعات صرفه جویی داشته باشــند، نیازی به 
اعمال خاموشــی ها نداریم. در این مدت سعی شده 
خاموشی های موردنیاز در بخش کشاورزی، صنعت 
و ادارات اعمال شود و کمترین خاموشی ها در بخش 

خانگی اعمال شد.
نصیری بیان کرد: در گلســتان ۶۲۵ هزار مشترک 
بخش خانگی، ۳۶ هزار مشــترک بخش عمومی، 
۱۲ هــزار مشــترک بخــش کشــاورزی، ۳۲۰۰ 
مشــترک بخش صنعت و ۹ هزار و ۷۴ مشــترک 
بخش تجاری داریم. در ســال گذشته ۴۷.۸ درصد 
مصرف برق اســتان در بخش خانگی، ۱۹.۶ درصد 
بخش کشاورزی، ۱۶.۶ درصد بخش صنعتی، ۸.۳۲ 
درصد بخش عمومی و ۷.۶ درصد در بخش تجاری 

مصرف شد.
وی در ادامه گفت: به ادارات اســتان ابلاغ شده که 
باید میزان مصرف برق خود نسبت به سال گذشته 
را ۵۰ درصــد کاهش دهند و در غیر این صورت با 
قطعی روبه رو می شوند. در این راستا به صورت روزانه 
مصرف برق ادارات رصد و برق اداراتی که بیش از 
میزان در نظر گرفته شــده برق مصرف می کنند، از 

ساعت ۱۲ تا ۱۴:۳۰ قطع می شود.
مدیرعامل شــرکت توزیع نیروی برق گلستان بیان 
کرد: یکی از سیاســت های ما احداث نیروگاه های 
کوچک مقیــاس گازی، خورشــیدی و CHP با 
همــکاری بخش خصوصی اســت. در حال حاضر 
نیروگاه های کوچک مقیاس در مراوه تپه با ظرفیت 
۸ مگاوات، رامیان با ظرفیت ۴ مگاوات و گرگان با 

ظرفیت ۲۵ مگاوات راه اندازی شده است.
نصیــری در ادامــه خاطرنشــان کــرد: برنامــه 
خاموشــی های بخش خانگی تا مردادماه در سایت 
شرکت توزیع برق اســتان بارگذاری شده است. از 
شهروندان درخواست داریم در ساعت خاموشی در 
نظر گرفته شــده برای آنها، وسایل برقی پرمصرف 
خود را از مدار خارج کنند تا در صورت اعمال قطعی، 

وسایل برقی آنها دچار آسیب نشود.
وی گفت: ســال گذشته ۱۰۰۰ دســتگاه رمز ارز 
غیرمجاز در اســتان کشف شد و امسال نیز تاکنون 
۳۰۰ دستگاه کشف شــده است. کسانی که محل 
استفاده از این دستگاه ها را گزارش کنند، از شرکت 

توانیر پاداش دریافت می کنند.
مدیرعامــل شــرکت توزیع نیروی برق گلســتان 
تصریح کرد: سال گذشته ۲۲۸ مورد پرونده مربوط 
به خســارات وسایل برقی ناشی از نوسانات برق در 
استان تشکیل شد که تاکنون ۱۶ مورد به مبلغ ۱۲۶ 
میلیون تومان پرداخت شده است و مابقی در مرحله 
کارشناسی اســت. ۱۴۲ پرونده مربوط به خسارات 
کمتر از ۵ میلیون تومان است که با هماهنگی بیمه 
مقرر شده ۷۸ مورد آن که کمتر از ۲ میلیون تومان 
است تا حداکثر سه هفته دیگر و مابقی دو هفته پس 

از آن پرداخت شود

تمدید بیش از ۴هزار کارت 
هوشمند رانندگان استان 

کرمانشاه
کرمانشاه - فریده محمدی- خبرنگارروزنامه مملکت-

مدیــرکل راهــداری و حمل و نقل جاده ای اســتان 
کرمانشاه گفت: طی سه ماهه اول امسال بیش از ۴هزار 
کارت هوشمند رانندگان حمل و نقل کالا تمدید شده 

است.
فریبرز کرمی گفت: داشــتن کارت هوشمند خودرو از 
ملزومات فعالیت به عنوان راننده حرفه ای در ســطح 
کشور می باشــد و همه رانندگانی که در حمل و نقل 
کالا و مســافر در جاده ها در حال فعالیت هستند باید 
دارای کارت هوشمند باشند چرا که لازمه صدور بارنامه 
و صورت وضعیت مستلزم داشتن این کارت است. وی 
گفت: ۴هزار و ۲۲۳ کارت هوشــمند رانندگان حمل و 
نقل کالا و ۱۷۲ کارت هوشمند رانندگان وانت باری از 
ابتدای امســال تا کنون تمدید شده است. کرمی افزود: 
همچنین در این مدت ۴۳۹ کارت هوشمند برای ناوگان 
وانت باری صادر شده است. مدیرکل راهداری و حمل 
و نقل جاده ای استان کرمانشــاه گفت: ۸۳ شرکت و 
موسسات شــعب و نمایندگی های حمل و نقل کالا 
در استان کرمانشــاه فعال می باشد که در ۳ ماهه اول 
امســال ۱۹ مورد نظارت و بازرسی بر عملکرد شرکت 
ها و موسســات حمل و نقلی انجام شده است. کرمی 
در پایان افزود: به دنبال شیوع کرونا و با توجه به اجرای 
طرح جامع محدودیت های ضد کرونایی، اعتبار کارت 
هوشمند رانندگان حمل و نقل عمومی )باری و مسافری( 

به صورت غیر حضوری تمدید می شود.

بزودی صورت می گیرد؛
بهره برداری از ۴۴۹ طرح 

تولیدی شهرک های صنعتی 
استان سمنان

سمنان -خبرنگارروزنامه مملکت-مدیرعامل شرکت 
شهرک های صنعتی استان سمنان گفت: ۴۴۹ طرح 
در دست اجرا مستقر در شهرک ها و نواحی صنعتی 
استان در مرحله نصب ماشین آلات بوده و در آینده 

نزدیک به بهره برداری خواهند رسید.
 حسن آل بویه با اعلام این خبر، افزود: در حال حاضر 
یک هزار و۸۷۰ طرح تولیدی در شهرک ها و نواحی 
صنعتی اســتان ســمنان در مراحل ساخت و ساز از 
تخصیص زمین و دیوار کشی تا نصب سوله و نصب 

ماشین آلات قرار دارند.
وی خاطرنشــان کرد: از بین طرح های تولیدی در 
دست ساخت در شهرک ها و نواحی صنعتی استان 

سمنان ۶۰۳ مورد در حال نصب سوله هستند.
آل بویه بیان کرد: همچنین از طرح های در دســت 
ساخت در شهرک ها و نواحی صنعتی استان،  ۲۰۷ 
مورد در حال دیوار کشــی بوده و ۶۱۱ طرح نیز در 
مرحله تخصیص زمین و ایجاد کارگاه ساخت هستند.

وی تصریح کرد: با راه اندازی طرح های یاد شــده 
برای ۴۱۳۰۹ نفر به شــکل مســتقیم اشتغال زایی 

خواهد شد.
استان  مدیرعامل شــرکت شــهرک های صنعتی 
سمنان یادآور شد: میزان سرمایه گذاری پیش بینی 
شده طرح های در دست اجرا در شهرک ها و نواحی 
صنعتی استان سمنان که همگی مربوط به فعالان و 
سرمایه گذاران بخش خصوصی هستند، بیش از ۷۵ 

هزار میلیارد ریال است.

مرمت و لایروبی ۳۷۳ رشته 
قنات در آذربایجان غربی

ارومیه-خبرنگارروزنامه مملکت-مدیر آب و خاک 
و امور فنی مهندســی ســازمان جهاد کشاورزی 
آذربایجان غربی گفت: ۸۳۱ رشته قنات در استان 

وجود دارد.
آرین  در زمینه احیا و مرمت قنوات اســتان گفت: 
در اســتان تعداد ۸۳۱ رشته قنات وجود دارد که در 
راستای سیاست بازسازی و احیای  قنوات تاکنون 
تعداد ۳۷۳ رشــته قنــات از ابتــدای اجرای طرح 

تاکنون لایروبی و مرمت شده است.
وی یادآور شــد: همچنین در ســالجاری تعداد ۱۲ 
رشــته از محل اعتبارات ملی و ۶ رشــته از محل 
اعتبارات استانی در با هدف افزایش راندمان آبیاری 

در دست اجراست.
آرین در خصوص  اقدامات نرم افزاری در مدیریت 
آب و خــاک در اســتان عنوان کــرد: طرح های 
شــاخص شــبکه فرعی آبیاری و زهکشی غرب و 
شمال غرب کشور، اعتبارات و عملکرد طرح تنظیم 
و مهار در آذربایجان غربی، طرح مهار و تنظیم آب 
های مرزی و احداث شبکه های آبیاری و زهکشی 
فرعی از سال ۹۴ تا ۱۴۰۰ از مهمترین اقدامات در 

این حوزه است.
وی بــا بیان اینکه طرح جامع شــبکه های فرعی 
آبیاری و زهکشــی آبهای مرزی اســتان  با هدف 
مطالعه و اجرای طرح شبکه های فرعی و به منظور 
توســعه و بهبود کشاورزی از محل صندوق توسعه 
ملی به تصویب رســیده است، افزود: این طرح در 
قالب ۲۵ پروژه به مســاحت ۶۱ هزار و ۵۷۰ هکتار 
با اعتبــاری بالغ بر ۲۱ هــزار میلیاردریال در حال 

اجراست.
آرین، شــبکه های فرعی آبیــاری و آبیاری تحت 
فشــار در حوضه ارس و زاب شامل  شهرستانهای 
پلدشت، ماکو، شــوط، چایپاره، خوی، چالدران  و 
پیرانشــهر را از مهمترین طرح های در دست اجرا 
در حوزه آبیاری تحت فشار اعلام کرد و افزود: این 
طرح ها در قالب ۲۵ پروژه از ســال ۱۳۹۴ شروع 
شــده و تاکنون ۱۴ هزار و ۳۶۰ میلیارد ریال اعتبار 
تخصیص و هزینه شده است که با پیشرفت ۹۶.۵ 
درصد در حال اجراست و معادل ۵۸ هزار هکتار از 
عملیات اجرایی آن خاتمه یافته اســت. مدیر آب و 
خاک و امور فنی مهندسی سازمان جهاد کشاورزی 
آذربایجان غربی در خصوص مشکلات پیش روی 
طرح های اجرایــی در حوزه آب و خــاک افزود: 
مشکل پروژه ها در عدم اتمام شبکه اصلی توسط 
ســازمان آب منطقه ای، تامیــن آب  وعدم تامین 
اعتبار برای پرداخــت مطالبات و تکمیل پروژه ها 
است و در حال حاضر نیز کل اعتبار مورد نیاز برای 
اتمــام پروژه ها و به بهره برداری رســیدن آنها ۷ 

هزار میلیارد ریال است.
آرین تاکید کرد: عدم اتمام پروژه ها و بهربرداری از 
آنها موجب شده زمین های کشاورزی معطل مانده 
و موجب شده کشــاورزان نتوانند نسبت به کشت 
محصولات اقدام کننــد و این امر باعث نارضایتی 

کشاورزان را فرام کرده است.
وی یادآور شــد: اجرای طرح ها با در نظر گرفتن 
شرایط اجتماعی و بومی منطقه و بکارگیری نقشه 
های کاداســتر به روز شده نســبت به ایجاد نظام 
های بهره برداری تشــکل آب بران در جهت بالا 
بردن  بهره وری کشاورزی در منطقه اقدام نموده 
که این مهم نیز به نوبه خود در راستای جلوگیری 
از مهاجرت روستائیان و تثبیت جمعیت در مرزها و 
ایجاد اشتغال موثر بصورت مستقیم و غیر مستقیم  

نقش بسزائی را ایفا خواهد کرد.

ساری-امیری فر-خبرنگارروزنامه مملکت-
با توجه به تشــدید معضل سرقت دریچه 
های چدنی منهول شبکه های فاضلاب در 
سطح استان مازندران از مردم عزیز استان 
تقاضا می شود برای جلوگیری از خسارات 
جانی و مالی به هموطنانمان، سرقتها را به 

۱۲۲ اطلاع رسانی کنند.
به گــزارش روابط عمومی شــرکت آب و 

فاضلاب مازندران؛ مهندس وحید عزیزپور 
معاون بهــره برداری و توســعه فاضلاب 
شرکت با اشــاره به وجود ۱۲۰۰۰ دریچه 
چدنی منهول شــبکه فاضلاب در ســطح 
اســتان اظهار داشــت: در ماههــای اخیر 
افراد ســودجو به صورت مکــرر اقدام به 
ســرقت دریچه های چدنی منهول های 
شــبکه فاضلاب در سطح استان  کرده اند 

و این معضل اخیرا تشدید شده و به صورت 
بحران درآمده است لذا با توجه به اینکه این 
سرقتها موجب ایجاد خطرات جبران ناپذیر 
مالی و جانی برای عابرین و خودروها و نیز 
ایجاد اختلال در کنترل و مدیریت شــبکه 
فاضلاب و نیز تحمیل هزینه های هنگفت 
برای جایگزینی و در نهایت نارضایتی مردم 

شریف استان شده است.

وی افزود: برای جلوگیری از تکرار سرقت 
دریچه های چدنی و پیشگیری از خسارات 
جبران ناپذیر جانی و مالی تحمیلی به مردم 
و شــرکت از تمامی مردم گرامی اســتان 
تقاضا می شــود این مهــم را چه در حین 
سرقت و چه بعد از آن با شماره گیری ۱۲۲ 
به کارشناســان این سامانه اطلاع دهند تا 
در اسرع وقت توسط گروه اتفاقات شرکت 

پیگیری و از ایجاد خطرات جدی پیشگیری 
شــود مهندس عزیز پور تصریح کرد: البته 
مکاتبات متعددی با دادستان عمومی استان  
و دیگر نهادهــای ذیربط صورت گرفته تا 
ضمن الزام بر گشتهای شــبانه و برخورد 
جدی با ســارقان و مالخرها ،اطلاع رسانی 
فوری فعالیتهای مشــکوک به پلیس نیز 

انجام گیرد.

معاون بهره برداری و توسعه فاضلاب آبفا مازندران:

شهروندان  سرقت دریچه های منهول فاضلاب را به سامانه ۱۲۲ اطلاع دهند

اخبار

ساری-امیری فر-خبرنگارروزنامه مملکت-گردهمایی 
پیشگیری از اعتیاد با حضور دکتر علی رجبی مدیرکل 
امور اجتماعــی اســتانداری مازنــدران ، دکتر فرزاد 
گوهردهی مدیرکل بهزیســتی مازندران ، ســرهنگ 
محمد رضایی جانشین فرماندهی سپاه کربلا مازندران 
، احمد مظفری دبیر شــورای هماهنگی مبارزه با مواد 
مخدر استان و مسوولان استانی و شهرستانی با رعایت 
پروتکل های بهداشتی در حسینیه عاشقان کربلا ساری 

برگزار شد.
به گزارش روابط عمومی اداره کل بهزیستی مازندران 
؛ دکتر فرزاد گوهردهی ، مدیرکل بهزیستی مازندران با 
بیان اینکه اســتراتژی دشمن نسبت به ابتدای انقلاب 
اسلامی تغییر کرده است ، گفت : در گذشته استراتژی 
دشمن نسبت به نظام جمهوری اسلامی جنگ سخت 
بود که به دلیــل هزینه های زیاد ، زمــان بر بودن ، 
جغرافیــای محدود و طاقت فرســا بودن آن تبدیل به 

جنگ نرم شده است.
وی با اعلام اینکه جنگ نرم آرام و خاموش قســمت 

های وسیعی از جامعه را تحت تاثیر قرار می دهد ، افزود 
: جنگ نرم هزینه پاییــن و آثار مخربی مانند بحران 
هویت ، تضعیف عزم و اراده مردم ، فروپاشــی باورها 
و ارزش های جامعه ، تضعیف ریشــه های کهن مثل 

مذهب و باورها و انسجام اجتماعی را به همراه دارد.
مدیرکل بهزیستی مازندران با تاکید بر اینکه برای مقابله 
با جنگ نرم باید برنامه ریزی و استراژی ها به صورت 
مدون و منسجم انجام شود ، ادامه داد : در حال حاضر 
استراتژی نظام جمهوری اسلامی و ستاد مبارزه با مواد 
مخدر کشــور در حل معضل و آسیب اعتیاد با اولویت 
پیشــگیری در کنار ســایر تدابیر درمانی و مقابله ای 

مصرف مواد مخدر است.
دکتر گوهردهی با بیان اینکه هزاره سوم بحران هایی 
را با خود به همراه دارد ، گفت : مواد مخدر و روانگردان 
ها از جمله بحران های اجتماعی هستند که ما در عصر 

حاضر با آن روبرو هستیم.
وی با بیان اینکه مافیای مواد مخدر سیســتماتیک ، 
پویا و هوشــمند عمل می کنند ، افزود : کارتل های 

مواد مخدر به جامعه هــدف خود توجه می کنند و به 
صورت مســتمر ، جوامع مختلف را ارزیابی می کنند و 
تاکتیک های خود را تغییر می دهند بنابراین ما به عنوان 
مسوولان حوزه  مقابله و پیشگیری از مواد مخدر باید به 

همه موارد توجه ویژه ای کنیم.
مدیرکل بهزیســتی مازندران موضوع آســیب های 
اجتماعی و اعتیاد را یک موضوع پیچیده دانست و ادامه 
داد : اعتیاد یک معضل جهانی است و باید با نگاه واقع 
بینانه نسبت به این مسئله داشته باشیم تا براساس آن 

برنامه ریزی کنیم.
دکتر گوهردهی ، گفت : باید همگرایی و تعامل در امور 
بین دســتگاه های مختلف در امر مبارزه با مواد مخدر 
وجود داشته باشد تا بتوانیم اقدامات مبتنی بر شواهد و 

هدفمند داشته باشیم.
وی با بیان اینکه ســپاه همکاری خوبی را با بهزیستی 
داشته است ، افزود : مقام معظم رهبری بارها فرمودند 
که اگر کار را به دست خود مردم بسپاریم کار به درستی 
پیش می رود و به انتها می رســد و بســیج نیز از دل 

مردم شــکل گرفته است که در این زمینه می تواند به 
بهزیستی کمک کند.

با تاکید بر هــم افزایی نهادهــای فرهنگی در حوزه 
پیشگیری از اعتیاد بر اقدامات محله محوری پیشگیری 
از اعتیاد با همکاری بسیج ، بهزیستی و سایر سازمان 

ها تاکید نمود.

مدیرکل بهزیستی مازندران:

پیشگیری از اعتیاد نیازمند هم افزایی نهادهای فرهنگی است

کرمانشاه-فریده محمدی-خبرنگارروزنامه مملکت-مدیرعامل 
شرکت آب و فاضلاب استان کرمانشاه با هشدار در مورد صرفه 
جویی در مصرف آب، از تلاش برای حل مشــکل تامین آب 

شرب شهر کرمانشاه خبر داد.
علیرضا کاکاوند در حاشــیه بازدید از برخــی از چاه های آب 
کرمانشاه در گفت و گو با ایســنا با اشاره به تاکیدات استاندار 
مبنی بر برنامه ریزی برای جلوگیری از قطع آب شرب در استان، 
گفت: در نشستی که )چهارم تیر( با حضور استاندار برگزار شد، 
قرار شد در قالب یک طرح ضربتی برای جلوگیری از قطع آب 
شرب مشترکین خانگی شهر کرمانشاه هفت حلقه چاه آب جدید 
اضافه شود که در سه روز گذشته سه حلقه چاه آب اضافه شده 

و امروز این تعداد به چهار حلقه رسید.
 کاکاوند با بیان اینکه تا پایان تیر ماه قطعا این هفت حلقه چاه 
جدید به شبکه توزیع آب شهر کرمانشاه اضافه خواهد شد، ادامه 
داد: با اضافه شده این چاه های جدید ۲۰۱ لیتر بر ثانیه به تولید 
آب شهر اضافه خواهد شد و اوضاع شهر از نظر تامین آب بهتر 

می شود.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان کرمانشاه اشاره ای هم 
به موضوع تامین آب شرب شهر کرمانشاه از سد گاوشان داشت 
و افزود: اجرای این طرح از طریق شــرکت آب منطقه ای در 
دست اقدام بوده و قرار است تا پایان تیرماه به صورت اضطرار 
تصفیه خانه »عُمرمِل« وارد مدار شود که اگر این اتفاق بیافتد 

مشکل تامین آب شرب شهر کرمانشاه حل خواهد شد.
تا زمانی که کمبود مخازن آب در کرمانشاه رفع نشود، قطعی آب 

شبانه گریزناپذیر است
وی در ادامه از کمبود مخازن به عنوان یکی از مشکلات استان 
برای تامین آب شرب یاد کرد و افزود: هم اکنون تقریبا با نصف 
ظرفیت از نظر حجم مخازن در حال مدیریت آب شهر هستیم 
و در حالیکه باید ۲۵۰ هزار مترمکعب مخزن داشــته باشیم، 
فقط ۱۲۹ هزار مترمکعب مخــزن داریم که تا زمانی که این 
کمبودها مرتفع نشود مشکل قطع آب شبانه در شهر کرمانشاه 

حل نخواهد شد.
کاکاوند با بیان اینکه تقریبا در تمامی محلات قطعی شبانه آب را 
داریم، گفت: البته به منظور جلوگیری از هوا گرفتن لوله ها و قطع 
کامل آب، مخازن را کامل نمی بندیم که همین مسئله سبب 
شــده برخی از محلات ۲۴ ساعته آبشان پایدار باشد و در هیچ 

ساعتی قطعی آب نداشته باشند که این موضوع باعث گلایه 
مندی ساکنان دیگر مناطق شده است.

وی تاکید کرد: تا زمانی که کمبودهای مرتبط با مخازن آب در 
کرمانشاه رفع نشود، قطعی آب شبانه گریزناپذیر است. 

کاکاوند با بیان اینکه هم اکنون بجز تعدادی از محلات شهر 
کرمانشاه که از دو مخزن جمهوری و فردوسی تغذیه می شوند، 
قطعــی آب روزانه در دیگر محلات نداریم، گفت: در محلات 
نقلیه، صابونی، قسمتی از خیام، خیابان شهید اشرفی، دلگشا، 
محدوده پارکینگ شهرداری تا چهارراه جوانشیر هر روز از ساعت 

۱۴ تا ۱۶ و حداکثر تا ساعت ۱۷ قطعی آب داریم.
مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب استان کرمانشاه در ادامه از 
امسال به عنوان یک سال خاص و استثنایی از نظر بارندگی ها 
یاد کرد و گفت: بر اساس آمارهای موجود خشکسالی رخ داده 

دراستان در ۵۰ سال گذشته بی سابقه بوده است.

مدیرعامل آبفا کرمانشاه:

 انصاف نیست در این شرایط با آب شرب کوچه و حیاط را بشوییم

خبر

 فعالیت های شرکت پالایش نفت اصفهان
 در حوزه کاهش مصرف آب

اصفهان – احسان عالیخانی چگنی: شرکت پالایش نفت اصفهان به عنوان یکی از بزرگ ترین و استراتژیک 
ترین صنایع کشــور، وظیفه دارد به عنوان یک مســئولیت اجتماعی، ســوخت مورد نیاز جامعه و مردم را با 
کیفیت های استاندارد تهیه کند. همین احساس مسئولیت اجتماعی و تعلق عمیق به جامعه و مردم باعث شده 
تا مدیریت این شرکت، در مسیر بهبود کیفیت فرآورده های تولیدی گام بردارد و فرآورده هایی تولید کند که 
کمترین آثار مخرب را بر محیط زیست و جامعه داشته باشد. این صنعت درصدد است با اجرای پروژه های عظیم 
زیست محیطی، در فرآیندهای تولید و ارتقاء کیفیت فرآورده های نفتی، محصولات خود نظیر بنزین و گازوئیل 
را با بهترین کیفیت و مطابق با استانداردهای جهانی به بازار عرضه کند. البته باید گفت شرکت پالایش نفت 

اصفهان در مسیر فعالیتش، همچون دیگر صنایع استان، برای تأمین آب با چالش هایی روبه رو می باشد.
پروژه های پالایشــگاه اصفهان در جهت حفظ محیط زیست، در ســه بخش آب، خاک و هوا اجرا می شود؛ 

فعالیت های صورت گرفته در حوزه آب شرکت، دستاوردهای خوبی را به همراه داشته است.
تصفیه و بازگردانی ۳۲۰ مترمکعب در ســاعت پساب ارسالی از واحدهای عملیاتی در تصفیه خانه صنعتی- 
تصفیه و بازگردانی ۴۰۰ مترمکعب در ســاعت پســاب تصفیه خانه صنعتی، بویلرها و برج های خنک کننده 
در واحد اســمز معکوس )RO(  از جمله اقدامات پالایشگاه اصفهان در حوزه مدیریت پساب  است. تصفیه 
۴۰ مترمکعب در ســاعت فاضلاب بهداشتی و استفاده برای آبیاری فضای سبز- بهینه سازی واحد بازیافت 
آب با نصب سیســتم کلاریفایر RO و UF- استفاده از دستگاه UV در جهت گندزدایی فاضلاب بهداشتی- 
بهره برداری از واحد جدید RO۵ در جهت استفاده از پساب واحد RO- نصب سیستم های الکترونیکی کنترل 

و کاهش مصرف آب با نصب شیرهای  دارای سنسور از دیگر فعالیت های صورت گرفته  در شرکت است.
همچنین حذف روش آبیاری غرقابی و جایگزین کردن آبیاری تحت فشــار و آبیاری قطره ای، پاک ســازی 
ســفره های آب زیرزمینی به روش استحصال پلوم های آلودگی و عقد قرارداد با شرکت های معتمد سازمان 
حفاظت محیط زیست با هدف پایش آلاینده های آب از  اقدامات دیگر پالایشگاه اصفهان در زمینه مدیریت 

پساب است
راه اندازی خط انتقال، ایستگاه پمپاژ و تصفیه خانه پساب شهری در شرکت پالایش نفت اصفهان

به منظور صیانت و مصرف بهینه منابع ملی و با توجه به بحران آب در استان اصفهان، سال گذشته ، پروژه 
ملی زیست محیطی تصفیه و استفاده صنعتی از فاضلاب شهری را با رویکرد کاهش مصرف منابع )آب شرب( 
و به ظرفیت ۷۵۰ مترمکعب در ساعت راه اندازی شد. این پروژه  که با حضور استاندار اصفهان به بهره برداری 
رسیده است، ظرف مدت ۲۴ ماه انجام و با هزینه ای بالغ بر ۱۰۰ میلیارد تومان در محل شرکت پالایش نفت 

اصفهان انجام شده است.
همکاری شرکت پالایش نفت اصفهان در طرح انتقال آب خلیج فارس به اصفهان

در تأمین مالی طرح انتقال آب خلیج فارس به اصفهان که یک بازه زمانی سه ساله برای آن تعریف شده است، 
این شرکت  در کنار دیگر صنایع بزرگ استان نقشی پررنگ دارد که انشاا… پس از راه اندازی این طرح با 

سهام خریداری شده، از آب انتقالی بهره مند خواهیم شد.

معاون خرید شرکت فولاد مبارکه:

 دولت جدید و وزارت صمت نگاه 
جامع و کاملی به زنجیره فولاد داشته باشد

از دولــت جدید انتظار می رود نگاه کامل و جامعی به زنجیره فولاد 
در بخش های مختلف داشته باشد و ضمن تعریف چشم انداز برای 
حداقل ۵ سال، سیاست گذاری برای آن را به گونه ای انجام دهد که 
کالای ایرانی ضمن برخورداری از شــرایط رقابت در بازار جهانی، 

ارزآوری برای کشور و اقتصاد داشته باشد.
اصفهان – احسان عالیخانی چگنی: رضا یزدخواستی، معاون خرید 
شرکت فولاد مبارکه درخصوص اینکه چه انتظاری از دولت آینده 
برای بخش صنعت می رود اظهــار کرد: امیدواریم ثبات به بازارها 
بازگردد و سیاست هایی اتخاذ شود که بتوان برای ۴ سال براساس 

آن ها برنامه ریزی کرد.
وی افزود: امید می رود در دولت آینده سیاست هایی اتخاذ شود که 
منجــر به ثبات در صنعت و بازار گــردد. از طرفی نمی توان گفت 
صرف یکدست شــدن همه ارگان ها منجر به ثبات شود، بلکه در 
اولویت قرار گرفتن سیاست های مسئولان برای تنظیم و ایجاد ثبات 

در بازار است که می تواند در اولویت نخست باشد یا اولویت ثانویه.
کالای ایرانی، رقابتی شود

یزدخواستی ادامه داد: انتظارات ما از دولت و وزارت صمت در آینده 
این است که نگاه جامع و کاملی به کل زنجیره فولاد، بازار فولاد، 
تولید محصولات زنجیره فولاد، بازار داخلی و صادرات داشته باشند و 
یک چشم انداز پنج ساله برای آن تعریف کنند؛ به گونه ای که صادرات 
کالای ایرانی کاملا رقابتی و برای کشور ارزآور باشد. در واقع لازم 
اســت نگاه به این زنجیره از حالت بخشی و جزیره ای دور شود و 
ملاک آن نگاه کارشناسی و اقتصادی باشد، )نه اینکه افزایش انتقال 
سود از یک بخش به بخش دیگر زنجیره و یا افزایش قیمت ها در 
زنجیره رخ دهد( تا در نهایت شاهد تغییرات مثبت باشیم؛ در غیر این 

صورت شرایط تغییری نخواهد کرد.
معاون خرید شرکت فولاد مبارکه تصریح کرد: در واقع لازم است 
متولیان وزارت صمت از ابتدا تا انتهای زنجیره فولاد را بررسی کنند 
و برای آن برنامه ریزی داشــته باشند تا خروجی این صنایع، تولید 

محصولاتی باشد که بازار کشور را رقابتی می کند و قابلیت عرضه 
آن در بازار جهانی وجود دارد و برای کشور ارزآور است.

 فولاد مبارکه با فرمولی که در شرایط تحریم داشت، همچنان در 
همین مسیر حرکت می کند

به گفته یزدخواستی، در حال حاضر تحریم های بسیاری بر کشور و 
صنعت فولاد ایران تحمیل شده و  فولاد مبارکه نیز بر اساس همین 
شرایط تحریمی برنامه ریزی کرده و به سمت جلو حرکت می کند. 
البته به گشایش برخی از تحریم ها نیز امیدواریم که اگر اتفاق بیفتد 
منجر به خشنودی در صنعت فولاد و اقتصاد کشور خواهد شد، اما 
اکنون برنامه شرکت فولاد مبارکه برای ادامه راه، بر اساس شرایط 

در بدترین حالت ممکن یعنی فشار حداکثری است.
دولت با جســارت قدرت و توانایی خود را برای تحقق افق ۱۴۰۴ 

اعلام کند
معاون خرید شرکت فولاد مبارکه در خصوص اینکه برای دست یابی 
به افق ۱۴۰۴ و تولید ۵۵ میلیون تن فولاد چه ســختی هایی سد 
راه دولت جدید خواهد بود نیز گفت: دولت باید با جســارت میزان 
اقدامات و رشــد موردنیاز برای تولید بیشتر فولاد و رسیدن به عدد 
۵۵ میلیون تن را اعلام کند، زیرا عدم دست یابی به اعداد تعریف شده 
برای افق ۱۴۰۴ ممکن است منجر به از بین رفتن سطح اعتماد به 

دولت شود.
وی افزود: بزرگ ترین نیاز امروز دولت، اعتماد صنعت، تولیدکنندگان 
و بازار به تصمیماتش اســت. از سوی دیگر زمانی که هدف گذاری 
بــرای انجام کاری صورت می گیرد، برخــی از عوامل در کنترل و 
برخی خارج از کنترل هســتند که گاهی نیز نقش تعیین کننده در 
رسیدن به هدف ایفا می کنند. برای مثال، زمانی که تولید ۵۵ میلیون 
تن برای افق ۱۴۰۴ تعریف شد، تحریم های حداکثری مطرح نبود. 
شاید اگر پیش بینی تغییر شرایط و ایجاد موانع و سختی ها در نظر 

گرفته می شد، میزان تولید فولاد نیز در این افق تغییر می کرد.
دولت باید آنچه توان محقق کردنش را دارد اعلام کند

با توجه به اهمیت کیفیت آب شرب استان اصفهان، نشست 
هم اندیشــی کنترل و نظارت بر سلامت آب شرب برگزار 

شد. 
اصفهان – احســان عالیخانی چگنی: مدیر مرکز پایش و 
نظارت برکیفیت آب و فاضلاب آبفای اســتان اصفهان در 
این نشست ضمن تاکید بر لزوم کار شبانه روزی همکاران 
در شرایط بحران گفت: هرگونه شکایت مشترکین از کیفیت 

آب به صورت تک به تک و حضوری بررسی می شود. 
فهیمه امیری با اشاره به این که عمده آب شرب مورد نیاز 
شهرها و روستاهای تحت پوشش طرح آبرسانی اصفهان 
بزرگ از آب تصفیه خانه بابا شیخعلی تامین می شود، افزود: 
در شرایط کم آبی و ساعات اوج مصرف تعدادی از چاه ها با 

هماهنگی واحد کنترل کیفی وارد مدار می شوند. 
وی گفت: به همین دلیل ممکن است مردم تغییری در مزه 

آب احساس کنند اما به لحاظ کیفیت و سلامت آب شرب 
از هر لحاظ مطمئن باشند زیرا سلامت شهروندان خط قرمز 

شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان است.
وی افزود: در صورتی که آب چاه در روستایی کیفیت مناسب 
نداشــته باشد به طور قطع برای شرب استفاده نمی شود و 
آب مورد نیاز این گونه روســتاها به وسیله تانکرهای سیار 

تامین می شود. 

امیری کلر ســنجی روزانه را از وظایف اصلی آزمایشــگاه 
ها دانســت و بر شست و شــوی مداوم مخزن های آب و 
سرویس و نگهداری دستگاه ها و تجهیزات آزمایشگاه ها 

تاکید کرد. 
شایان ذکر است ۲۲ آزمایشگاه میکروبی و پنج آزمایشگاه 
شیمیایی در سطح استان، کار سنجش سلامت و کیفیت آب 
را در تمام شهرها و روستاهای تحت پوشش برعهده دارند.

درنشست هم اندیشی کنترل و نظارت بر سلامت آب شرب استان اصفهان:

۲7 آزمایشگاه بر سلامت و کیفیت آب شرب نظارت دارند
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تلویزیون در چه شرایطی جعبه 
جادو می شود؟

رضا مقصــودی را اغلب به عنــوان فیلنامه نویس می 
شناســند. نگارش »لیلی با من است«، »مهر مادری« و 
»شــیدا« از جمله کارهای اوست. با این حال مقصودی 
در حوزه کارگردانی هم چند ســالی است وارد عمل شده 
و ساخت ســریال »دوپینگ« به عنوان اولین مجموعه 

تلویزیونی اش را در سال ۹۹ به ثبت رساند.
مقصودی با اعتقاد بر اینکه باید ساختار تازه ای در سریال 
سازی تلویزیون شکل بگیرد، در این زمینه عنوان می کند: 
به نظرم یکی از مشکلات ســریال سازی که در سینما 
هم شاهدیم، توجه افراطی به واقع گرایی و آثار رئالیستی 
است که موجب شده تا جنبه رویایی و جادویی این مدیوم 

کمرنگ شود.
او در این زمینه ادامه می دهد: ما سویه های فانتزی هنر 
نمایش را در سینما و تلویزیون فراموش کردیم و به نظرم 
برای اینکه تلویزیون جعبه جادو باشــد، باید به تولید آثار 
فانتزی در کنار رئالیسم اهمیت دهد. از سوی دیگر ما در 
تلویزیون کمتر شاهد کمدی های فانتزی بودیم و به نظرم 
باید شرایط برای ســاخت این نوع از کمدی هم فراهم 
شود تا تلویزیون برای ذائقه مخاطب، منوی متنوع تری 

داشته باشد.
مقصودی به بهانه پخش اولین ســریالش از آی فیلم در 
گفت وگویی با ایسنا شــرکت کرد و درباره »دوپینگ« 
گفت: خنده و ســرگرمی هدف اصلی ساخت این سریال 
بوده است و نباید آن را دست کم گرفت. قصد من سرگرم 
کردن مخاطب بود؛ اما نه به هر شیوه و ترفندی. تلاش 

کردم سرگرمی درست و سالمی فراهم کنم.
او که بعد از ساخت نخستین فیلم سینمایی اش »خجالت 
نکش«، »دوپینگ« را ساخت، درباره اولین تجربه ساخت 
ســریالش اظهار کرد: گرچه برخی پیــام های اخلاقی 
و انســانی مثل صداقت و مهربانــی را می توان در پس 
سرگرمی ردیابی کرد، خود خنده و سرگرمی هدف اصلی 
ســاخت این سریال بوده اســت و نباید آن را دست کم 
گرفت؛ به ویژه وقتی با قصه ای کمدی و طنز مواجهیم. 
قصد من ســرگرم کردن مخاطب بود اما نه به هر شیوه 
و ترفندی، بلکه تلاش کردم تا یک ســرگرمی درست و 

سالم فراهم کنم.
این کارگردان و فیلمنامه نویس اضافه کرد: تلاش من بر 
مبنای ساخت یک کمدی فانتزی بود. تلاش کردم کمدی 
و فانتزی در این قصه نسبت درستی با هم برقرار کنند و به 

واسطه کمدی، فانتزی باورپذیری را شکل دهیم.
او بــا بیان اینکه کمدی موقعیت به یک عادت یا نگرش 
در او بدل شده و فکر می کند در کمدی های فانتزی هم 
حتی ناخواسته به خلق کمدی موقعیت می اندیشد، ابراز 
کرد: در »دوپینگ« اراده ما مبتنی بر یک کمدی آرام بود 
نــه کمدی پر از خنده یا قهقهه. ضمن اینکه به ســمت 
کمدی موقعیت هم رفتیم و در نهایت داســتان عاشقانه 
ای با این فانتزی گره خورد.مقصودی ادامه داد: فیلمنامه 
»دوپینگ« تقریبا برای دوازده سیزده سال پیش بود. قصه 
و طرح فیلمنامه و حتی فیلمنامه برای یک اثر سینمایی 
نوشته شده بود؛ ولی هیچ وقت ساخته نشد، چون اسپانسر 
چیزی خواسته بود که این فیلمنامه نبود. ما هم اقدام به 
ساخت نکردیم. فکر نمی کردم این طرح برای تلویزیون 
پذیرفته شــود؛ اما دوستان شبکه سه این قصه را دوست 
داشتند و از آن استقبال کردند.کارگردان و فیلمنامه نویس 
سریال »دوپینگ« اضافه کرد: طراحی قصه برای سریال 
را شروع کردیم. چون در فیلمنامه سینمایی شخصیت ها، 
فضاها و رخدادها محدودتر و جمع و جورتر بودند؛ ولی در 
ســریال همه اینها اضافه شد و به جای یک خانواده، دو 
خانواده داریم که هر کدام از این خانواده ها، شخصیت پیدا 
کردند و قصه های فرعی زیادی اضافه شد تا کار گستره 
و شکل یک سریال را پیدا کند. هنگام انتخاب بازیگرها و 
ما به ازای شخصیت های قصه هم تلاش زیادی کردیم تا 
متناسب با آنچه در فیلمنامه بود، بازیگران مناسب را پیدا 
کنیم.او انتقاد مطرح شده مبنی بر اینکه قصه کش دار بود 
را پذیرفتــه و توضیح داد:  این برمی گردد به همان نکته 
ای که درباره زمان نگارش این فیلمنامه گفتم. فیلمنامه 
این سریال برای خیلی سال پیش بود که برای یک فیلم 
سینمایی نوشته شــد که اتفاقا ریتم تندی داشت؛ چون 
مبتنی بر ساختار سینمایی نوشته شده بود. بازنویسی آن 
برای تبدیل به سریال و اضافه شدن قصه و شخصیت ها 
با توجه به فرصت کمی که داشتیم موجب شد تا فرصت 
بازنویسی و تعدیل آن فراهم نشــود. الان که سریال را 
می بینم هم افســوس می خورم که چــرا فلان مورد را 
حذف نکردم و هم افســوس از اینکه چرا فلان مورد را 

اضافه نکردم.

گزارش

پیش بینی بازار سرمایه در ماه های آینده

بورس دوباره اوج می گیرد؟ 
برخی از کارشناســان بازار سرمایه معتقدند 
وضعیت عرضه و تقاضای شکل گرفته در 
بازار ســهام طی هفته های اخیر، می تواند 
ایــن نوید را بدهــد که فشــار و هیجان 
فروش تا حدودی از بازار تخلیه شــده، اما 
برای ورود خریداران جدی به بازار نیازمند 
محرک های اساســی و احیــای اعتماد از 

دست رفته هستیم.
عملکرد بازار ســرمایه در یک سال گذشته، 
نموداری کاملا پرنوســان از ایــن بازار را 
نشــان می دهد و این در حالی است که تا 
پیش از مردادماه ســال گذشته، سطح دو 
میلیون واحد را رد کرده بود، اما این روزها 
به ابتدای کانال یک میلیون واحد رســیده 

است.
شاخص کل بورس که در ابتدای سال ۹۹ 
در کانــال ۵۱۲ هزار واحد قرار داشــت، با 
رشد قیمتی بیش از حد متعارف و خارج از 
عرف از نگاه تحلیلگران، در نیمه مردادماه 
وارد کانال ۲ میلیون واحد شــد، به نحوی 
که وقتی قیمت ها به صورت حباب گونه بالا 
رفت، حقوقی ها و شــرکت های دولتی، در 
عرضه فعال شــدند و فروش های سنگینی 
را انجام دادند. اما از مردادماه، بازار سراسر 
منفی و ریزشی شد؛ تا جایی که در آخرین 
معاملات هفته جاری، شــاخص بورس با 
عدد یک میلیــون و ۲۵۶ هزار واحد دیده 

شد.

بــه این ترتیب، بورس از زمان اوج تاکنون 
حدود ۴۰ درصد ریخته اســت و تمام این 
افت و خیزهای یک ســال گذشــته بازار 
ســرمایه باعث شــده که بخش مهمی از 
سرمایه گذاران در این بازار در همین حدود 
ضــرر و زیان کنند. به همیــن دلیل، تمام 
نگاه سهامداران، به نوع نگاه و رفتار دولت 
سیزدهم نسبت به بازار سهام است؛ این که 
آیا در دولت سیزدهم فضای بورس ترمیم 
می شــود و این دولت می تواند تلخی های 

گذشته بورس را جبران کند؟
در حال حاضر پیشــنهاد طــرح لوایح بازار 
پول و بازار ســرمایه، اصلاحات ساختاری 
اقتصادی و آزادسازی قیمتی، تعیین تکلیف 
بازار  از ظرفیت  ســهام عدالت، اســتفاده 
سرمایه برای خصوصی سازی و عرضه اولیه 
انتظاراتی  مهم ترین  جمله  از  استارت آپ ها 
اســت کــه بورس بــازان از رییس جمهور 
جدیــد دارند. البته در این میان تاکید دارند 
که برخی از ریســک ها و نااطمینانی های 
پیش روی دولت آینده که با بازار ســرمایه 
ارتباط تنگاتنگی دارنــد، باید به آن توجه 
شــود؛ برنامه حضور در کســب وکارهای 
در سیاســت گذاری  واگرایی  بین المللــی، 
بخــش پولی و بانکی، قرار داشــتن دولت 
در جایگاه سیاست گذاری بدون دخالت در 
بازار و افزایش نقدینگی، از جمله مهم ترین 
ریسک های مطرح شده در این زمینه است.

*احیای اعتماد از دست رفته
با توجه به چنین شــرایطی، کارشناسان و 
تحلیلگران در انتظار رونمایی دولت سیزدهم 
از برنامه های خود برای بازار سرمایه هستند. 
این خصــوص، مجیــد عبدالحمیدی،  در 
کارشناس بازار سرمایه و بورس در گفت وگو 
با خبرآنلاین درباره انتظارات بازار سرمایه از 
دولت سیزدهم، می گوید: با توجه به اتفاقاتی 
که در ســال قبل برای فعالان بازار سرمایه 
رخ داد، عمــلا اعتماد اجتماعی نســبت به 
مهم ترین نهاد اقتصادی کشــور که به حق 
آن را دماسنج اقتصادی نیز می نامند، از بین 

رفت.
وی بــا بیان این که دولت جدید براســاس 
هر مکتب اقتصادی که بخواهد عمل کند، 
در ابتدا باید اعتماد از دســت رفته را مجددا 
احیا کند، می افزاید: اقدامات عملیاتی در این 
حوزه با نشان دادن عزم دولت در حمایت از 
فعالان بازار ســرمایه در تمامی سطوح خرد 
و کلان، تسهیل فرآیندهای سرمایه گذاری 
شــرکت های فعال در بازار ســرمایه، عزم 
جدی در پیاده ســازی و اجــرای اصل ۴۴ 
قانون اساسی )خصوصی سازی( و همچنین 
پیگیری علل سقوط ناگهانی بورس در سال 
گذشته و اقدامات پیشگیرانه جهت جلوگیری 
از تجربه های تلخ گذشــته با تکیه بر مبارزه 
با فســاد و رانت اطلاعاتی در بازار، می تواند 
احیاگر اعتمادی باشد که از دست رفته است.

این کارشناس بازار سرمایه تصریح می کند: 
دولت باید عملا نشان دهد برای بالا بردن 
تولید ناخالص داخلی و درآمد ملی که منتج 
به رشد اقتصادی کشور می شود، راهی به جز 
تولید نیست و پیشران تولید نیز تامین مالی 

از طریق بازار سرمایه است.

*پیش بینی وضعیت بازار در ماه های 
آتی

عبدالحمیدی با اشــاره به وضعیت بازار در 
ماه های آینده، می گوید: ماه های آتی در بازار 
سرمایه، یادآور مجادله کلاسیک سیاسیون 
و اقتصاددان ها است که کدام علم پیشرو و 

کدام یک پیرو است.
وی می افزایــد: با این مقدمه می توان گفت 
وضعیت بازار سرمایه در ماه های آتی بیش از 
آن که متاثر از عوامل اقتصادی باشد، آبستن 
حوادث و وقایع سیاســی در دو بعد داخلی و 

بین المللی خواهد بود.

این کارشناس بازار سرمایه و بورس تصریح 
می کند: تشــکیل کابینه و اســتقرار دولت 
جدید و ترکیب تیم اقتصادی آن در داخل و 
سرانجام برنامه جامع اقدام مشترک )برجام( 
در بعد بیــن المللی، عواملی خواهند بود که 
بیشترین تاثیر را در ادامه حیات بازار سرمایه 

خواهند داشت.
عبدالحمیدی عنوان می کند: هر چند از منظر 
اقتصادی می توان گفت که با توجه به ارزش 
p/ ذاتی علی الاغلب سهام بازار و همچنین

nav هلدینگ های سرمایه گذاری که آنها 
را در شرایط فعلی بســیار ارزنده کرده و از 
ســوی دیگر با توجه بــه وضعیت عرضه و 
تقاضای شکل گرفته در بازار طی هفته های 
اخیر، می تواند این نوید را بدهد که فشــار و 
هیجان فروش تا حدودی از بازار تخلیه شده، 
اما برای ورود خریداران جدی به بازار نیازمند 
محرک های اساسی و احیای اعتماد از دست 

رفته است.

اینترنت ملی هم رسید!                   
                 رئیس صداوسیما گفته به دنبال این هستیم که مانند قدرت های بزرگ اینترنت خودمان را داشته 

باشیم. این اظهارات علی عسگری سوژه انتشار کارتونی از مهدی عزیزی در خبرآنلاین شد.

کاریکاتور خبر

اخبار

چرا نقش موسیقی ایرانی در 
جامعه کم رنگ شده است؟

یک خواننده موســیقی ایرانی گفت: ساز و آواز از بین 
نرفته، بلکه کمرنگ شده است و رسانه به عنوان بستری 

مهم برای تبلیغات، نقش موثری داشته است.
به گزارش ایسنا به نقل از روابط عمومی خانه هنرمندان 
ایران، مهدی امامی - خواننده موســیقی اصیل ایرانی 
- در هفتمیــن لایو برنامه »آهنگ« به بهانه انتشــار 
آلبوم »هزاران« با موضوع نســبت موســیقی سنتی با 
جامعــه امروز ایــران گفت: در آلبوم هزاران از شــش 
خواننده موسیقی اصیل ایرانی درخواست شد که آوازی 
با خصیصه نزدیک به شــیوه آواز قدیمی خوانندگانی 
چون اقبال آذر، تاج اصفهانی، ادیب خوانساری، سلمان 

امیرقاسمی و... بخوانند.
وی ادامه داد: پوریا اخوان، مجتبی عســگری، ســجاد 
مهربانی، حسین علیشــاپور، حمید اثنی عشری و بنده 
اجرای این موســیقی را بر عهده داشتیم و هدف از این 
کار زنده نگه داشتن موسیقی اصیل ایرانی با یاد و خاطره 

خواننده های مطرح بود.
امامی با بیان اینکه ســاز و آواز از بین نرفته است بلکه 
کم رنگ شده است، ادامه داد: اگر آواز از بین رفته بود، 
شــعر غزل هم از بین رفته بود اما همچنان شاعران از 
غزل اســتفاده کرده و مــردم از آن لذت می برند. آنچه 
که در کم رنگ شدن موسیقی سنتی نقش دارد رسانه 
است که شاید کار خود را در زمینه تبلیغات درست انجام 

نداده است.
این خواننده موسیقی اصیل ایرانی گفت: به جز رسانه، 
موزیسین ها نیز درســت عمل نکرده و با سلیقه مردم 
پیش نرفته اند. شاید بتوان گفت مردم این روزها به دنبال 
موسیقی های پیچیده نیستند و موزیسین ها باید تغییراتی 

را در این زمینه ایجاد کنند.
وی با اشاره به اینکه آواز اوضاع خوبی ندارد، افزود: من 
از وجه موزیسین ها که به موسیقی ایرانی نگاه می کنم 
به نظر می رسد موسیقی دستگاهی و آواز اوضاع خوبی 
ندارد. نمی گویم که مرده اســت چون هیچگاه چنین 
اتفاقی نمی افتد اما برای بهبود وضعیت در بستر خود نیاز 
به تغییر و همراهی با فضای جامعه دارد که بیشتر در دل 

و ذهن مردم جای بگیرد.
امامی در پاسخ به این سوال که چرا در سه دهه گذشته 
موسیقی ایرانی در زندگی مردم نقش پررنگی داشته اما 
اکنون جایگاه خود را از دست داده است، اظهار داشت: 
اگرچه آواز فرهنگ شــفاهی با قدمت بالاست اما باید 
دنبال راهکار بود، باید بررســی کرد که چرا تا سه دهه 
پیش آواز در زندگی مردم نقش داشــته است اما اکنون 
اینگونه نیســت؟ و باید بررسی کرد مهمترین آسیب از 

کجا وارد شده است.
وی ادامه داد: به اعتقاد من رسانه مهمترین عامل است 
که اگر همچون دهه های قبل به مردم خوراک می داد، 
اکنون آواز اوضاع بهتری داشــت. امــروزه مخاطبان 
تبلیغات آلبوم های منتشر شــده را نمی بینند و آشنایی 
ندارند و معتقد هســتند بعد از استاد شجریان و شهناز 
دیگر کســی نیســت که آواز بخواند. به اعتقاد من اگر 
بخواهیم آسیب شناســی کنیم می توان موزیسین ها را 
نیز در این زمینه مقصر دانســت. در بستری همچون 
اینستاگرام هر هنرمند می تواند یک رسانه داشته باشد 

و اثر خود را تبلیغ کند.
وی با بیان اینکه مخاطب شناسی در این زمینه بی تاثیر 
نیســت، گفت: آوازهای تکراری، صداهای تکراری و 
نگاه های تکراری به آوازهای سنتی که در لحن و صدا 
اتفاق می افتد مخاطب را خسته می کند و این باعث افول 

موسیقی سنتی ایرانی خواهد شد.
در همه جای دنیا، موسیقی کلاسیک هر منطقه را دولت 
حمایت می کند و بخش های اقتصادی که رویکرد سود 
و ضرر دارند اسپانسر موسیقی های عامه پسندی شده 
که سود مالی داشته باشــند. اما در ایران ابتدا باید این 
دوگانگی بین موسیقی رفع شود و بعد به قسمت حمایت 

از موسیقی نگاه کرد.
امامی اظهار داشت: در شرایطی که اوضاع فرهنگی حال 
خوبی ندارند و مردم درگیر روزمرگی های زندگی هستند 
و مردم دغدغه فرهنگی را ندارند، چرخه موسیقی باید 
درســت عمل کند. مردم نیز باید رویکرد خود را تغییر 
دهند و مســئولان فرهنگی نگاه دیگری به موسیقی 

داشته و بخش دولتی در پخش قوی تر عمل کند.
بخش دوم نشست تخصصی نسبت موسیقی سنتی با 
جامعه امروز ایران با حضور حســین علیشاپور خواننده 

موسیقی اصیل ایرانی ادامه یافت.
علیشاپور در این نشست به شکل گیری آلبوم »هزاران« 
اشــاره کرد و گفت: حدود یک سال گذشته پیشنهادی 
به مدیر انجمن موسیقی دادم که آلبومی از خوانندگان 
عرصه موسیقی سنتی با نگاهی به موسیقی سنتی آلبومی 
در این زمینه تهیه شود. رویکرد مبتنی بر سبک شناسی 
خواننده ها که ســبک خود را در معرض عموم بگذارند. 
این پیشنهاد پذیرفته شــد و با همراهی شش خواننده 

موسیقی اصیل ایرانی، آلبوم تهیه شد.
وی ادامــه داد: ما در آواز ایرانی رنگ ها و ســبک های 
گونانی داریم و افراط در یک ســبک آواز می تواند افول 
ایجاد کند و ایجاد تک رنگی در موســیقی باعث ضرر 
اســت و من همیشه رویکرد خودم در خواندن این بوده 
است که با تاثیر و توسل به همه روش ها به یک لحن 
و روش جدیــد برسیم.علیشــاپور در بخش پایانی این 
نشســت بیان کرد: این روزها اوضاع موسیقی ایرانی را 
در جامعه شــاهد هستیم و حتی بخشنامه ای داریم که 
آموزش موســیقی در مدارس ممنوع است و وقتی این 
چنین چیزهایی را در جامعه می بینیم معلوم اســت که 
جامعه امروزی با موسیقی آشنایی نخواهد داشت. کلید 
موسیقی باید در آموزش و پرورش زده شود و خانواده ها 
موســیقی را به عنوان ارزش باور کرده و موســیقی در 

جامعه ارزش شناخته شود.

آخرین مقررات سفر به ایران

سفر از ۱۲ کشور به ایران ممنوع شد

اهدای اولین لوح ویژه فرهنگستان هنر 
به مجید مجیدی

در آخرین به روز رســانی مقررات سفر به ایران، ورود از ۱۲ 
کشور ممنوع و محدودیت ها برای مسافران ورودی از ۲۴ 
کشــور دیگر بیشتر شد. همچنین شــرط تست پی سی آر 

)PCR( برای مسافران واکسینه شده برداشته شد.
معاون گردشــگری درباره آخرین تصمیم های گرفته شده 
برای تردد مســافری بین ایران و سایر کشورها، به آخرین 
دستورالعمل ستاد ملی کرونا پیرو تصمیم وزارت بهداشت 
اشاره کرد و به ایسنا گفت: هم اینک مرزها برای ترددهای 
بین المللی با رعایت پروتکل ها باز اســت و تردد هم انجام 
می شــود. ایرانی های خارج از کشور و اتباعی که به روادید 
نیاز ندارند، نیز محدودیتی برای سفر به ایران ندارند. ضمن 
این که روادید کاری، دانشــجویی و درمان )گردشــگری 
ســلامت( برای شــهروندان خارجی صادر می شود. برای 
ازسرگیری صدور روادید گردشگری از نیمه دوم تیرماه نیز 

قول داده شده است.
او درباره شــرایط سفر ایرانی ها به خارج از کشور نیز اظهار 
کرد: سفرها و تورهای خروجی بر اساس مقررات حاکم در 

کشورهای مقصد انجام می شود.
تیموری با اشــاره به دستورالعملی که در ارتباط با مقررات 
ســفر به ایران به تازگی ابلاغ شــده اســت، گفت: برای 
ساماندهی ترددهای بین المللی در مرزها، دستورالعملی با 
محوریت وزارت کشور و حضور دستگاه های مرتبط از جمله 
وزارت میراث فرهنگی و گردشگری تهیه شد که محتوای 
آن در اصل، بخشی از مفاد آن دستورالعمل )پروتکل سفر 
به ایران( اســت که به مصوبه ستاد ملی کرونا نیاز نداشت 
و وقتی مطرح شــد، تاییدیه کمیته امنیتی و انتظامی ستاد 
کرونا را گرفت و قرار شد اجرایی شود که بلافاصله همان 

موقع ابلاغ شد.
او اضافه کرد: بخش دیگر این دستورالعمل از جمله صدور 
روادید گردشــگری که به ابطال مصوبه قبلی ستاد کرونا 

)ممنوعیت صدور روادید گردشــگری_فروردین ۹۹( نیاز 
داشت، در نوبتِ طرح و تصویب در جلسه اصلی کرونا قرار 
گرفت.معاون گردشــگری در ادامه محتوایِ دستورالعملِ 
»به روز رسانیِ فهرست کشورها از نظر مقدار گردش سویه 
جهش یافته ویروس کرونا« را که از سوی علیرضا رئیسی 
ـ معاون وزیر بهداشت ـ ابلاغ شده در اختیار ایسنا قرار داد 
که با تاکید بر تشدید مراقبت ها در مبادی مرزی هوایی و 
دریایی، فهرست کشــورها براساس شیوع و بروز ویروس 

جهش یافته نیز به سه دسته زیر تقسیم شده است:
کشــورهای ویژه )کشــورهای دارای سویه جهش یافته(، 
پذیرش مسافر از این کشورها به طور مستقیم و غیرمستقیم 
تا اطلاع ثانوی ممنوع اســت. ورود دیپلمات ها و ماموران 
دولتی و نمایندگان سازمان های بین المللی منوط به تایید 
وزارت امور خارجه با رعایت پروتکل های ابلاغی است. این 
کشورها درحال حاضر شــامل بوتسوانا، برزیل، اسواتینی، 
هندوســتان، اســوتو، مالاوی، موزامبیک، نپال، افریقای 

جنوبی، اوروگوئه، زامبیا و زیمبابوه است.

کشورهای پرخطر )کشــورهایی با بروز بالای بیماری( ، 
سفرهای مستقیم و غیرمستقیم از این کشورها برقرار است، 
اما مســافران ورودی از این کشورها علاوه بر تست منفی 
پی ســی آر از نظر کرونا در مبدأ )با مهلت ۹۶ ساعت( لازم 
اســت در هنگام ورود تحت بررســی آزمایشگاهی دوباره 
)تست پی سی آر( قرار گیرند. رعایت پروتکل ابلاغیِ مراقبت 
مرزی هوایی ـ دریایی الزامی است. فهرست این کشورها 
درحال حاضر شــاملِ آرژانتین، بحرین، بولیوی، کیپ ورد، 
شیلی، کلمبیا، کاســتاریکا، اکوادور، مصر، کویت، لیتوانی، 
مالزی، مالدیو، مغولســتان، نامیبیا، پاراگوئه، پرو، سیشل، 

سریلانکا، سودان، سوریه، تانزانیا، ترینیداد و تونس است.
سایر کشورها در حال حاضر منع تردد سفر نداشته و تست 
پی سی آر منفی از کشــور مبدأ با مهلت ۹۶ ساعت، برای 
ورود به کشور کفایت می کند. غربالگری علامتی )مراقبت 
سندرومیک( برای این گروه انجام خواهد شد و در صورت 

نیاز، تست پی سی آر دوباره به عمل خواهد آمد.
تبصره ۱- مســافران ورودی از کشورهای اروپایی همانند 

سایر مســافران باید تست پی سی آر منفی از کشور مبدأ با 
مهلت ۹۶ ساعت قبل را همراه داشته باشند. برای افرادی 
که دو نوبت واکســن تزریق کرده اند و ۱۵ روز از دوز دوم 
گذشته باشد، با داشتن کارت واکسیناسیون اقدام دیگری 
لازم نیســت. افرادی که واکســن دریافــت نکرده اند یا 
واکسیناسیون ناقص دارند باید در بدو ورود تست پی سی آر 
از آن ها گرفته شــود و تا زمان جواب در منزل در قرنطینه 

باشند.
تبصره ۲ - در جلسه مورخ ۲۴/۲/۱۴۰۰ مقرر شد چنان چه 
کشورهای همسایه در گروه پرخطر قرار گیرند در بدو ورود، 
پی سی آر منفی با مهلت ۹۶ ســاعته، ارائه دهند و در بدو 
ورود مراقبت ســندرومیک به عمل آید. صرفا در صورت 
علامت دار بودن از آن ها تســت پی سی آر دوباره به عمل 

خواهد آمد.
تبصره ۳ - برای مسافران ترانزیت هوایی و جاده ای، وجود 
تست پی ســی آر منفی با مهلت ۹۶ ساعت از مبدأ کفایت 

می کند.
تبصــره ۴ - بــرای مســافران ورودی از مرزهای زمینی 
پی سی آر منفی با مهلت ۹۶ ســاعت و در صورت ورود از 
کشــورهای پرخطر، تست رپید )سریع( و در صورت لزوم، 

تست پی سی آر دوباره انجام خواهد شد.
تبصره ۵ - تردد مسافران ترانزیت آذربایجانی برای رفت و 
آمد روزانه از طریق خاک ایران )ورود و خروج از مرز جلفا و 
مرز بیله سوار( با رعایت پروتکل های بهداشتی و بدون ارائه 

تست بدون مانع است.
تبصره ۶ - برقراری ســفرهای جاده ای با ناوگان حمل و 
نقل عمومی در مسیرهای بین المللی بین ایران و کشورهای 
همســایه با رعایت پروتکل های بهداشــتی و ارائه تست 
پی سی آرِ منفی با اعتبار ۹۶ ساعت در بدو ورود بدون مانع 

است.

رئیس فرهنگستان هنر در مراسم اکران فیلم سینمایی »خورشید« و تجلیل از دست اندرکاران فیلم، 
اولین لوح ویژه فرّ فرهنگستان هنر را به مجید مجیدی اهدا کرد.

به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از روابط عمومی فرهنگستان هنر، مراسم اکران فیلم سینمایی 
»خورشید« و تجلیل از عوامل فیلم، عصر روز چهارشنبه، ۹ تیر ۱۴۰۰، در سالن ایرانِ فرهنگستان 
هنر برگزار شد. در این مراسم بهمن نامورمطلق، رئیس فرهنگستان هنر، غلامعلی حدادعادل رئیس 
فرهنگستان زبان و ادب فارسی، مجید مجیدی کارگردان فیلم، علی نصیریان بازیگر فیلم، تعدادی 
از اعضای شــورای عالی انقلاب فرهنگی، بعضی از اعضای پیوسته فرهنگستان هنر و جمعی از 
دست اندرکاران فیلم حضور داشتند.بهمن نامورمطلق رئیس فرهنگستان هنر، پس از اکران فیلم در 
سخنان کوتاهی ضمن تشکر از حضور میهمانان گرامی و دست اندرکاران تولید فیلم گفت: با فیلمی 
خوب و استثنایی روبه رو بودیم و از دیدن آن لذت بردیم. این فیلم نشان داد که کودکان کار گنج 
واقعی شهرند؛ همان هایی که وقتی به چهارراه می رسیم شیشه ها را بالا می دهیم که به ما نزدیک 
نشوند و دست تکان می دهیم که به شیشه دست نزنند و متأسفانه به آنها بی توجهی می کنیم. آقای 
مجید مجیدی گنج یاب و گنج شناس است. او یکی از آسیب های جامعه را به بهترین شکل مطرح 
کرد و کار اصلی هنرمند نیز بیان زشتی ها به بهترین شیوه هاست. بنا به گفته آقای مجیدی، او ۳ 
هزار نفر از کودکان کار را دیده است تا این بچه ها را برای فیلم انتخاب کند.رئیس فرهنگستان هنر، 
مجید مجیدی را صاحب مکتب شرقی و معنوی خاص خود دانست که برخاسته از انقلاب اسلامی 
است و در ویژگی این مکتب گفت: این مکتب به محرومان و کودکان کار متعهد است و این تعهد 
را همیشه حفظ کرده است.او ادامه داد: به عنوان منتقدی باتجربه مطمئنم در آینده راجع به مجید 
مجیدی صحبت خواهد شد و کتاب ها نوشته خواهد شد؛ نه فقط از سوی ایرانی ها؛ راجع به ایشان 

هندی ها، چینی ها و غربی ها نیز صحبت خواهند کرد.

آگهی مناقصه عمومي
 )نوبت دوم(

شــهرداري انديشــه در نظر دارد به استناد مجوز شــماره ۵/212/ص مورخ 1400/1/24 
مصوبه بند 8 شــماره 210 مورخ 1400/02/21 شــوراي اسلامی شهر انديشه درخصوص 

تکمیل ساختمان جديد شهرداري انديشه از طريق انتشار آگهی 
مناقصه عمومی به پیمانکاران واجد شرايط ) حداقل داراي رتبه 3 ابنیه( اقدام نمايد.

1 -انجام تکمیل ساختمان جديد شهرداری انديشه با اعتبار معادل120/000/000/000 
ريال و سپرده شرکت در مناقصه مبلغ ۶/000/000/000 ريال 

 2- ســپرده شــرکت در مناقصه : ســپرده شــرکت در مناقصه برای هر يــک از موارد فوق 
می بايست به صورت ضمانت نامه بانکی به نفع شهرداری انديشه و يا واريز نقدی به حساب 
جاری ســیبا به شماره 0113۹۹44۵۶001 نزد بانک ملی ايران شعبه بلوار آزادی انديشه 
کد 241۷ )شــماره حساب شــبا  IR 1۵01۷0000000113۹۹44۵۶001( تهیه و برابر 
دســتورالعمل مندرج در کاربرگ مناقصه به همراه پیشــنهاد قیمت ارائه گردد لازم به ذکر 
است نفرات اول ، دوم  و سوم مناقصه هرگاه حاضر به عقد قرارداد نگردند سپرده آنان به 

ترتیب به نفع کارفرما ضبط خواهد شد.
3- مهلت و محل دريافت اســناد مناقصه :  مهلت دريافت اســناد مناقصه از تاريخ انتشــار 
آخرين آگهی لغايت پايان وقت اداری )ساعت 14( روز دوشنبه مورخ 1400/04/14 و محل 
دريافت آن صرفاً از طريق سامانه تدارکات الکترونیک دولت www.setadiran.irمی باشد.

4- مهلت و محل تسلیم پیشنهادات: متقاضیان می بايست پاکت های پیشنهاد قیمت خود را 
که برابر شرايط مندرج در کاربرگ مناقصه  تنظیم شده است را حداکثر تا ساعت 13 روز شنبه 

مورخ 1400/04/2۶ در سامانه تدارکات الکترونیک www.setadiran.ir تسلیم نمايند.
۵- مدارک لازم جهت دريافت اسناد مناقصه :متقاضیان جهت دريافت اسناد مناقصه می بايست 
فیش واريزی را به حساب جاری سیبا به شماره 01140421۵۷00۵ نزد بانک ملی ايران شعبه 
بلوار آزادی انديشه )کد 241۷ ( به مبلغ 2/000/000 ريال )غیر قابل استرداد( بابت خريد 

اسناد مناقصه به شهرداری انديشه تسلیم نمايند .
۶- هزينه درج آگهی در روزنامه به عهده برنده موضوع مناقصه است .

۷- شهرداری انديشه در رد يا قبول يک يا تمام پیشنهادات بدون ذکر دلیل مختار می باشد .
تاريخ چاپ نوبت اول :1400/04/۵

تاريخ چاپ نوبت دوم: 1400/04/12
 علی ملکی شهردار شهر انديشه


